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SZŐLŐHAJTÁSOK ÉS A KŐSZEGI BOR
Szent György-napja a város, a szőlősgazdák, a kőszegi bor készítőinek 
sajátos ünnepe 1740 év óta. Változott az évszázadok során, ahogy az 
évenkénti hajtások jellegzetessége is. Nemzetközi, és egyben szakmai 
ünnep, Kőszeg város számára fontos, mert nemzeti érték, és szerepel 
a Szellemi Kulturális Örökség Jegyzékében. Az ünnepségsorozathoz 
tartozik a borok minősítése, amely egy belső szakmai nap, a gazdák 
borainak értékelése, egyben a fejlődés motiválása. A Szent György-
napja nem vonzza az érdeklődők tömegét, a kőszegi bornak helyben 
van meghatározó jelentősége, alapvetően a hozzánk érkezők, a város-
környéken élők, a kőszegiek a fogyasztók. Élnek olyanok is a városban, 
akik a távolban élő rokonokhoz nem ’mehetnek el’ kőszegi bor nél-

kül. Mándli Tibor 36 hektáron termelő borász kéri: „„Aki bort fogyaszt, 
figyeljen a címkére írt ’oltalom alatt álló’ szavakra. A fogyasztóknak 
ajánlom, hogy a bor címkéjén legyen ott a ’Kőszegi’ OEM megnevezés, 
mert ez azt jelenti, hogy a szőlőt Kőszegen termelték, és jó minőséget 
jelent”.  A kőszegi bor minősítésének struktúráját a gazdák hozták lét-
re az Országos Bor Eredetvédelmi Tanács hozzájárulásával. A címkére 
írható „Kőszegi” szóhoz tartozik a szőlőtermelés, és a borkészítés szi-
gorú előírása. „Kőszegi”-hez tartozik az is, hogy vendéglősök éttermi 
értékesítésre kiválasztottak három fajtát, 2023-as Olaszrizling (Alasz 
Pince), 2023-as Kékfrankos rosé (Stefanich Pince) és 2021-es Syrah 
(Szőlőtermelők Szövetkezete). Növeli a kőszegi bor ismertségét, ha a 
vendég kéri az étteremben.  A „Kőszegi” bor ajánlása egy gesztus, de 
sokatmondó. 

A Szent György-napi ünnepségen Koltayné Szabó 
Hajnalka a 14. Szőlő és Klíma Konfenciára utalva 
mondta, „a vörösbor kedvező hatással van az 
emberi szervezetre. Nagy kincs, ami nekünk 
van, a kőszegi bor.”
Az egynapos ünnep látványos programja a szőlő-
hajtások berajzolása. Ezt megtette Németh János 
festőművész-tanár 34 alkalommal, az elsőt 1991-
ben, abba a könyvbe, amit Vaihingen ajándékozott 
a városnak. A múzeumban őrzött Szőlő Jövésnek 
Könyve zárólapjaira Bechtold István rajzolta be az 
1990. évi hatásokat. Mielőtt Kőszeg Város Dísz-
polgára befejezte földi pályafutását, a városra 
hagyta életművét, a berajzolás feladatára Németh 
Jánost ajánlotta. Bechtold István az első bejegy-
zést 1970-ben végezte el, 1971-ben más művész 
tette ugyanezt, de 1972-től örökérvényű bejegy-
zéseket rögzített a könyvben.
Örökérvényű, hiteles dokumentációt igényel a 
berajzolás, a művész a fantáziáját el kell, hogy 
hagyja, mert a rajzokon mutatni kell a hajtás min-
den jellegzetességét. A venyigén megmaradnak 
az előző év betegségének nyomai, amit a kutatók 
vizsgálhatnak több év összefüggései alapján, ha a 
bejegyzés dokumentum pontosságú. A hajtás rajza 
nem lehet méretarányos, hanem a méret szerinti 
pontos másolat. A művésztanár a berajzolást a vá-
rosbirtok területéről behozott Furmint hajtásával 
kezdte, amely az idei évben a legnagyobb volt, a 
könyv egy lapjára nem fért el. Ez megtörtént 1740 
év óta másodszor, a tanár úr pótlással hosszab-
bította meg a lapot. Ezt tették az elődök először 
1749-ben. Az idei év nagyobb hajtásait az is mu-
tatja, hogy 2023-ban két oldalon 15 hajtás elfért, 
az idén négy oldalra nyolc.

Írta és fényképezte: Kámán Zoltán
NÉMETH JÁNOS

festőművész-tanár, Kőszegi Életműdíjas 34. alkalommal 
rajzolja be a szőlőhajtásokat. Folytatja Bechtold István 
Díszpolgár maradandó tevékenységét. 
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Fogadóórák időpontjai
BÁSTHY BÉLA polgármester: június 5.

DR. ZALÁN GÁBOR jegyző: május 15., június 12.
TERPLÁN ZOLTÁN alpolgármester: május 23.

DR. NAGY EDINA aljegyző: május 29.
A tisztségviselői fogadónap 9 – 11 és 14 – 15.30 óra között tart.

FEKETE-PATAKI EDIT önkormányzati képviselő
május 15-én (szerdán) és június 5-én (szerdán)

17.00 – 18.00 óra között fogadóórát tart
a Városháza ügyfélfogadási irodájában

(Kőszeg, Jurisics tér 8.).

TAKÁCSNÉ VARGA ÁGNES önkormányzati képviselő
május 30-án (csütörtökön) 17.00 – 18.00 óra között
fogadóórát tart a Városháza ügyfélfogadási irodájában

(Kőszeg, Jurisics tér 8.). 
A képviselők szeretettel várják a választópolgárokat a fogadóóráikra.

Ami elromolhat, az el is romlik!
Vállalom TV-k, híradástechnikai készülékek,
háztartási kisgépek (pl. villanysütő, főzőlap,

robotgép, (robot)porszívó, stb.)
javítását rövid határidővel, garanciával!

CSIZMAZIA GÁBOR, Horvátzsidány, Fő u. 24. 
+36 30/286-1363 Megjelenés – terjesztés

Kedves Olvasó! A következő lapszám június 17-én jelenik meg. 
A terjesztéssel kapcsolatos észrevételeiket a lap alján megadott elérhe-
tőségeken szíveskedjenek megtenni! 

Köszöntések
Básthy Béla polgármester képes-
lappal köszöntötte a város szépkorú 
lakóit születésnapjuk alkalmából:  
Fekete Györgyné Polgár Irmát (90 
éves), Szalai Jánosné Schlenker 

Margitot (90 éves), Dévényi Irma 
Máriát (91 éves), Tóth Jenőné Mé-
száros Annát (91 éves), Bodovics 
Lászlóné Nadrai Margitot (92 
éves), Poropatich Ferencné Németh 
Margitot (90 éves) és Németh Ist-
vánné Murányi Évát (99 éves). 

Kőszeg, Fő tér 11. Tel.: 94/310-204

Kőszeg, Kossuth u. 12. Tel./Fax: 94/361-869

Szeretettel várjuk Önöket
látásvizsgálatra és
szaktanácsadásra

bejelentkezés alapján!
Multifokális, Fényre sötétedő- 

és Napszemüveglencsék
50 – 30 %,

Egyfókuszú felületkezelt
szemüveglencsék

25% kedvezménnyel!
Az akciók részleteiről érdeklődjenek üzleteinkben!

Hulladékszállítás napjai 
Szelektív gyűjtés: JÚNIUS
Június 3. hétfő (1. körzet) – Június 4. kedd (2. körzet) – Június 5. 
szerda (3. körzet) – Június 6. csütörtök (4. körzet)
Zöldhulladék gyűjtés: JÚNIUS 
Június 7. péntek (1. körzet) – Június 14. péntek (2. körzet).



 XXXV I I . ÉVFOLYAM, 5 . S ZÁM   2024 .MÁ JUS  13 .  KŐSZEG  ÉS  V IDÉKE  

3

VÁ
R

O
SH

ÁZ
A

Két választás egy napon
2024. június 9-én ismét a válasz-
tóurnáknál dönthetjük el, kikre 
bízzuk a következő években közös 
ügyeink intézését és közösségünk 
képviseletét. Döntünk arról, kik, 
milyen képességek, tapasztalatok, 
felkészültség, háttér és szervezett-
ség birtokában, milyen értékrend 
mentén, milyen célok érdekében 
irányíthatják az Európai Unió, 
vármegyénk és városunk műkö-
dését. Polgármesterként közvetlen 
tapasztalattal rendelkezem arról, 
milyen nagy jelentősége van ennek 
a felhatalmazásnak, a választópol-
gárok szavazatokban kifejezett 
bizalmának, a támogatás mérté-
kének. A vezetők felkészültségébe, 
rátermettségébe és jószándékába 
vetett bizalom az a felhajtóerő, az 
az erőforrás, amely egyben tartja a 
közösséget, különösen a megosz-
tó kérdések eldöntése, a nagyobb 
terhek vállalása idején. Meggyőző-
désem, hogy erre a támogatásra, 
felhatalmazó bizalomra minden 

választott tisztviselőnek szüksége 
van, ezért városunk minden pol-
gárát arra bíztatom és kérem, vá-
lasszon a jelöltként nyilvántartás-
ba vett személyek és szervezetek 
közül, vegyen részt az Európai 
Parlamentben dolgozó magyar 
képviselők, illetve a megyei és he-
lyi önkormányzati képviselők és a 
polgármester megválasztásában!
A 2024. évi június 9-i választás 
tétjeit tekintve és technikai érte-
lemben is különleges lesz a magyar 
demokrácia történetében. Ez lesz 
az első alkalom, hogy két egymás-
tól gyökeresen eltérő képviseleti 
rendszerbe választunk képviselőket 
egy napon. Az Európai Parlament-
be 720 képviselőt választ az Euró-
pai Unió 448 millió fős lakossága, 
ebből Magyarországnak 21 hely 
jut. Kőszeg város önkormányza-
tába ezzel szemben 12 személyt 
választhatunk: közvetlenül a pol-
gármestert és a 8 választókörzeti 
képviselőt, míg a fennmaradó 3 

helyet a jelölő szervezetek kom-
penzációs listáiról töltik fel. Ezen 
kívül listás szavazással döntünk a 
15 fős vármegyei önkormányzat 
összetételéről is.
Az uniós választás tétje óriási. A 
június 6. és június 9. között meg-
választott Európai Parlamentben 
megalakuló frakciók erőviszonyai 
olyan fontos kérdésekről fognak 
dönteni, mint a részvétel az uk-
rajnai háborúban, az Európai Unió 
határvédelme, a vándorlási folya-
matok és a demográfiai kérdések 
kezelése, az uniós pénzügyi forrá-
sok elosztása. Az uniós választás 
legfontosabb kérdése egyértelmű-
en a nemzetállamok szuverenitásá-
hoz való viszonyulás. Kérdés, hogy 
a balliberális eszméket kötelező 
normaként előíró, az uniót egyet-
len óriási államként kormányozni 
kívánó politikai csoportok mellett 
lesznek-e az Európai Parlament-
ben olyan erők, amelyek biztosítani 
tudják az egyes nemzetek eltérő 
történelmi és kulturális hagyomá-
nyainak megfelelő államszervezési 
szabadságát. A tét a központosított 

vagy a nemzetek együttműködé-
sére épülő Európai Unió és ezzel 
együtt az, milyen súllyal tudjuk a 
döntéshozatalban nemzeti érdeke-
inket érvényesíteni.
Az önkormányzati választások 
jelentősége talán elhalványul a 
központosítás vagy szuverenitás, a 
háború vagy béke kérdése mögött, 
mégis itt is nagyon fontos döntést 
kell meghoznunk. Mérlegelnünk 
kell az elmúlt évek helyben elért 
eredményeit és folyamatait, ér-
tékelnünk kell a város fizikai és 
szellemi, közösségi fejlődését, majd 
a választható politikai szervezetek 
és személyek közül ki kell válasz-
tanunk azokat, akikben a legtöbb 
erőt, képességet és lehetőséget 
látjuk a város fejlesztésére, veze-
tésére. Helyi közösségünk érdekeit 
szem előtt tartva kell józan döntést 
hoznunk, az egyre kaotikusabb és 
hangosabb nagypolitikai cirkusz 
hangzavarában.
Éljünk a lehetőséggel, válasszunk 
felelősséggel!

Básthy Béla
polgármester
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Építési törmelék lerakása
Áprilistól működik Kőszegen az 
inert, vagyis építési törmelék tartós 
elhelyezését szolgáló lerakóhely. 
A Horvátzsidány felé vezető út 
mellett lévő Hulladékudvar kapu-
ján keresztül lehet elérni. Minden 
beszállítás mérlegelést követően 
lehetséges, majd egy külön kapun 
történő áthaladás után lehetséges 
a lerakás. Vállalkozás, illetve ma-
gánszemély lakhely, működési te-
lephely címétől függetlenül viheti 
ki az inert hulladékot – kaptuk a 
tájékoztatást Básthy Béla polgár-
mestertől. 
A fotó háttérben mutatja az óriási 
méretű befogadó teret. A számítá-
sok szerint 155 ezer köbméter be-
fogadására alkalmas, tonnánként 
a bruttó lerakási díj 3556 Ft. (Egy 
utánfutó méretre számolva ez négy 
gombóc fagyit jelent.) Eső Attila, 
a városüzemeltető igazgatója el-
mondta, hogy a kerítést a kft. mun-
katársai készítették, már a Zsidány 
felé vezető úttól mindent rögzítenek 
a kamerák. A lerakási díjat a hely-

színen kell fizetni, ezért a vállalko-
zások számára fontos az előzetes 
egyeztetés. Az igazgató azt is hatá-
rozottan mondta, hogy a lerakóba 
illegálisan anyagot elhelyezni biz-
tosan nem lehet. Az első nagyobb 
lerakást ’saját’, korábban átvett 
anyagok áthelyezésével kezdték. 
Közel 1200 tonnát vittek át a Hul-
ladékudvarban lévő betonos térből 
az új helyre. Abban a nagy térben 
szinte elveszik ez a mennyiség.  
– Régóta létezett az inert hulla-
dékok lerakási hely hiánya okozta 
probléma, mert a Hulladékudvar-
ban lévő betonozott tér kapacitá-
sa kevés volt – fogalmazta meg 
Básthy Béla polgármester. – A 
képviselő-testület döntése alapján 
jött létre a Kőszegi Városüzemel-
tető Nonprofit Kft. és a Wiener-
berger Kft. között a területcsere. A 
Városüzemeltető átvette az egykori 
agyagbánya területét, a mély göd-
röket, és helyette átadott a geren-
dagyár fejlesztéséhez szükséges 
ingatlanrészt. (Kőszegen épült meg 

Európa legnagyobb gerendagyára 
(2024. február KéV). Az inert hul-
ladék lerakására alkalmas terület 
létrehozása hosszas munkát, enge-
délyeztetést igényelt. Fontos, hogy 
a városüzemeltető szolgáltatási 
palettája bővült. Ez egyrészt árbe-

vételt is jelent a kft. számára, amit 
fordíthatnak a város üzemeltetésé-
re. A fejlesztés másik oldala, hogy a 
halmozódó, de a környezetre ártal-
matlan anyagok tartós elhelyezése 
is biztonságosan megtörténik.

KZ

Készletről.

SIPOS Autóház
*A hirdetés tájékoztató jellegű, nem minősül ajánlattételnek és vissza-
vonásig vagy a készlet erejéig érvényes. A felszereltség részleteiről kér-
jük, érdeklődjön márkakeresünkben vagy a www.hyundai.hu oldalon. 
A kép illusztráció.

Szombathely,
Zanati u. 48.

i10

i20

KONAKONA

i30

Inert hulladék elhelyezése a Hulladékudvarnál,
a Horvátzsidányba vezető út mellett. 

Nyitva:  Hétfő, Kedd, Csütörtök, Péntek: 8.00 – 16.00 óra, 
 Szerda:         12.00 – 16.00 óra.
Díj:  3556 Ft/tonna
Szükséges az előzetes egyeztetés:
 Tel: +3630/299-3237
 Email: koszeginert@gmail.com
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Nem titok
A 87-es út mellett lévő betonüzem, 
építési anyaggal kereskedő terüle-
tet a régi kőszegiek a Városgond-
nokság telephelyeként ismerték 
meg, említik ezen a néven ma is. 
Sokat változott, évek óta a Juri-
sics Miklós Ipari Park része. Erre 
a területre TOP Plusz pályázaton 
alapuló fejlesztést jelentettek be 
május 3-án, részt vett néhány, az 
ipari parkban működő vállalkozás 
képviselője is. A beruházás két 
vállalkozás számára ad működési 
lehetőséget. Stampf Ervin tervező 
elmondta: ÷Olyan modern épület 

lesz, amely felhívja a figyelmet 
az ipari parkra”. Azért is, mert 
közvetlenül a 87-es út mellett lesz, 
de belső, ipari úthoz csatlakozik 
közvetlenül. A kétszintes, hagyo-
mányos építésű épületben irodai és 
szociális funkciók kapnak helyet, és 
ezen kívül lesz egyszintes, acélszer-
kezetű csarnok, abban 80 m2-es 
és 100 m2-es műhely. Mindkettő a 
vállalkozásokhoz általánosan szük-
séges kiépítettséggel rendelkezik, a 
fűtést hőszivattyú végzi, napelemet 
nem szerelnek fel, de a tervezés 
biztosítja ennek a lehetőségét.  
A közzétett adatok szerint a Jurisics 
Miklós Ipari Park fejlesztése Kősze-
gen II. ütem (TOP_PLUSZ-1.1.1-

21-VS1-2022-00001 ) 
főkedvezményettje az ön-
kormányzat. Kezdés dá-
tuma 2023. március 1. 
befejezés dátuma 2025. 
február 28. A támogatás ösz-
szege 274.190.551 Ft.
Básthy Béla polgármester a 
beruházásról elmondta, hogy 
a támogatás mértéke 100%. 
Az érintett területen lévő 
épületeket a város már rész-
ben lebontatta. A tervezett 
beruházást az első ütemben 
elvégzett fejlesztések tették 
lehetővé, a mostani egy ko-
rábbi, ipari célú épületblokk 
közelében épül meg. ÷Nem titok, 
hogy az önkormányzat azon dol-
gozik, hogy újabb területeket sze-
rezzen meg nagyobb vállalkozá-
sok számára”. 
÷Ha visszapörgetjük az időt, el-
indítjuk a számlálót, akkor sok 
milliárd Ft-nál áll meg, mutatja 
azt, ami az elmúlt években be-
ruházásként Kőszegre érkezett. 
Ez a beruházás az iparfejlesztés 
iránya miatt fontos a városnak. 
Tudjuk azt is, hogy egy nagysza-
bású ipari beruházás Ft értékben 
milyen léptékű, és ahhoz képest 
a 274 millió Ft kevés. Az is igaz, 

hogy ezen a területen már több 
lépésben zajlottak fejlesztések” – 
fogalmazta meg Kondora Bálint a 
megyei közgyűlés alelnöke.
Elmondta, hogy a TOP Plusz pályá-
zatokhoz tartozó EU-s források ne-
hezen érkeznek meg az országba. A 
programok azért haladhatnak elő-
re, mert a Kormány előfinanszíroz-
za, mert ÷nem akarják visszafogni 
a fejlesztéseket”.
A beruházás bemutatása két hely-
színen történt, először a városhá-
zán, majd a telephelyen, ahol még 
áll egy lebontásra váró épület.

Kámán Z

Mentőállomás
Március 6-án adták át a kőszegi 
mentőállomás új épületét, másnap 
nyitott volt a látogatók előtt is, dél-
előtt a diákok, délután a felnőttek 
tekintették meg. Az a nap a kör-
nyékbeli iskola diákjai számára em-
lékezetes maradt, mert láthatták az 
alsósok rajzait, mindazt, ahogy ők 
elképzelik a mentősök munkáját. 
Később Gadó Gábor állomásvezető 
az újság olvasói számára mutatta 
be az épületkomplexumot, beszélt 
arról is, hogy az érdeklődőknek 
kérésre máskor is megteszi. A tab-
lókra helyezett gyermekrajzokra 
külön is felhívta a figyelmet, mint 
tartós emlékre. Egy kisebb tábla 
a városkörnyéki cukrászda nevét 
tartalmazta, mint örökös támogató. 
Gadó Gábor társaival együtt rend-
kívül értékesnek tart néhány tablót, 
amelyek az egykori betegek vagy 
hozzátartozók leveleit tartalmazza, 
abban köszönték meg a mentősök 

életmentésben végzett munkáját. 
Azok a mondatok beszédesek!
Amikor Gadó Gáborral beléptünk 
a garázsba, megszólalt a riasztás, 
és a mentőautó egy percen belül 
indult Kőszegre beteghez. Mindent 
rögzít az elektronika, az érintett 
beteg később meg tudja nézni az 
eeszt.hu honlapon a történteket. 
Cél az, hogy a kórházi orvos szavak 
nélkül kapjon előre információt a 
beteg állapotáról, a történtekről.
Gadó Gábor a mentőállomás új 
épületéről beszélt. A garázsban álló 
mentőautókat az elektronika tartja 

állandó készenlétben. Ha szüksé-
ges, indul a padlófűtés, a motor-
blokk hőmérséklete is szabályozott, 
amely nemcsak télen fontos. A ga-
rázskapu gyorsan nyílik, majd zá-
ródik, ugyanígy a Rákóczi, illetve a 
Deák Ferenc utca irányába a külső 
kapuk. Kamerák rögzítik a mun-
katér eseményeit. A dupla garázs 
mellett van az autómosó, a szárítás 
meleg levegővel történik. Tovább-
ra is hasznos a felsővárosban lévő 
autómosó tulajdonosának felaján-
lása, miszerint ott a mentőautókat 
végtelen sokszor moshatják a men-

tősök. Sáros, nedves időszakban 
jelentős segítség. A mentőállomás 
áramigénye nagy, amit döntően a 
napelemek termelése biztosít. A 
többletet akkumulátorok tárolják, 
erről működhet – áramszünet ese-
tén – minden elektronikai eszköz 
órákon át, biztosítva a riasztásoknál 
szükséges eszközök áramellátását. 
A mentősök kényelmes térben vár-
hatják a riasztást, tartózkodó tér, 
konyha, két pihenőszoba áll rendel-
kezésre, a munkakezdéshez fekete, és 
az ún. fehér öltöző. Mindez biztosított 
nemcsak a férfi mentősök számára.
Az épület kisebb-nagyobb szobái 
célirányosan szolgálják a mentést, 
a működést, a külső szem számára 
bőséges tartalékkal. A mentősök az 
állomáson belül sokféle feladatot 
látnak el. A napi 24 órás, Kőszeg 
és a környező falvak lakosai szá-
mára végzett, alapvetően életmen-
tő munkájukat nem lehet eléggé 
megköszönni. Erről szólnak a tab-
lón lévő levelek.

KZ



 KŐSZEG  ÉS  V IDÉKE   XXXV I I . ÉVFOLYAM, 5 . S ZÁM   2024 .MÁ JUS  13 .

6

az országokban az ivóvízzel való ellátottság hiá-
nya is jelentkezik. 
– A környékünkön is megfigyelhető, hogy a szőlő-
termesztésre hatással van a klíma megváltozása. 
A Soproni borvidék - ide tartoznak a Kőszeg kör-
nyéki szőlőtermesztő területek - borai a minősé-
güket tekintve javulnak. Megállapítható a vizsgá-
lataink után, hogy nyertesnek látszanak a soproni 
és kőszegi bortermelők, mert a kisebb mennyiség 
ellenére a borok minőségében jelentős javulás 
tapasztalható. 
– Hogy mit tehetünk az éghajlatváltozás ha-
tásainak ellensúlyozására? Az időjárási frontok 
csoportosítására többféle módszer létezik. Saját 
kutatásaim alapján a frontokat aszerint különítet-
tem el, hogy milyen típus található meg a Kárpát-
medencében. A hideg-, a meleg- és az okklúziós 
frontok a medencében tartózkodhatnak (ezek a 
tartózkodó frontok), illetve megközelíthetik azt. A 
frontok közül 1-1 jöhet külön, de lehet 2 (hideg 
és meleg) egyszerre is. Előfordulhat olyan helyzet 
is, hogy a hideg-, a meleg- és az okklúziós front 
egyszerre jelenik meg. Összesen 9 típust különí-
tettem el. A tarka szőlőmoly (Lobesia botrana 
Den. et Schiff.) példányok teljesen más aktivitást 
mutatnak a különböző típusok esetén. Az akti-
vitás változásukat figyelembe véve eredményes 
védekezésre nyílik lehetőség. 
– Széles körben alkalmazzák a szőlőben a mada-
rak szaporodását segítendő, hogy odúkat helyez-
nek el, amiben a fészkeket ki tudják alakítani. Az 
odúk nyílásának mérete meghatározza, hogy mi-
lyen madarak tudnak otthonra találni a területen. 
Elsősorban azokat „csalogatja” az odú, amelyek a 
szőlőt károsító élőlények számának csökkentését 
eredményezi.
– Évszázadokon át a természetben élő népek 
megfigyelték a természetet és az időjárást. Hosz-

KÁVÉSZÜ
N
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Kávészünet Dr. Puskás János főiskolai tanárral
 Szőlő és Klíma Konferencia Kőszegen

Az idén április 20-án tartották a Szőlő és 
Klíma Konferenciát. Közel másfél évtizede 
a tudományos ülés főszervezője, motorja 
Dr. Puskás János főiskolai tanár. A 14. alka-
lommal megrendezett konferencia Kőszeg 
Város Önkormányzata, a Magyar Meteoro-
lógiai Társaság és az MCC Klímapolitikai 
Intézet szervezésében valósult meg. 
A Szőlő és Klíma Konferencia fő témái 
– szőlőtermesztés, szőlőművelés, szőlő 
növényvédelme és ezek kapcsolata az idő-
járással és az éghajlattal - mellett azt is fi-
gyelembe vették, hogy 1740-től kezdve Kő-
szegen minden évben Szent György-napon 
feljegyezték (berajzolták) a Szőlő Jövésnek 
Könyve oldalaira az aznap reggel levágott 
szőlőhajtások képét. Ezenkívül rögzítettek 
az évre jellemző időjárási jelenségeket. A 
könyv miatt kézenfekvő volt, hogy a kon-
ferenciát Kőszegen rendezzék meg. Ezért 
2008-ban megkereste Huber László pol-
gármester urat, akinek tetszett az ötlet és 
a konferencia támogatásáról biztosította. 
Így került rá sor első alkalommal 2009-ben 
Kőszegen, olyan szakemberek részvételével, 
akik az említett témakörökben mértékadó 
kutatási eredményekkel rendelkeznek. Az 
idei téma „Az éghajlatváltozás hatásai és 
alkalmazkodási stratégiák a borágazat-
ban”. Dr. Puskás János főszervező az ere-
deti végzettsége szerint magyar–ének-zene 
szakos tanár, de elvégezte a földrajz szakot 
is. Az általános iskolai katedrát főiskolások 
oktatására váltotta. Közben 2011-2017 
között a Földrajz és Környezettudományi 
Intézet igazgatója volt. Belemélyedt többek 
között Magyarország gyógy-, és ásványvi-
zei, gyógyturizmus, klimatológia témákba. 
Dr. Puskás János tanár úrral az aktuális té-
mákról beszélgettünk. 

– Korunk legnagyobb kihívásai közé tartozik az 
emberiséget érintő klímaváltozás. A szakemberek 
figyelmeztetését a mért adatok alátámasztják. 
Sajnos ezt nem mindenki veszi figyelembe, mert 
az éghajlatváltozást tagadók (klímaszkeptikusok) 
harsányan hirdetik, hogy nincs klímaváltozás. A 
legnagyobb probléma az, hogy a döntéshozók 
között is vannak olyanok, akik ezt elfogadják. A 
földtörténetben mindig voltak felmelegedési és 
lehűlési időszakok, de ilyen gyors és nagymér-
tékű változás csak az utóbbi évtizedekben volt 
megfigyelhető.
– Nem megkerülhető ennek az a következménye 
sem, hogy a Földön jelentős területen okoz az ott 
élőknek gondot, hogy a mezőgazdaság nem ké-
pes ellátni élelmiszerrel az embereket. Ezekben 

szú időn át folyamatosan megismétlődő időjárási 
jelenségek rögzültek a gazdák emlékezetében és 
tapasztalataikat generációról generációra tovább 
adták, segítve az ésszerű mezőgazdasági, kerté-
szeti, szőlészeti munkáik végzését. Az 1960-as 
évek elején főként a mezőgazdasági kutató in-
tézményekben felállították az első meteorológiai 
észlelő kerteket azért, hogy a bennük lévő műsze-
rekkel rögzítsék az adott termőhelyen érvényesü-
lő időjárási jellemzőket – úgymint a csapadék, 
a hőmérséklet, a szél és a párolgás adatait. A 
Kecskeméten mért évtizedes adatsorok az alföldi 
szőlőtermesztést kiválóan szolgálták. A fagyos, a 
száraz és a csapadékos időszakok gyakoriságá-
nak megismerése segítette a síkvidéki szőlőültet-
vények fajtaszerkezetének szakszerű kialakítását. 
De a meteorológiai adatok ismerete hatékonnyá 
tette a szőlő növényvédelmét is.
– Az idei konferencián téma volt a kis jégkorszak 
is. Az előadásban arra kaptunk választ, hogy a 
14. századtól a 19. század végéig tartó kis jég-
korszak lehűlése idején miként alakult a szőlő-
termelés és a borászat a közép-európai régióban. 
A klímaromlás következtében a szőlőtermelés 
északi határa erőteljesen délre vándorolt. A ve-
getációs időszak rövidülése és a klíma hűvösebbé 
válása következtében jelentős északnyugat-euró-
pai területeken tartósan feladták a borkészítést, 
ami ugyanakkor kedvezett a borkereskedelem-
nek, helyzetbe hozva olyan borvidékeket, mint 
amilyen például Tokaj-Hegyalja volt. 
– Ma a technika fejlődésével pontosan ismerjük 
a termőhely mikroklimatikus sajátosságait és le-
hetőségünk adódik, hogy az adott termőhelyhez 
legjobban illeszthető fajtákat és klónokat válasz-
szuk ki a jövőben.
– Az Eszterházy Károly Katolikus Egyetem a 
szőlész-borász képzéshez, illetve a szőlőklíma 
kutatásokhoz kapcsolódóan a Tokaji és Egri bor-
vidéken hat nagyon jólfelszerelt állományi mik-
roklíma mérőállomást állított üzembe 2019-ben. 
A mikroklíma mérések horizontálisan pontszerű 
mérőhelyek, de vertikálisan többszintben ta-
golt méréseket tesznek lehetővé. A mikroklíma 
mérőállomásokkal dűlőket jellemezhetünk vagy 
hasonlíthatunk össze a vizsgált paraméterek 
óránként, vagy 10 percenként mért átlagos napi 
menetei alapján. Az állományi mikroklíma méré-
seket legtöbbször egy külső kontroll állomás ada-
tához szokták viszonyítani. Ezáltal látható, hogy 
a szőlőállományok milyen mértékben módosítják 
az adott terület mikroklímáját. Jelen vizsgálatban 
az állomások által mért állományi mikroklíma 
adatokat műholdas adatokból előállított eltérő 
rácshálózatra interpolált makroklíma adatokkal 
vetjük össze.
  Kiss János
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Kertépítés, Kertépítés, 
kertgondozás

Alpok k Gardendd

Kerttervezés, kertépítés
Füvesítés
Fűnyírás, szegélyezés, gyomlálás
Gyepszellőztetés
Rotálás
Sövényvágás
Gyümölcsfa-, dísznövénymetszés
Növényültetés
Növényápolási munkálatok

Horváth Attila
+
Horváth AttilaHorváth Attila
++36 30 299 1968+36 30 299 196836 30 299 1968
alpokgarden@gmail.comalpokgarden@gmail.com
facebook.com/alpokgarden

Eladó telek! 
Kőszegen, a Szabóhegy lábánál családi 
házas környezetben eladó 816 m2-es 
közművesített telek, amely aszfaltos út-
ról megközelíthető. Telken belül van víz, 
villany, gáz, szennycsatorna. 
Tel.: 06 20 381 8014

 A föld napján
Különleges kiállításmegnyitó résztvevői lehettek 
azok, akik április 22-én – a föld napján – 15 
órakor megjelentek a Brenner János Közösségi 
Ház parkolójánál. Utca(kerítés)galériát avattunk, 
amikor  a Lengyel Turisztikai Ügynökség gyűjte-
ményének tablói előtt Lengyel nemzeti parkok 
címmel megosztotta gondolatait Majthényi 
László a Vas Vármegyei Közgyűlés elnöke, Básthy 
Béla polgármester, dr. Vejkey Imre országgyűlési 
képviselő, a Magyar-Lengyel Parlamenti Bará-
ti Társaság tagja, dr. Németh Csaba az Őrségi 
Nemzeti Park igazgatója, valamint Kirner A. Zol-
tán plébános és Zarowny Ferenc a sárvári Len-
gyel Kisebbségi Önkormányzat elnöke.
Köszöntőjében Básthy Béla rámutatott arra, 
hogy „a tájainkat megcsodálni, megóvni, az 
élővilágukat fenntartani egyaránt szükséges”, és 
hogy ez óriási kihívás.   
Dr. Vejkey Imre szólt arról, hogy a magyar-len-
gyel barátság Európa és a világ számára is 
példaértékű. „Nem csoda, hogy a föld napja 
alkalmából a lengyel nemzeti parkok szabad-
téri kiállításával fejezzük ki tiszteletünket a 
teremtett világ védelmében.” Hangsúlyozta 

természeti értékeink védelmét, a zöldenergia 
termelésének és tárolásának a fontosságát, va-
lamint, hogy „az ember erkölcsi törvényeknek is 
alá van vetve, melyet nem hághat át büntetle-
nül”. Mondandóját ekként is aktualizálta: „Ha 
békét akarsz, védd a teremtett világot és benne 
az embert!”
Básthy Béla összekötő szavaira reagált 
Majthényi László akkor, amikor rámutatott arra, 
hogy hazánkban Vas vármegye a legzöldebb. 
Kőszeget pedig a vármegye legszebb városaként 
emelte ki. Szólt arról, hogy a huszonhárom len-
gyelországi nemzeti park közül kilenc bioszféra 
rezervátum. A bemutatott tájegységeket a gyer-
mekek és a felnőttek számára egyaránt megis-
merésre érdemesnek ajánlotta.
A két ország természetvédelmének történetéről 
dr. Németh Csaba beszélt. Megtudtuk, hogy a 
legrégibb lengyel nemzeti parkot 1932-ben 
alapították, Magyarországon 1935-ben született 
az első törvény, amely az erdők és a természet 
védelméről rendelkezett, s hogy a Hortobágyi 
Nemzeti Park 1973-ban alakult. 
A huszonhárom plusz egy tablóból összeállított 
anyag Bönditzné Siwiec Magdalena közbenjá-
rásával, a város támogatásában valósult meg.

TáF.

Lomilottó 
Az áprilisban kiadott  770 szelvény közül a nyer-
tes számok: 
RÓZSASZÍN hal 89 40.000 Ft 
NARANCSSÁRGA szív 24 30.000 Ft
KÉK cica 14 15.000 Ft 
KÉK cica 43 10.000 Ft
RÓZSASZÍN telefon  30 5.000 Ft

A múlt hónapban át nem vett és újrasorsolt nye-
rőszámok :
KÉK cica 82 15.000 Ft
NARANCSSÁRGA szív 76 10.000 Ft
PIROS 56    10.000 Ft
RÓZSASZÍN hal 45  5.000 Ft
Az utalványokat a nyertes és áprilisi pecséttel 
ellátott szelvények bemutatásával vehetik át 
a Városüzemeltetési Osztályon ügyfélfogadási 
időben.

Hogyan hozták 
Kőszegre?
Idén januárban az Árpád-házi iskolát megláto-
gatta a Budapesti Lengyel Nagykövetség Poli-
tikai és Gazdasági Osztály Vezetője, Katarzyna 
Ratajczak-Sowa, aki a tanulóknak tartott elő-
adást Lengyelországról, mesét olvasott a gye-
rekeknek, magyar nyelvű könyveket hozott a 
diákoknak Lengyelországról. Egyed Bernadett, 
Rita nővér intézményvezetőnek köszönhetően 
én is ott lehettem, láttam azt a kedvességet és 
nyitottságot, amit Katarzyna asszony átadott a 
diákoknak és a tanároknak. Az előadás után 
Katarzyna asszony meghívására követtem őt 
lépésről lépésre, örültem, mert nagy nap volt az 
nekem, mint lengyel születésűnek, aki már évek 
óta Kőszegen tevékenykedik, idegenvezetőként, 
programszervezőként, kistermelő cukrászként.
Katarzyna asszonnyal egyik kőszegi reggeliző-
ben ültünk le, ahova eljött Básthy Béla polgár-
mester úr. Katarzyna elmondta tervét, hogyan 
lehet építeni a lengyelek és kőszegiek baráti 
kapcsolatát. Készült egy gyönyörű kiállítás a 
Lengyel Nemzeti Parkokról, amely a Budapesti 
Nagykövetség kerítésén ki volt állítva, és ezeket 
a tablókat szívesen elküldi Kőszeg városának. 
Én rögtön boldog lettem a gondolattól, hogy a 
lengyel és a kőszegi natúrpark tehet egy lépést 
a kapcsolatokért. Elbúcsúztunk, aztán szinte 
minden héten rákérdeztem és ajánlottam a 
segítségemet a megvalósításhoz. Básthy Béla 
polgármester úr kezdeményezésére elkezdődött 
a kiállítás szervezésének hivatalos procedúrája. 
Férjem és gyermekeim segítségével hoztuk el 
a kiállítást Kőszegre. Egyik pénteki napon el-
mentünk a Budapesti Lengyel Nagykövetségre, 
Katarzyna Ratajczak-Sowa nagyon elegánsan 
lengyel üdvözlettel fogadott bennünket. Talál-
koztunk Marcin Bobiński barátommal, akivel 
együtt tanultunk a Poznani magyar szakon és 
Renáta Winerowicz-Papp hölggyel, aki Konin-
ból származik, ahol én is születtem. Lányommal 
élveztük a honfitársainkkal való találkozást, 
fiam és férjem átvették a kiállítás anyagát, és 
autóba rakták.
A kiállítás, a polgármester úr által kiválasztott 
legjobb helyszínen, Brenner János Közösségi 
Ház parkolójánál megtekinthető június végéig.

Bönditzné Siwiec Magdalena
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Szent György-nap Kőszegen
Hosszú idő óta – a szeles, esős 
időjárás miatt – első alkalommal 
kényszerült fedett helyre a Szőlő 
Jövésnek Könyve ünnepe.
Szent György-napjának reggelén 
Básthy Béla polgármester a vá-
rosházán fogadta a korai órákban 
begyűjtött szőlőhajtásokat, de az 
ünnepség már a vár lovagtermé-
ben folytatódott. Kőszeg és Vas 
vármegye jeles képviselői mellett 
velünk ünnepelt Nyitragerencsér és 
Szenc delegációja, valamint Felsőőr 
polgármestere is.
A ceremónia városunk fúvószeneka-
rának hangjaira kezdődött. Kőszeg 
becses különlegességét, a Magyar 
Értéktárban is jegyzett, 1740 óta – 
magyarul – vezetett Szőlő Jövésnek 
Könyvét a Jurisich Miklós Gimnázi-
um tanulói, a hajtásokat Petrovics 
István és Szabó Márton hozta. Őket 
az Ostromnapok Egyesület hagyo-
mányőrzői, a helyi borászok és a 
Kőszegi Borbarát Hölgyek Egyesü-
letének képviselői, a Hajnalcsillag 
Néptáncegyüttes tagjai kísérték.  
Básthy Béla a városháza homlok-
zatán olvasható idézettel kezdte 
gondolatait: „Béke honol a he-
gyen, kereszt csillog a vízen szelí-
den.” „Fontos üzenetű mondat ez 

– mondta – hiszen ha béke van 
a hegyen, az azt jelenti, hogy dol-
gozhatunk, dolgozhatnak a borá-
szok, ha pedig a kereszt csillog a 
vizeken”, az pedig azt üzeni, hogy 
az áldozatnak, amit napról napra 
meghoznak, van értelme haszna. 
Szabó Mártontól, a Szőlőtermelők 
és Borértékesítők Szövetkezeté-
nek elnökétől megtudtuk a múlt 
évi eredményeket: A 2023-as év 
átlagosnak tekinthető, nem túl 
magas termésátlagokkal, de jó 
minőségű terméssel. Érdekesség, 
hogy 195 napon, összesen 970 
mm csapadék hullott. Peronosz-
póra és fertőzés is sanyargatta az 
ültetvényeket. Ebben az évben 
kellő mennyiségű nedvesség van a 
talajban, de a korai meleg – nem 
feltétlenül előnyösen – erős hajtá-
sokra serkentette a szőlőt. 
A polgármester elrendelte a 
könyvbe történő berajzolást. A 
vesszőket Németh János immár 
harmincnegyedik alkalommal örö-
kítette meg. A hajtásokat és a je-
lenlévőket Baranyay Csaba lelkész 
és Kirner Antal Zoltán plébános 
áldotta meg. A ceremónia ünne-
pélyességét a Hajnalcsillag Nép-
táncegyüttes tánca és a Boglya 

Együttes muzsikája emelte. 
Ezt követően Kőszeg Város borki-
rálynője, Koltayné Szabó Hajnalka 
lépett a mikrofonhoz. Az esztendőt 
áttekintő beszédében elhangzott: 
„Bízhatunk benne, hogy ami lel-
kület a gazdán múlik, az nem hagy 
alább, és a természettel együtt eb-
ben az évben is Kőszeghez méltó 
és dicsőséges borokat kóstolhat az 
erre érdeklődő.”
Horváthné Tóth Adrienn elnök és a 
nyilvánosság előtt a Borbarát Höl-
gyek Egyesülete ez alkalommal 
avatta fel új tagját, Tóth Miklósnét. 
Ismertették azt is, ki nyerte a minden 
esztendőben odaítélt Hölgyek Bora 
címet. Tizennégy nevező közül a leg-
magasabb pontszámot a Stefanich 
Pincészet Friss cuvée-je kapta, a 
Blauburgerek zászlósboraként pedig 

Frank Borászat vörösborát díjazták.
„Az nemes városnak bora” mint 
egykor, manapság is megkóstol-
ható, hiszen a Láng József által 
felügyelt ültetvény termőre fordult. 
Ebben az évben már borversenyen 
is szerepelt a kőszegi Furmint. Ha 
ezt nem is, de a figyelmes házi-
gazda (a Jurisics-vár Művelődési 
Központ és Várszínház) szervezői 
gondoskodásával minden jelenlévő 
megkóstolhatta, milyen a jó kősze-
gi Kékfrankos. 
A Vas Vármegyei és Nemzetközi Bor-
verseny eredményét Pócza Zoltán 
igazgató ismertette. A kétszázegy 
benevezett és elbírált nedű közül 
kettő kiemelt arany, negyvenhárom 
arany minősítést kapott. (Részlete-
sen a városi honlapon.) 

TáF.

Kóstolja meg!
Szövényi Áron röviden összefoglal-
ta az idei borverseny tapasztalatait 
a zsűri szemszögéből. Szavai sze-
rint: „A nemzetközi borverseny-
ben egytől egyig kiváló borok 
versenyeztek”. Tényként említette, 
hogy a vármegyei gazdák bizton-
ságosabban nyúlnak a fehérborok 
érlelése esetén is a hordóhoz, ami 
a boroknak gazdag aromatikát 
és hosszú lecsengést biztosít. „A 
Blauburgerek ezúttal is bizonyí-
tották, hogy a 2023-as évjárat 
hektikus időjárása ellenére friss 
vörösborként már kiválóan fo-
gyasztható. ”
Az is tény, hogy a Szövényi család 
tagjai nemcsak a városhoz kötőd-
nek erősen, hanem a kőszegi bor-
kultúrát többféle módon segítik. Ezt 
a munkát értékelte egyedi módon 
Pócza Zoltán. Kezdeményezésére a 
Jurisics-vár Művelődési Központ és 

alapján a Szövényi Ernő Vándor-
díjat, és az ezzel járó emlékérmet 
Ulbrecht Kristóf Kékfrankos rosé 
2023. borával nyerte el. A díját-
adón megjelent Szövényi Ernőné, a 
közönségtől tapsot kapott, amely a 
családnak szólt, az érmet nem tud-

Várszínház – Szövényi 
Ernő halálát követően 
– a család egyetérté-
sével 2011-ben meg-
alapította a Szövényi 
Ernő Vándordíjat. A ki-
tüntető címet az adott 
évben arany minősíté-
sű kőszegi termőhelyű 
borok közül a legfé-
nyesebben ragyogó, a 
legmagasabb pontszá-
mot elérő bor termelője 
nyerheti el. Az elmúlt 
évben Jagodics Attila 
borosgazda vehette át 
a 2021-es Naplemen-
te Blauburger borának 
eredménye alapján.  
A Szövényi család a vándordíjat 
tovább fejlesztette egy emlékérem-
mel, amit évenként a győztes vehet 
át, és a díjazottnál marad. Az első 
névre szóló érmet, mint a vándordíj 
alapítója Pócza Zoltán kapta meg. 
Az idei borverseny eredményei 

ta átadni, mert Ulbrecht 
Kristóf nem tudott jelen 
lenni. A vándordíjat, az 
érmet Pócza Zoltán adta 
át két nappal később.  
Koltayné Szabó Haj-
nalka számára az idei 
év a borkirálynői tevé-
kenységének második 
esztendeje. A versenyen 
szereplő kiváló borok 
miatt gratulált a díja-
zottaknak, miközben 
az elismerő oklevelet 
átadta Básthy Béla pol-
gármester. Értékelő be-
szédében Hajnalka azt 
kérte, „aki kőszegi bort 
akar fogyasztani, jöjjön 

el Kőszegre. Tanulmányozza a 
hely történetét, járja be a szőlő-
hegyeket. Térjen be pincékbe és 
kóstolja meg a zamatos borokat, 
hallgassa meg a helyi gazdák 
történeteit”.

KZ
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A kőszegi borról
A Szőlő Jövésnek Könyve ünnepség 
részeként megtartott Vas Várme-
gyei és Nemzetközi Borversenyen 
a Mándli Borház borai 13 érmet 
kaptak. A tulajdonos, Mándli Tibor 
számára külön öröm, hogy a Nem-
zetközi Fehérbor kategóriában a 
Rajnai Rizling aranyminősítést ért 
el, a zsűritől a legtöbb pontszámot 
kapta, amely az éremnek egy külön 
értéke. A borász családja révén kö-
tődik Kőszeghez, Csempeszkopá-
cson működik a pincészete. A kő-
szegi gazdák javaslatára kérdeztük 
Mándli Tibort a kőszegi bor helyze-
téről. Április 27-én Cákon, a Pince-
sor Piknik programon találkoztunk, 
beszélgettünk az egyik öreg pince 
mellett, a közelben a borház borait 
kóstolhatták a piknikezők.
– Rendszeresen részt vesz, segíti 
a falu programjait? – tettük fel az 
első kérdést.
– Cákon is van pincénk, így termé-
szetesnek érzem, hogy a falu ren-
dezvényein ott legyen a borházunk. 
Pozitív, kölcsönös kapcsolat műkö-
dik az önkormányzattal.
– Hogyan, miért érkezett meg 
Szombathelyről Zalába, Cákra, 
Kőszegre?
– Édesapám a bencés gimnázium-
ban tanult Kőszegen. A 1980-as 
években részt vett a Pogányi út 
melletti szőlőtelepítésben, családi 
oldalról is van több kötődésem a 
városhoz. Kőszegen 4,5 hektá-

ron művelünk szőlőt, 
Cákon 18,5 hektáron. 
Édesapámtól örökölve 
Zalabéren, Bélbaltaváron 
vannak szőlőültetvények, 
összesen 36 hektáron 
foglalkozunk szőlővel. A 
szülői örökséget 2011-
ben én tudtam átvenni, 
nem hagyhattam semmi-
be veszni azt, amiért az 
édesapám 50 évet dol-
gozott. Előtte húsz éven 
át részt vettem a borászat 
életében.
– Hogyan látja a kőszegi bor 
helyzetét?
– Az utóbbi tizenöt évben óriási 
a fejlődés, az is igaz, hogy előtte 
Sopronnal együtt a kiemelt bor-
vidékekhez képest jelentős volt a 
lemaradás. Kicsit ’elaludt’ a bor-
vidék, belekényelmesedett a saját 
világába, a szőlőtermelés, a bor-
készítés többnyire másodállású 
munka volt. A szakma ennél sokkal 
többet követel. Jellegzetesség, hogy 
a gazdák egy éven belül eladták 
a bort, ami nagyon jó gazdasági 
oldalról, de nem jutott idő a bor 
érlelésére. Az addig termelt alap-
vetően vörösborok, Kékfrankos, 
Zweigelt frissek, nyersek maradtak. 
Magyarországra 1972-ben akkre-
ditálták a Blauburger fajtát, amit 
Kőszegre Jagodics Tamás hozott el. 
A Kékfrankos és Kékoportó fajtá-

ból Ausztriában 
nemesített sző-
lőnek osztrák ol-
dalon csökkent 
a területe, itthon 
meghonosodott. 
Mintegy 400 
hektáron terme-
lik az országban, 
ebből egy kis 
rész található 
Kőszegen, a ter-
melését a helyi 
gazdákkal felka-
roltuk. Két éve 
megkaptuk az 
eredetvédelmet, 
és ennek két fő 
fajtája van, a 
Kékfrankos és 
a Blauburger. 
Ennyivel aka-

runk és tudunk másabbak lenni a 
többi borvidékhez képest. Elkészült 
a borok termékleírása, ami alapján 
lehet „Kőszegi” névvel (Superior és 
Grand Superior) bort forgalomba 
hozni. Felépítettünk egy termékpi-
ramist, ennek két csúcsbora a Kék-
frankos és a Blauburger. A Grand 
Superior kategóriának több feltéte-
le van, ide tartozik, hogy hektáron-
ként 50 mázsánál több szőlőt nem 
lehet termelni, a bort a következő 
Szent György-napig kell érlelni. Ezt 
elfogadta a kőszegi gazdatársada-
lom, illetve az Országos Bor Ere-
detvédelmi Tanács.
– A borverseny díjátadóján 
mondtad, Kőszeg a bor városa.
– A Kékfrankos fővárosa Sopron, 
ezen szempontok szerint Kőszeg 
legyen a Blauburger fővárosa. Töb-
bet tudunk adni a fogyasztónak, 
mert kevesen palackoznak tisztán 
Blauburgert, az Alpokalja mikro-
környezete adta előnyök okán tu-
dunk mások lenni. A mai piaci árak 
miatt fontos a gazdaságos terme-
lés, az oltalom alatt álló, eredet 
megjelölésű, minőségi bor értéke-
sebb a piacon. Ez egy kiemelt cél. 
– Milyen a ÷Kőszegi” bor városon 
kívüli értékesítési lehetősége?
– Elindult egy folyamat, de na-
gyon lassú, több marketingre lenne 
szükség, a magyar borászat egyik 
jellegzetessége a külföldön való 
nehézkes megjelenés. A „Kőszegi” 
bor a belföldi piacon nagyon las-
san indult el, de vannak jó példák 
is. Dolgoznak velünk fiatalok, új 
elvekkel, új lendülettel, új techno-
lógiával készítenek más típusú bo-
rokat, és ez egy jó irány.   
– Van borászutánpótlás Kősze-
gen?

– Az országos hely-
zet Kőszeget is jel-
lemzi, alapvetően a 
borászok gyermekei 
építhetik a jövőt, te-
hetik sokkal jobbá. 
Általános probléma, 
hogy gazdaságtalan 
a magyar szőlőter-
melés, amely a borá-
szat alapja. Egy adat, 
1978-tól az országos 
szőlőterület a negye-
dére esett vissza, a 
borfogyasztás több 
mint a felével. Ez nem 
egy pozitív jövőkép.

– A borfogyasztás átfordult rosé, 
gyöngyöző és a fehér borok irá-
nyába.  
– Ez nem jó a vörösboros bor-
vidékeknek, így nekünk sem. 
Párhuzamosan megérkezett az 
alkoholmentes bor, amit nem en-
gednék bornak nevezni. Tovább 
csökkenti a tradicionális borfo-
gyasztást. A globál cégek úgy 
gondolkodnak, hogy az alacsony 
alkoholtartalmú borból a fogyasz-
tó nem egy pohárral iszik, hanem 
többet. Aki bort fogyaszt, figyeljen 
a címkére írt ’oltalom alatt álló’ 
szavakra. A fogyasztóknak aján-
lom, hogy a bor címkéjén legyen 
ott a ’Kőszegi’ OEM megnevezés, 
mert ez azt jelenti, hogy a szőlőt 
Kőszegen termelték, és jó minő-
séget jelent.  
– A kőszegi bor nimbuszát növeli 
az április 24-ei esemény?
– A város a hagyományok sze-
rint ragaszkodik az időponthoz, 
de turisztikai szempontból nézve 
két rendezvény lenne az ideális.  
Egyiket Szent György-napján, a 
hagyományok megtartásáért, és 
ehhez csatlakozhatna a másik egy 
közeli hétvégén a turizmus nö-
velése érdekében. Azt gondolom, 
máshol nagyközönséget csalogató 
programmá fejlesztenék a Kő-
szegre jellemző különlegességet. 
Azért ilyen jellegű programra más 
időpontokban vannak jó példák a 
városban. Tudom, ez pénz kérdése 
is. A városnak nagy értéke az épí-
tett kulturális örökség, a természeti 
környezet, és az itt élő emberek 
hozzáértése, barátsága. Erre kell, 
lehet, szükséges alapozni közösen 
és együtt. 

KZ
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BOMBAÁR

1999 Ft/
db

849Ft/
db

799 Ft/
db

2199 Ft/
kg

399 Ft/
db

299 Ft/
db

299 Ft/
db

999 Ft/
kg

399 Ft/
10dkg

69Ft/
db

Lipóti Félbarna 
Kovászolni Való  
Kenyér  450g,  887Ft/kg

Ferrosüt Tejes Kifli 44g

D.E.Karaván 
Őrölt Kávé Vac. 
225g, 3773 Ft/kg

Minden Nap Trappista Sajt Félkemény 

Persil Power Caps Color 13Mosás 13db 154Ft/db/ 
Mosópor Color 17 Mosás 1.02 kg, 1960 Ft/kg 

Mecsek Baromfi 
Csirke Alsócomb

Privát Sült 
Császárszalonna Vf.Kicsi 3990 Ft/kg 

Vásárolj 1 db Borsodi Shrink 6x0,5l-es Dobozos Tisztán Árpamalátával 
Sört (4,5%) és megajándékozunk egy darab 0,5l Borsodi Sörrel.

AJÁNDÉKAJÁNDÉKAJÁNDÉK+ 6+1

BOMBA
ÁR

Tolle Tej  ESL 2,8% 1l Tolle Tej  ESL 2,8% 1l 

BOMBAÁR

Márka Limonádé Feketeribizli / Kaktusz/ 
Sárkánygyümölcs Több Ízben 2l 150Ft/l

1999 Ft/
db

Borsodi  Sör 6x0,5l, 666Ft/l  

3 darabos vásárlásonként
SPÓROLJON TÖBBET!

876Ft/l

219  219219219219219219219    
Ft/
db

 Hell Energiaital
 Classic / Zero/ Red Grape Strong  
0.25l, 956 Ft/l  Több Ízben

Ft/

Privát Hús Grillkolbász
 Bajor / Magyaros Csípős/ Sajtos/ Borsos 
Fokhagymás  Vg. 240g,3 329Ft/kg

239 Ft/
db

KoszegiHirdetes_2024-05_06.indd   1 2024. 05. 06.   11:19:06



 XXXV I I . ÉVFOLYAM, 5 . S ZÁM   2024 .MÁ JUS  13 .  KŐSZEG  ÉS  V IDÉKE  

11

VÁ
R

O
SH

ÁZ
A

KÜ
LÖ

N
FÉ

LÉ
K

Használhatja ebben az évben a templomot az egyház?
Mostanra megszokott látvány, hogy 
a Jurisics téren lévő két templomot 
kordon veszi körül. Építési terület, 
de április 27-én Sarkadi Márton 
vezetésével beléphettünk a Szent 
Imre-templomba, ahol szakipa-
ri munkákat végeztek és állvá-
nyoztak. A szentélynél állványok 
tornyosultak, és állították össze a 
templomhajóban.
– Használhatja ebben az évben 
a templomot az egyház? – tettük 
fel a kérdést a szakmai koordiná-
tornak.
– Tervezzük, mert a hátralévő 
szakipari munkákat gyorsabban 
lehet elvégezni, mint az időigényes 
restaurátori feladatokat. A 18. szá-
zadból származó templomi padok 
restaurálásán másfél éve dolgoznak 
a szakemberek. Elkészült a két mel-
lékoltár képe, sekrestyeszekrény, és 
még több tárgy is, folyamatban van 
az oltárok restaurálása. Ha sikerül 
megfelelő helyet találni, múzeumi, 
biztonságos körülmények között, 
akkor a két mellékoltárképet sze-
retnénk kiállítani Kőszegen vagy 
Szombathelyen. Önmagában is ta-
nulságos megtekinteni az elkészült 
képeket, és beletekinteni a resta-
urátori dokumentációkba. Érdekes 
folyamat egy kép restaurálása: az 
elkoszosodott, besötétedett, alig 
kivehető kép a tisztítás során kezd 
kibontakozni, majd a feltárás során 
kiderül, egyáltalán mi eredeti a kép-

ből, mi utólagos átfestés, 
korábbi javítás eredmé-
nye. A hiányok pótlása, 
a retusálás során aztán 
a széttöredezett, csonka 
maradvány ismét összeáll 
érthető, élvezhető egésszé.
A berendezési tárgyak 
nagy része nincs a temp-
lomban, csak azok ma-
radtak itt, amelyeket nem 
volt célszerű lebontani. 
Ilyen a főoltár eredeti, Vi-
zitációt ábrázoló képének 
kerete. Az oltárt Szom-
bathelyről, a lebontott 
korábbi székesegyházból 
hozták át a Szent Imre-
templomba, és később a titulus 
szerinti szentről festették meg az új 
oltárképet, vagyis a jelenlegit.
A régi oltárkép a szentély északi fa-
lán függött a restaurálási munkák 
kezdetéig. A kép kerete nem fért ki 
az ajtón, hiszen a 18. század elejé-
től az utca szintje többször emelke-
dett, ezért a jelenlegi ajtó kisebb. A 
keretet itt tartjuk, megvédve, állvá-
nyokhoz rögzítve. A Szent Imre kép 
kerete most is ott van az oltárépít-
ményben, ezt nem bontották szét a 
restaurátorok, csak a szobrokat, dí-
szítményeket vitték el a műhelybe. 
A három kisebb oltárt teljesen szét-
bontották a  restaurálás érdekében. 
Helyükön korábbi mellékoltárok 
menzáit látjuk és az északi oldalon 

egy érdekes marad-
ványt: egy falra festett 
vázlatot, amely minden 
bizonnyal a mostani 
oltár megrendelésekor 
készült, annak érzé-
keltetésére, mekkora, 
milyen lesz az új oltár.
– Melyik munka a kö-
vetkező?
– A falkutatás befeje-
zése, amelynek kettős 
célja van: egyrészt a 
templom építéstörténe-
téről kaphatunk több 
információt, másrészt az 
eddig végzett szondá-
zó restaurátori kutatás  
eredményei is kiegé-
szülnek. Évszázadokkal 
ezelőtti vakolatrétegek, 

díszítőfestések kerülnek elő. Most 
áll össze a kép, hogy melyik korban, 
hogyan nézett ki a templom, és me-
lyik dekorációból mi maradt meg. 
Ez alapján lehet eldönteni, hogy mit 
érdemes bemutatni.
Az elhangzottak után elindultunk a 
szentély előtti állványzaton felfelé. 
Az első állványszinten Sarkadi Már-
ton a következőt mondta:
– A diadalívnél, amely a hajót és a 
szentélyt összeköti, volt egy díszítő-
festés az ív mentén. Ez alacsonyan 
kezd ívesedni, és ez azt mondja 
el, hogy a diadalívet átalakították, 
magasították. A korábbi csúcsíves 
lehetett. Arról még nem szüle-
tett döntés, hogy a megtalált 16. 
századból származó díszítő festé-
sek milyen mértékben legyenek 
láthatóak a felújítást követően. A 
templombelső képét jelenleg meg-
határozza az 1937-ben végzett 
átfogó átalakítás. Akkor készültek 
az orgonakarzaton lévő gipsz dí-
szítmények, és azok a díszítőfesté-
sek, amelyek a szentély és a hajó 
boltozatát dekorálják.   
Az állványzat harmadik szintjén a 
következő tájékoztatás hangzott el.
– Az oltár oromzatának a magas-
ságában vagyunk. Középen van a 
Szentháromság, Atya, Fiú, és ga-
lamb képében a Szentlélek. Két ol-
dalon emberméretű angyalszobrok. 
Megfigyelhető, hogy a szombathe-
lyi templom magasabb volt, mint a 
Szent Imre-templom. Azért, hogy 
ide beférjen az áthozott oltár, át 
kellett alakítani, a lábazati részből 

és az oromzatból is ki kellett vágni.
– A szobrok fából készültek?
– Hársfából, mert az nem hasad 
szálkásan, könnyen faragható. A 
kész alkotást festették, aranyozták. 
Nagyon jó minőségű faragványok-
ról van szó. Az ablakok felett lát-
ható a sérült, 16. és 18. századból 
származó vakolat. A lebontott egy 
cm vastag vakolat alatti festések a 
16. századból származnak. A ke-
leti oldalon korábban volt ablak, 
ezt – legkésőbb ennek a főoltár-
nak a felállításakor – befalazták, 
a szentély északi oldalán azonban 
– valószínűleg a még ott álló Szent 
Katalin-templom miatt – nem, ott 
csak ablakot imitáló festett keret 
készült. Feljebb, a boltozaton az 
1937-es átalakítás idején készült 
díszítőfestés látható. 
– Megmaradnak a díszítőfesté-
sek?
– A 16. századból származó ma-
radványokat mindenképpen meg 
kell tartani. Az 1937-ből származót 
is, mert ez mostanra a templom 
történetéhez hozzátartozik, hiszen 
közel százéves. A 20. századi díszí-
tő festések is értékesek, ráadásul 
veszélyeztetett helyzetben vannak, 
mert a festékanyaguk nem any-
nyira időtálló, mint egy középko-
ri, ezért egyre kevesebb van meg 
belőlük. Bemutatni azonban nem 
kell mindent, hiszen a templomnak 
egységes, áttekinthető, élvezhető 
képet kell mutatnia a helyreállítást 
követően.

KZ
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Buszmegállók gyalogátkelőkkel – változások
A gyalogos és kerékpáros híd 
elkészülte után további fontos 
közlekedésbiztonsági fejleszté-
sek valósulhatnak meg a város 
forgalmas pontjain a Kőszeg 
közösségi közlekedés fejleszté-
séhez kapcsolódó egyes felada-
tok – Intermodális csomópont 
kialakítása című projekt ke-
retében – tájékoztatta az újság 
hasábjain keresztül a Kedves Olva-
sókat Básthy Béla polgármester és 
Terplán Zoltán alpolgármester.
Többször beszámoltunk róla, 
hogy Kőszeg Város Önkormány-
zata 355.000.000,- Ft össze-
gű támogatásban részesült az 
intermodális csomópont (IMCS) 
projekt megvalósítása érdekében. 
A város 2023-ban a jóváhagyott 
fejlesztési programnak megfele-
lően ebből a forrásból, 120 millió 
forintból építtette a Gyöngyös-pa-
tak felett átívelő – a gyalogos- és 
kerékpáros forgalmat a gépjármű 
forgalomtól elválasztani hivatott 
– hidat, amely a csomópont jel-
zőlámpás átalakítása után majd 

egy gyalogátkelőben folytatódik 
és csatlakozik az út túloldalán ki-
alakítandó park járdájához és az 
idáig kiépülő kőszegfalvi kerék-
párúthoz.
A projekt folytatásaként az Önkor-
mányzat a fennmaradó pályázati 
forrás jelentős részét 13 darab 
autóbuszöböl és megállóhely épí-
tésére és szabványosítására, illetve 
közvetlen környezetük biztonságá-
nak növelésére fordítja. Új megál-
ló/öböl létesül többek között: 
• a Pogányi úton (a Gábor Áron 
utca gyalogos/kerékpáros csatla-
kozásánál), 
• a Rákóczi utcában (a SPAR 
áruháznál), 
• a Rohonci utca és az új teme-
tőhöz vezető Lóránt Gyula utca ke-
reszteződésében, 
• a Temető utcában a Szent Imre 
herceg utca és a Velemi út torkolata 
között. 
A Kiss János lakótelepen és a Fel-
sőgyöngyös hídnál lévő megállóhe-
lyek felújításra kerülnek.
A megállóhelyek biztonságos meg-

közelítése érdekében a város hat 
olyan pontján épül gyalogátkelő, 
ahol erre régóta megvolt a lakossá-
gi igény, vagyis az alábbi helyeken: 
• a Pogányi úton (a TESCO és a 
Gábor Áron utca torkolata között), 
• a Rákóczi u. 80. (SPAR) előtt, 
• a Temető u. 20. előtt,
• a Velemi út és az Írottkő utca 
kereszteződésében,
• a Meskó utcában (a Csónaká-
zó-tónál a Felsőgyöngyös híd köze-
lében) illetve
• a Rohonci utca - Lóránt Gyula 
utca kereszteződésében. Ez utóbbi 

helyen rendezik a Lóránt Gyula 
utca torkolatát és teljes hosszban 
járdát építenek a Deák Ferenc ut-
cától a Lóránt Gyula utcáig.
A szükséges infrastruktúra fejlesz-
tési beavatkozások meghatározá-
sában részt vettek a Közlekedéstu-
dományi Intézet (KTI) szakembe-
rei, biztosítva, hogy a megújuló és 
bővülő megálló hálózat kiszolgálja 
a jelenlegi távosági járatokra építő 
közlekedést, illetve a finanszírozá-
si feltételek rendelkezésre állása 
esetén elindítandó helyi közösségi 
közlekedést is. 
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Börzsei Csaba
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Gyalogátkelő épül a Rohonci utca - Lóránt Gyula utca kereszteződésében. Ez utóbbi helyen rendezik a Lóránt Gyula utca torkolatát
és teljes hosszban járdát építenek a Deák Ferenc utcától a Lóránt Gyula utcáig.

Gyalogátkelő épül a Rákóczi utcában a SPAR áruháznál



 XXXV I I . ÉVFOLYAM, 5 . S ZÁM   2024 .MÁ JUS  13 .  KŐSZEG  ÉS  V IDÉKE  

13

AK
TU

ÁL
IS

Hiánypótló ellátás
Kőszegen az 1700-as években a 
mai kórházhoz hasonló feladato-
kat ellátó ispotály épült a Meskó 
utca 1. szám alatt. A kőszegiek ezt 
később szegényházként ismerték, 
és az maradt meg az emlékezet-
ben. A főbejáraton egyik oldalon 
a nőket, a másik oldalon a férfia-
kat gyógyították. A barokk korból 
származó épületben később laká-
sokat alakítottak ki, majd a 20. 
században szükséglakások voltak, 
ezt követte az elhagyatott állapot. 
Az újjászületés a sikeres pályázat 
által valósulhatott meg, létrejött 
Kőszegen a Szombathelyi Egyház-
megyei Karitász 9. intézménye, a 
Szent Erzsébet Szociális Központ. 
Az intézmény 2024. januártól nap-
pali foglalkoztatást és a távolabb 
élőknek kapcsolattartó, közösségi 
ellátást biztosít. Az önkéntesek ál-
tal már megkezdett ellátást stabil 

keretek közé szervezve 40-40 fő 
részére nyújt segítséget egy tartal-
masabb, biztonságosabb élethez. 
Kütsán Hancz Réka, Rábai Ferenc, 
Donatin Tamás és Terplán Zoltán 
állandó munkatársak feladata az 
adományok koordinálása, az önse-
gítő csoportok vezetése, szervezése. 
A hatékonyságot erősíti a keresz-
ténységből fakadó, szeretet által 
vezérelt lelki támogatás Kirner Zol-
tán plébános vezetésével. Ezen felül 
dr. Pilisi Róbert orvos elvégzi az el-
látottak egészségügyi felügyeletét.
A Szent Erzsébet Szociális Köz-
pont a többi karitász intézmény-
nyel együttműködve a szakmai 
egyeztető fórumok munkájába is 
bekapcsolódott. Kőszeg városve-
zetése rendszerint megerősíti az 
együttműködő támogatását. Az 
intézmény célja, hogy minél előbb 
munkahelyet tudjon biztosítani 40 

megváltozott munkaképességű 
embernek, akiknek a városvezetés 
díjtalanul biztosítja a szükséges 
helyiségeket az önkormányzati 
tulajdonban lévő ingatlanban. A 
tervezett munkavégzés mellett 
már megvalósult és igényelni lehet 
a rászorulóknak a kedvezményes 
ebédet. Jövedelmi helyzettől füg-
gően egészíti ki a karitász az ebéd 
költségét.
Többféle   közösségi program mel-
lett heti rendszerességgel látogat-

ható a felnőtt bibliafoglalkozás és 
az önfejlesztő csoportfoglalkozás. 
Fontos előrelépés az adományfor-
rások bővülése, valamint az egyé-
ni segítő beszélgetések is. A nagy 
multicégektől a kis vállalkozásig 
több helyről is érkezik élelmiszer 
adomány. 
A kőszegi Szent Erzsébet Szociá-
lis Központ működését az emberi 
humánum, tolerancia és empátia 
jellemzi keresztényi szeretettel át-
itatva.

Luca és Ádám köszöni a támogatást
Május 5-én, vasárnap a Csónakázó-
tó közelében fotóztuk a Hámori test-
véreket. Kérésünkre megszakították 
az útjukat. Luca az edzések okozta 
fizikai terhelést váltotta sétára, 
Ádám a húga kérésére csatlakozott. 
– Mi volt a legnagyobb változás, 
öröm az elmúlt időszakban? – 
kérdeztük Lucát.
– Most éppen egy csendesebb he-
tem van, itthoni, napi edzésekkel. 
Április végén Európa Bajnokságon 
vettem részt. Hosszabb kihagyás, 
vállsérülés után léptem ringbe ke-
mény, egyenrangú mérkőzésen, 
nem lett volna meglepetés, ha az 
én kezemet emelik a magasba. 
Megelőzően ért egy külön öröm, 
mert a testületi ülésen Básthy Béla 
polgármestertől átvettem az olim-
piai felkészülésem támogatásáról 
szóló okmányt, az önkormányzat 
egymillió Ft-tal segíti az olimpiai 
célok elérését. Hálás vagyok, ezúton 
is nagyon köszönöm. Nekem ez egy 
óriási segítség a felkészülésemben. 
Most még a felhasználásáról nem 
tudok pontos választ adni. Részben 
edzőfelszereléseket vásárolunk, és 
finanszírozzuk a külföldi partnerek-
kel zajló edzőmérkőzéseket is. 

– Mi a felkészülés menetrendje?
– Május 21. után kezdődik egy erő-
sebb edzőtábor, külföldi edzőpart-
nerekkel. Az már a közeli olimpiára 
való intenzív felkészülést is jelenti. 
Június elején egy kisebb mértékű 
nemzetközi versenyen veszek részt, 
ezt követi egy kéthetes magaslati 
edzőtábor. Aztán újra visszatérek 
Kőszegre, várhatóan rövid időre. 
Irányt veszünk Franciaországba 
kéthetes edzőtáborba, az ottani 
klímaviszonyokhoz való alkalmaz-
kodás érdekében. Pár napra haza-
jövünk, és csomagolunk a párizsi 
induláshoz. Július 26-án kezdőd-

nek az olimpiai játékok, július 28-
án lépek először ringbe.
Luca szavait Ádám hallgatta, és 
hozzátette:

– Jó pár évvel ezelőtt én is kaptam 
az önkormányzattól támogatást az 
olimpiai felkészülésemre. Ebből a 
távlatból is mondhatom, hasznosan 
tudtuk felhasználni a felkészülést 
szolgáló versenyekre, edzőfelszere-
lésekre. Innét, utólag is köszönöm a 
támogató segítséget, akkor nagyon 
jó hatást gyakorolt az énemre. Most 
itt ezt alig tudom megfogalmazni. 
Az akkori örömömet felülmúlja, 
hogy Lucát támogatja az önkor-
mányzat. Nem lehet, nem tudjuk 
ezt eléggé megköszönni!
– Neked most milyen a sportéle-
ted?
– Dolgozom, a versenysporttal fel-
hagytam, de rendszeresen edzek. 
Most már a munka van az első he-
lyen, azért is, mert három éve há-
zasságot kötöttem, Kőszegen élünk.     

Kámán Z

Kőszegi Beteg Gyermekért – Myrtill Alapítvány
számlaszáma: 72100347-11054900-00000000

Kérés, tegyen Ön is azokért, akik legjobban rászorulnak. 

Kirner Zoltán plébános kérése: Május 21-ig lehet rendelkezni 
adónk kétszer 1% -ával. Az egyiket ajánljuk fel a Római Kato-
likus Egyház számára (technikai szám: 0011), a másikat pedig 
egy alapítvány számára. Ezzel nagy mértékben tudjuk támogat-
ni egyházunk missziós küldetését.
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Döbbenet
a tudás, a szakma, az alkotások értéke
A Herendi Porcelánmanufaktúra 
Viktória evolúciós készletét mu-
tatták be a Zsinagóga bejáratánál 
levő teremben. A Viktória mintás 
készletből kapott ajándékot Vilmos 
herceg az évszázad esküvője alkal-
mából. A manufaktúra alkotta meg 
az ajándékot, amit a Köztársasági 
elnök adhatott át. 
A Viktória minta megújulását mu-
tatják be a gyönyörűen terített asz-
talon. Szemet kápráztató étkészlet, 
amelybe ételt csak a felelőtlenül 
merész ember tenne, de, ha a ki-
rályi udvar etikettje ezt írja elő, az 
már egy másik szempont. A minta 
miért Viktória?  
1851-ben a Londonban rendezett 
világkiállításon a Herendi Porce-
lánmanufaktúra által bemutatott 
alkotás elnyerte Viktória királynő 
tetszését, és megvásárolta a palota 
számára. A mintasor megőrizte az 
uralkodó nevét.
Erről beszélt április 28-án a Zsi-
nagógában dr. Simon Attila vezér-
igazgató. A terem oldalfalánál, és 
emeleti részen is több egyedi porce-
lánból készült alkotást mutattak be. 

Dr. Magasházi Anikó iASK igazgató 
helyettes, mint házigazda szándéka 
szerint az alkotásokat mindenkinek 
látni kell. Erre augusztus 25-ig a 
nyitvatartási időben lesz bőven 
lehetőség.
Amikor dr. Simon Attila vezérigaz-
gató a porcelánból készült alko-
tásokról beszélt, hangsúlyozta a 
Herendi Porcelánmanufaktúra ki-
fejezést.  Miért? Néhány számadat. 
„Évente mintegy 300 ezer műal-
kotást készítünk, összesen mint-
egy 16 ezer fehér formánk van és 
négyezer különböző festett min-
tánk. Összesítve 64 millió külön-
böző alkotással rendelkezünk. A 
festészeti műhelyünkben 13700 
db ecset található, évente 3800 
db ecsetet használunk fel. Évente 
1,1 millió munkaórát dolgozunk. 
Összesen 60 országgal van ke-
reskedelmi kapcsolatunk, 650 
munkavállalóval dolgozunk”. 
Ott egy munkavállaló valójában 
’művész’. Erre utalhat a fotón 
bemutatott „széder tál”, amely a 
zsidó hitvallásúak ünnepnapján az 
esti vacsorához használt jelképes 

edény. A finom mintákat, héber 
feliratokkal a Herendi Porcelánma-
nufaktúra munkatársai, művészei 
készítették.
A vezérigazgató elmondta, ha egy 
’termék”-et legyártottak, akkor az 
már újra elkészíthető, de minden 
művelet titkos.
A kőszegi kiállítás az iASK-vel való 
jó kapcsolat eredménye. „A vezér-
igazgató a tanácsadó testületünk 
elnöke és tagjaként is támogatja 
a szakmai munkákat” – fogal-
mazta meg a házigazda, aki az iASK 

külügyi kapcsolatokért felelős kuta-
tója is. A kiállítás résztvevői előtt is 
megköszönte a vezérigazgatónak 
a Festetics Imréről készült ajándék 
domborművet, amely a Chernel ut-
cai kapuszínben megtekinthető.
Dr. Simon Attila vezérigazgató sze-
rint a kőszegi kiállítás a Herendi 
Porcelánmanufaktúra kulturális 
missziójának része, hogy „ennek 
jegyében vigyük szerte a világ-
ban a herendi porcelán hozta 
értékeket”.

KZ

Rost Andrea
Rost Andrea Kossuth-, Prima 
Primissina és Liszt Ferenc-díjas 
operaénekes iASK meghívására 
április 27-én és 28-án a Zsina-
gógában lépett a közönség elé a 
háromnapos események részeként. 
A harmadik napon dr. Magasházi 
Anikó igazgató helyettes kiemelte, 

hogy az intézet számára fontos a 
tudomány és a művészetek össze-
kapcsolása. „Itt a Zsinagógában 
elsősorban a magas szintű kultú-
rának nyújtunk teret, és elkötele-
zettek vagyunk abba az irányba, 
hogy újabb programokat hoz-
zunk az érdeklődőknek”.
A Zsinagógát, mint kulturális prog-
ramok helyszínét az elmúlt évben a 
kőszegiek jól megismerték. Április 

végén kétszer is megtöltötték 
a kőszegi zsidókra emlékeztető 
épületet. A Herendi Manufak-
túra kiállításának a megnyi-
tóján, vasárnap Rost Andrea 
Jiddish dalt énekelt, amely 
szavai szerint a koncertrációs 
táborban íródott, szól a sza-
badságvágyról, a leküzdhetet-
len emberi lélekről.
Szombat este Rost Andrea 
operaénekes és barátai tartot-
tak egyórás koncertet, előad-
tak néhány dalt a ’felsőbbfokú’ 
zeneművészet műveiből. A 
kíséretet két barát, Sebestyén 
Ernő hegedűművész és Harazdy 
Miklós zongoraművész szolgáltatta. 
Megtelt a földszint és a karzat né-
zőkkel, hallgatókkal. A dalok között 
baráti beszélgetések hangzottak el. 
Az operaénekesnő a picike, gyönyö-
rűséges Zsinagógáról beszélt. Arról 
is, hogy örömmel jött, tett eleget a 
felkérésnek. Azért is, mert a szín-
padi szerepe részeként, az előadás 
végén meg kell halnia, ott a Zsina-
gógában pedig mulathat. Tette ezt a 

művészet ’felsőbbfokán’. Egy-egy 
dal után hosszasan szólt a taps, a 
szavakkal jelzett utolsót nem követ-
te a ráadás. Az elhangzott dalokhoz 
a művészek kapcsoltak egyedi tör-
téneteket. Sebestyén Ernő, ahogy 
mondta, húsz évig zenélt az opera 
világában, de csak idős korában 
kötöttek a művésznővel barátságot. 
Az előadásuk közös örömét fotó 
nem őrizhette meg. 

Kámán Z
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Hogyan lehet visszatérni, megőrizni? 
Kristóf Ágota emlékszoba az Írottkő Hotelben

A visszatérés leírását hallhattuk 
április 26-án az Írottkő Hotelben. 
„Április 22-én, negyven év 
távollét után visszatérek gye-
rekkorom kisvárosába. A pá-
lyaudvar nem változott, csak 
tisztább, és tele van virágokkal, 
amelyeknek nem tudom a ne-
vét, és amelyeket sehol máshol 
nem láttam. Busz is van, ami 
a vonat néhány utasával, és 
szemben lévő gyár dolgozóival 
indul el. Én nem szállok fel. Ott 
maradok a pályaudvar előtt, 
bőröndöm a földön és nézem a 
városba vezető utca gesztenye-
fa sorát. Már látom az ezüstszí-
nű felhőt a hegy mögött, aztán 
feltűnnek várfal magas falai, a 
templomok tornyai”.
A mondatok 1996-ot idézik. Április 
26-án Mizsei Zoltán, iASK-FTI ku-
tató mondta el a hotel aulájában, 
papírra vetette Kristóf Ágota, akit 
Kőszeg díszpolgárként őriz meg. A 
kutatóintézet tudósai az írónő élet-
művét kutatják tudományos, szak-
mai alapon, méltón. Felvették a 
kapcsolatot Hatvani Szabó Jánossal 
és feleségével Hatvani Zsuzsanná-
val, a Hotel Írottkő tulajdonosaival. 
A partnerség eredménye, hogy a 

hotelben, a recepció mellett lévő 
szoba április 26-től Kristóf Ágota 
Emlékszoba nevet viseli. A szoba 
bejáratánál, az oldalfalon lévő fotó 
az írónőt mutatja, alatta néhány 
szó az életéről. A leírás felkelti a 
figyelmet. Erre emlékeztetett az 
átadó ünnepségen Kenyeres Zol-
tán irodalomtörténész (fotó). Az 
emlékszoba alapítás indoka egy-
szerű, amikor az írónő Kőszegre 
jött, a 214-es szobát választotta: 
„tudjuk, hogy legjobban Kősze-

gen szeretett itthon 
lenni, legjobban itt, 
az Írottkő Hotelban, 
ahonnan lelátott a 
regényekben annyi-
szor megírt Fő térre”. 
A kutató szavai szerint 
az írónő 1956-ban 
távozott Magyaror-
szágról férjével és 
gyermekével. Harminc 
év után jelent meg az 
első, franciául írt regé-
nye, Le grand Cahier, 
A nagy füzet. Az első 
évben tíz nyelvre le-
fordították. Három év-
vel később jelent meg 
magyarul. Hiányként 

említette, hogy minden magyar 
irodalomtörténet névmutatójából 
hiányzik Kristóf Ágota neve. „Ez 
nem baj, majd változik, Mi tud-
juk, hogy itt volt otthon!”

Sümegi István filozófus, FTI-iASK 
kutató szavai szerint az írónő olyan 
elismeréseket kapott, „amelyet No-
bel-díj értékűnek lehet mondani. 
Nem túlzok, ha azt mondom, be-
emelte Kőszeget a világirodalom-
ba. … Megjelenik a regényeiben, 
mint pontosan rekonstruálható 
helyszín. Tudjuk, hol vagyunk, 
ha olvassuk a regényt, tudjuk, 
mikor vagyunk a Fő téren, a Pon-
cichterben, a Gyöngyös-parton. A 
sok-sok konkrét leírás összeáll 
monumentális szimbólummá. 
Azt mondom, egyfajta mennyei 
Jeruzsálem lesz Kőszegből Kristóf 
Ágota regényeiben, egy nagy me-
tafizikai szimbólum, amely a jobb 
életet mutatja, valamiféle meg-
oldást a legkülönbözőbb problé-
máinkra. … Ettől nem lesz Kőszeg 
gazdagabb, nem lesz több euró 
a kőszegi polgárok zsebében, de 
óriási adomány az írónőtól”.
Ezt az irodalomtörténeti adományt 
Kőszeg életéből nem tudja senki 
kitörölni. Kristóf Ágota végső nyug-
helye végakarata szerint Kőszeg.

Kámán Z
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Útvonal        Időpont
Kórház utca 12:35-12:38
Alsó körút 12:40-12:45
Kórház utca 12:47-12:52
Táncsics Mihály utca 12:54-13:00
Sáncárok utca 13:02-13:10
Dózsa György utca 13:13-13:23
Bertalan E. utca 13:26-13:31
Bezerédy Imre utca  13:33-13:39
Bezerédy Imre utca 3. 13:40-13:47
Munkás utca 13:48-13:55
Borsmonostori utca 13:56-14:00
Vámház utca 14:01-14:10
Kethelyi út 14:11-14:22
Rőtivölgyi út 14.24-14:40
Borostyánkő utca 14:41-14:45
Bajcsy-Zs.E. utca 14:48-15:00
Kálvária utca 15:02-15:12
Árpád tér 15:14-15:19
Mentőállomás 15:20-15:24
Hunyadi utca 15:25-15:35
Királyvölgy 15:35-15:40

Útvonal        Időpont
Vaihingen utca 15:43-15:50 
Szeder utca 15:50-15:53 
Fenyő utca 15:54-15:59 
Temető utca 16:00-16:05
Bercsényi Miklós u. 16:06-16:15
Károlyi Mihály utca 16:16-16:32
SOS-Gyermekfalu 16:33-16:39
Sigray Jakab utca 16:40-16:49
Rómer Flóris utca 16:50-16:59
Velemi út 17:00-17:25
Űrhajósok utca 13. 17:26-17:55
Írottkő utca 7-9.  17:56-18:04
Írottkő utca 11-13.  18:05-18:12
Deák Ferenc utca 18:14-18:20
Rohonci út 44.  18:22-18:30
Rohonci út 46.  18:31-18:36
Űrhajósok utca 21.  18:37-18:42
Űrhajósok 17.  18:43-18:47
Űrhajósok 15.  18:48-18:51 
Faludi Ferenc utca 18:52-18:57
Gyöp utca 18:59-19:04 

Házhoz visszük a pékárut!

Technikai okokból az útvonal változtatás jogát fenntartjuk!
Szombat kivételével naponta!
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Kőszegpaty

Nem lusták
Gyöngyösfalu: A tavaszi hajtás 
lett úrrá a falun, traktorok, fűnyí-
rók, fűkaszák zaja lengi át a hét-
köznapokat, de nem hiába a kis-
kertekben már kihajtott a borsó, és 
a dughagyma, és a tavaszi vetések 
is zöldülnek. Nem hiába, nem lusta 
emberek élnek a faluban.  
A hónap utolsó napján májusfát 
állítottunk a tornacsarnoknál, a se-
gítőket is vendégül láttuk. 
A tornacsarnok területének a par-
kosítása is elkezdőd ött. Április 
közepén két fasort sikerült elültet-
ni, a munkát segítette Kóbor Zsolt, 
markolóval ásta ki a nagyméretű, 
konténeres fák helyét.
Az Arany János utcában is meg-

kezdődött a kivágott fák pótlása.  
Köszönöm a nagylelkű felajánlást, 
melynek köszönhetően közel 30 
díszfát sikerült elültetni a faluban.  
A lomtalanítás július 30-án lesz 
a megszokott módon, a hegyi út 
melletti telephely lesz a gyűjtőpont. 
Megbeszélés esetén előbb is lehet 
lomot lerakni.  
Május 3-án került megrendezés-
re Gyöngyösfalu, Gencsapáti és 
Perenye önkéntes polgárvédelmi 
csapatainak minősítő gyakorlata. 
A feladatok elvégzéséhez az esz-
közt és a helyet is az önkormányzat 
biztosította. A rendezvényt közös 
vacsorával zártuk. A faluból 20 
önkéntes jelentkezett, akiknek kö-
szönhetően van a településnek joga 
eljárni vész esetén.

Tóth Árpád

Nyugdíjasok
Nemescsó: Április 25-én mozgó 
retró lángos árus érkezett a faluház 
udvarára. A rossz idő ellenére is so-
kan eljöttek, hogy egy finom lángos 
mellett beszélgessenek.
Április 30-án a hagyományokhoz hí-
ven felállításra került a falu májusfá-
ja. Sokan eljöttek a közös program-
ra, sokféle feladatot is elvégeztek. 
Minden korosztály kivette a részét, a 
kicsik a szalagot kötötték, az asszo-
nyok a finomságokat készítették elő, 
a férfiak a fát rendezték. Köszönjük 
minden segítőnek a részvételt.
A Nyugdíjas klub elindult, nagyon 
jól sikerült az első találkozás.

 Szerdahely-Bánó Irén

Kőszegpatyon élők nem is oly 
régi vágya teljesült azzal, hogy a 
Petőfi Sándor utca egy részén járda 
épült. A településnek ennek a rövid 
szakaszon hiányzott a járda. Azzal, 
hogy elkészült a családok bizton-
ságban engedhetik a gyermekeiket 
biciklizni, és a közúti közlekedés-
ben is biztonságosabb lett.
A beruházás a Magyar Falu prog-
ram keretében valósult meg. Ennek 
részeként a faluház és a közössé-
gi ház gépkocsi beálló hídjai is új 
aszfaltburkolatot kaptak. A Szent 
Miklós Katolikus templom előtt 
gyalogosok által használt járda ki-
alakítása történt útburkolati jelek 
felfestésével. (Köszönet a szép és 
gyors munkáért Farkas József falu-
gondnoknak). Ezen beruházásokat 

az önkormányzat saját forrásból 
valósította meg. 
A biztonság mellett természetesen 
fontos a település tisztasága is. Idén 
már két alkalommal vettünk részt 
szemétszedésen a Vesszen Minden 
Út Menti Szemét akció keretein be-
lül a közutak mellett lévő árkokat 
tisztítottuk meg. A Te Szedd mozga-
lom által pedig a településen lévő 
kiserdő került ismét kitakarításra. 

Györe Eszter

A jótevők
Velem: Az utóbbi években három 
képoszlop, illetve szobor is meg-
újult a faluban. A Bozsok felé ve-
zető gyalogúton néhány éve az ún. 
Ágoston szobrot (képoszlopot) tette 
rendbe egy akkor még ismeretlen 
személy. Később kereste a kapcso-
latot, így ismertük meg, mondtunk 
köszönetet a munkájáért. Utána a 
szerdahelyi hegy felé vezető úton 
újította fel szintén egy ismeretlen 
személy a Pontyos Györgynek állí-
tott szobrot. Az ősei velemi szárma-
zásúak voltak. A jóakaratú felújító 
személye azóta is ismeretlen, de a 
munkájáért köszönet illeti.
Nagyon rossz állapotban volt az 
óvodával szemben, a patakparton 
álló Szent Margit-szobor. A talap-
zatát a Construx Bau Kft. munka-
társai erősítették meg, újították fel. 
Köszönet érte! 

Pálffy György

Pincesor 
Cák: Az önkormányzat 2022 óta 
a Tájházszövetség tagja, így éltünk 
idén a lehetőséggel, hogy a hagyo-
mányosan Szent György-napjához 
kapcsolódó országos rendezvény-
sorozathoz csatlakozzunk. 
Április 27-én a Cáki Pincesor adta 
a helyszínt a színes programok-
nak. Idén új kezdeményezésként 
havi rendszerességgel Pincesor-
Piknikeket szervezünk, hogy még 
vonzóbbá tegyük néprajzi gyűjte-
ményünket. Ezeken a napokon a 
kisparaszti szőlőművesség emlékeit 
őrző boronafalú pincékben tárlat-
vezetést tartunk, a gyerekeket népi 
játszóházzal, kézműveskedéssel, 
lovaglással, állatsimogatással vár-
juk. A helyi borászok borkóstolót 
tartanak és lehetőséget biztosítunk 
a környező települések kézművese-
inek, kistermelőinek portékáik áru-
sítására. Emellett ismeretterjesztő 
előadásokkal és hagyományőrző 
kulturális programokkal színesítjük 
ezeket az alkalmakat. 
A Tájházak és szabadtéri múzeumok 
napján is ezekkel a programokkal 
vártuk vendégeinket. Felkértük Ke-
szei Balázst, a Jurisich Miklós Gim-
názium igazgatóját, biológia szakos 
tanárt, hogy tartson v ezetett sétát.  
Köszönjük a tájékoztatást, azt, hogy 
a pincesor feletti réten beszélt a 
Kőszegi-hegység növényvilágának 
értékeiről az érdeklődőknek.
A pincéket bemutató tárlatvezetésre 
több csoport is igényt tartott, többek 
között a Chrysler Pt Cruiser Fan Club 
Hungary találkozójának résztvevői, 
valamint a Kőszegi Kisvonat utasai. 
A pincesor szabadtéri színpadán 
délután bemutatkoztak a környező 
települések amatőr csoportjai.
A lukácsházi Színjátszó Kör és a 
Derű Néptáncegyüttes műsora 
után a Velemi Néptánccsoport vasi 
táncokat mutatott be, táncba vitték 
vendégeket.
Több mint 200 vendég látogatta 
meg programjainkat és töltötte 
el ezt a napot a kisparaszti sző-
lőművesség emlékeit őrző pincék 
között.
Pincesor Piknikre legközelebb má-
jus 18-án, a Kőszeg-hegyaljai Nyi-
tott Pince Napok keretében kerül 
sor. Étellel-itallal és sok szeretettel 
várunk minden érdeklődőt!

VID
ÉK
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Pogányoki szőlőhegyen száza-
kat vonzott a Panoráma kóstoló 
által szervezett majális. Sok-sok 
előkészület előzte meg a rendez-
vényünket, de most már elmond-
hatom a visszajelzésekből, hogy 
nagyot léptünk előre. Önállóan 
létrehoztunk egy hatalmas ren-
dezvényt sokak megelégedésére. A 
gyerekeknek ugrálóvárral kedves-
kedtünk. A cáki Epres Lovasudvar 
kettő lovat biztosított a bátor kis 
lovasoknak, Markovics Dorottya 
kozmetikus gyönyörű arcfestéseket 

Retro Majális készített a legkisebb korosztály-
nak. Ráduly László, aki nem csak a 
jó időért volt felelős, Tóth Balázzsal 
fantasztikus hangulatot varázsolt a 
DJ pult mögül. Délután felléptek 
a Kőszegdoroszlói Country Club 
táncosai, valamint az EBA Csapat  
bemutatott egy pörgős Csuhajja-
Aerobicot is. A Kőszegszerdahelyi 
Flórián Énekkar vidám nótáival 
emelte az esemény fényét. Ter-
mészetesen figyeltünk a régmúlt 
hagyományaira, így csapolt sört és 
virslit is kínáltunk. 
Jövőre – veletek – ugyanitt! 

Alaszné Róth Szilvia 
és Családja

TeSzedd 
Velem: Második alkalommal csat-
lakoztak a – TeSzedd! – Önkéntesen 
a tiszta Magyarországért! – mozga-
lomhoz az aktivisták április 27-én. 
A falu belterületét tisztították meg, 
melynek eredményeként 4 teli zsák 
hulladék gyűlt össze. A „velemi 

VI
D

ÉK

Lukácsháza
 
Áprilisban két vasárnapon NB II. 
sakk csapatbajnoki mérkőzésnek 
és a szombathelyi sakk szakosztály 
mérkőzéseinek adott helyet a Kö-
zösségi Ház. 
Április 20-án a Föld napja alkal-
mából a nemzedékek parkjában 
az előző év fájának választott 
Vénic-szil (Ulmus laevis) került 
elültetésre, a 2023-ban született 
gyermekek tiszteletére. A település 
önkormányzata 14 évvel ezelőtt 
kezdte el ezt a hagyományt. A jö-
vőt szimbolizáló fához emléktáblát 
helyeztek el a tavalyi évben szüle-
tett gyermekek nevével. A 10.00 
órakor kezdődő műsor a Gyöngy-
ház Óvoda Csibe csoportjának be-
mutatójával kezdődött, felkészítő 
óvónőjükkel: Szilas Anitával és 
Hartmann Patríciával. Virág János 
polgármester köszöntője után a 
szülőket emlékplakettel és utal-
vánnyal ajándékozta meg a tele-
pülés képviselő-testülete, a MAM 
ajándékcsomaggal köszöntötte 
a gyermekeket. Ezután közösen 
ütették el a Vénic szilfát.
A Föld napja alkalmából a Te Szedd 
akció keretében, Albert Mónika, a 

hagyományokhoz híven szemét-
szedő akciót hirdetett. A helyi ön-
kéntesek a település bekötő útjait, 
a hegyhez vezető utakat és a Kilátó 
környékét takarították.
Április 30-án májusfát állítot-
tak a Közösségi Ház udvarán a 
Lukácsházi Polgárőr Egyesület 
tagjainak segítségével. Idén is el-
helyezték az egyesületek, közintéz-
mények, magánszemélyek a névre 
szóló szalagokat. A májusfa állítá-
son a polgárőrök mellett helyi ön-
kéntesek segítettek a fa állításban 
és a vendéglátásban, miközben dr. 
Jónás Zsigmond harmonikázott a 
dolgozó legényeknek és vendégek-
nek. 
Májusban folytatódott a Lukács-
házi Boszik és a Közösségi Ház által 
indított mozi program. A filmvetí-
tésben állandó támogató Kocsis At-
tila, aki a Közösségi Ház önkéntes 
hangtechnikusa és segítője harma-
dik éve. A közönségszavazat alap-
ján választott filmet, a Holnapoliszt 
vetítették május 10-én.  
A Lukács-házi Boszorkányok 
Egyesületének szervezésében, 
pályázati forrásból május 17-én 
pénteken, 18.00 órától a Közösségi 
Házban Dr. Gyulai Iván ökológus 
„Kertészkedéssel a természettel” 

című előadása várja az érdeklő-
dőket. A program ingyenes, de 
regisztrációhoz kötött. Jelentkezni 
a lukacshaza.kozossegihaz@gmail.
com és a lukacshaziboszorkányok@
gmail.com címen lehet. 
Május 25-én Gyereknap lesz a 
Közösségi Házban. 10.00 órakor 
a Brandnyúl előadása kezdődik 
a nagyteremben. A legfiatalab-
baknak a Vasi Ifjúságért Egyesület 
játszószobát alakít ki. Az udvaron 
vonatos akadálypálya és csúszdás 
légvár várja a gyerekeket. A csil-
lámtetkó mellett karkötőt készít-
hetnek a résztvevők. A Lukács-házi 
boszik sorversenyekkel várják a 
látogatókat. Az egész napos prog-
ramra a helyi civilek palacsintát 
készítenek.
Lukácsházán élé nk a közösségi 
élet, melybe a fiatalok, az új lako-
sok is bekapcsolódnak vendégként 
vagy segítőként. A rendezvényein-
ken minden kedves érdeklődőt sok 
szeretettel várunk! 
A kivitelező BIT-ÉP Kft. készre 
jelentette a Szombathelyi út 1-47. 

között megépített csapadékvíz és 
térköves járdaszakaszt.
A Postakocsi boltnál jelenleg is 
zajlik az új buszmegálló, útcsatla-
kozás és térköves járda építése.
A csapadékvíz elvezetés megépí-
tése mellett új aszfaltréteget kapott 
a közös hivatal előtti rész.
A leendő SPAR bolt utolsó fö-
démelemei is beemelésre kerültek 
és kialakult a bolt végleges mérete.
Új Ford mikrobusz beszerzéséről 
is döntést hozott a képviselő-tes-
tület.
A Postakocsi Lukácsháza Teke 
Sportegyesület az NB-III-as te-
kebajnokságban a 2023/24 évi 
szezonban az előkelő 5. helyezést 
érte el.
A Kossuth utcai kegyeleti emlék-
park és játszótér tervei június köze-
pére készülnek el.
A SCHOTT Lukácsháza SE lab-
darúgó csapata a váratlan vere-
ségek ellenére is küzd a bajnoki 
címért.
A lovas szakosztály fogathajtói is 
megkezdték az idei versenyszezont.

zöldek”-ként regisztrált csoport 10 
fővel, reggel nyolckor kezdte meg 
a hulladékmentesítést, jó időben 
szorgalmas munkával három óra 
alatt tisztították meg a területet. A 
zsákokba főként eldobált sörös do-
bozokat és kommunális hulladékot 
raktak. Az összegyűjtött szemetet a 
közszolgáltató szállította el. 

TM.

Kalapos Napok
Bozsok és Zetelaka testvér-tele-
pülési szerződését 1999 szeptem-
berében írták alá a polgármesterek 
Sándor László (Zetelaka) és Sziklai 
Edéné (Bozsok). A hatezer székely-
magyar lelket számláló, 900 km-re 
fekvő Zetelaka Erdély Hargita me-
gyéjében található. A két település 
lakóit 25 éve élő kapcsolat fűzi 
össze, azóta több ismeretség, ba-
rátság köttetett. Bozsoki küldött-
ségek több ízben töltöttek el 4-5 
napot a Hargita lábánál, ott voltak 
a Csíksomlyói búcsún, falunapon, 
emlékműavatáson. A Zetelaki Férfi 
Dalárda 2013 óta minden évben 
ellátogat a Bozsoki Kalapos Napok 
és Dalos Találkozó rendezvényre. 
Idén is jönnek 
székely bará-
taink, akikkel 
május 24-26 
között jubileu-
mot ünneplünk. 
Május 24-én 
a sportpályán 
17.00 órakor 
tábori püspöki 
misével nyitjuk 
a rendezvényt, 

majd a hagyományos dalos ta-
lálkozó következik. Május 25-én 
15.00 órától a családokat és a 
gyermekeket várjuk egy vidám ka-
lapos délutánra. Aztán 18.30 órától 
a Szamóca Színház előadása zárja 
a napot. Május 26-án a 9.00 órai 
szentmise után hősök napi megem-
lékezést tartunk. A Bozsoki Kalapos 
Napok csúcspontja a Kalaposkőhöz 
szervezett túra, természetesen csak 
kalapban. Szeretettel várunk min-
den kalapos érdeklődőt a Bozsoki 
Kalapos Napok és Dalos Találkozó 
programjaira! Részletes prog-
ram: Bozsoki Kökörcsin Egyesület 
Facebook oldalán.

Frank-Sziklai Márta
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A szülők fontosak a pályaválasztásnál
A testvérvárosi egyesület több ko-
rábbi projektjében dolgozott együtt 
lengyel, török és román partnerek-
kel. A már másfél éve futó „Pálya-
választási tanácsadás – gyakorlati 
megközelítéssel” című Erasmus+ 
projektben is ugyanezekkel a part-
nerekkel dolgozunk. A 9 partner 
egyike egyesületünk, a másik ma-
gyar partner pedig a Kőszegi Evan-
gélikus Középiskola. A cél az, hogy 
új eszközöket, valamint anyagokat 
biztosítsunk a pályaválasztás folya-
matában az összes résztvevő számá-
ra: általános és középiskolai tanárok, 
diákok, munkáltatók és szülők. 
A projekt első terméke a https://
platform.counselling-ccpa.com on-
line platform, ahol az óraegységek 
részeként megvalósuló pályavá-
lasztási tanácsadási kérdéseket, 

eszközöket és oktatási anyagokat 
mutatjuk be több nyelven. A pe-
dagógusok színvonalas anyagokat 
kaptak, amelyek segítik a fiatalokat 
önmaguk megismerésében, az ok-
tatási és szakmai utak kiválasztásá-
ban. A projektpartnerek által készí-
tett anyagok olyan témákat ölelnek 
fel, mint a pályaválasztási tanács-
adás a korai iskolai oktatásban, 
a hátrányos helyzetű csoportokat 
célzó tanácsadás, a pályaválasztási 
tanácsadás a Covid 19 hatásaival 
összefüggésben, a pályaválasztási 
tanácsadás munkáltatói szemszög-
ből, az ökológiai szempontból.
A szülők nagyon fontosak a pá-
lyaválasztási döntéshozatali fo-
lyamatban. Az oktatási gyakorlat 
azt bizonyítja, hogy vannak olyan 
helyzetek, amikor saját ambíciói-

kat akarják megvalósítani ahelyett, 
hogy a gyermekeikben rejlő lehető-
ségeket kutatnák. 
A projekt második terméke egy 
útmutató: pályaválasztási tanács-
adás a szülőknek, amely segít fel-
fedezni, hogyan legyenek gyerme-
keik partnerei, segítői a pályavá-
lasztás terén a kora gyermekkortól 
a középiskola végéig. Az útmutató 
hagyományosan és elektronikusan 
is megtekinthető, angol, lengyel, 

román, szlovén, magyar és török 
nyelven érhető el.
A projekt harmadik terméke a 
ht tps ://www.youtube.com/@
careerccpa videó portál 32 rövid 
oktatóvideóval karrier-tanácsadási 
témákról, a játékoktól az állásinter-
júkig. A videók oktatási eszközként 
szolgálhatnak tanárok, szülők és 
munkaadók számára. A filmek an-
gol, lengyel, román, magyar és török 
nyelvűek. A projekt termékei a nyílt 
oktatási források példái, és minden 
érdeklődő számára elérhetők.

dr. Mátrai István

KÜ
LÖ

N
FÉLÉK

JÚNIUS 1-jén 16.00 órakor SZIN-TÉR címmel 
BARADÁCS ANETT kiállítása lesz a Hotel Írottkőben.  

Az eseményt színesítik a BE-JÓ Táncegyüttes lányai 
és a zeneiskola gitárvirtuózai.   
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Cserkészek Kőszegen
Egy hosszabb csend után 9 felnőtt 
újra elindította Kőszegen az aktív 
cserkész életet. A mai állapotukról 
kérdeztük Héjj Balázs csapatpa-
rancsnokot. 
– Hogyan jutott el a feladathoz?
– Fiatalként Budapest elővárosá-
ban éltem, ott kerültem kapcsolat-
ba a cserkészettel. Dédapám, nagy-
apám is cserkész volt az „átkos” 
előtt. Az én életemben újra nyílt 
lehetőség a cserkészetre. Tagja let-
tem egy budapesti csapatnak, ahol 
vezetői képzésekre küldtek, ezután 
vállaltam vezetési feladatokat.
– Itt Kőszegen? 
– Először Budapesten, mert ott ta-
nultam; megszereztem a vegyész-
mérnöki, majd később Németország-
ban az anyagtudományi diplomát. A 
tanulmányaim mellett barátaimmal 
ökumenikus nyári táborokat szer-
veztünk egyetemistáknak. Itt nagy 
hasznát vettem a vezetőképzésnek: 
az első táborunk Ajakon volt 300 
résztvevővel, ahol 10 napig önkén-
tes munkát végeztünk. 

– Hogyan jutott el Kőszegre?
– Kőszegi kötődésem a feleségem-
nek köszönhetem. Őt Hollandiá-
ban, extrém időjárásban egy 700 
km-es biciklitúrán ismertem meg. 
2013-ban kötöttünk házasságot, 
majd 8 év külföldön élés után vé-
gül Kőszeget választottuk. Négy 
gyermeket nevelünk.
– Hogyan kapcsolódott újra a 
cserkészethez?
– Az elmúlt években a kőszegi 
cserkészcsapatból hiányzott az 
utánpótlás. Gyermekeink kiscser-
kész korúvá válásával az „öregek” 
elkezdték megvitatni egy újraindu-
lás lehetőségét. Feleségem révén 
bevontak engem is, majd meg-
bízást kaptam a csapatvezetésre, 
ami jelen fázisban egy fenntartható 
csapatépítési munkát jelent.
– Hol tart ez most?
– 2023 októberében kezdtünk két 
korosztály indításával. Nagy az ér-
deklődés, hiszen az egyik megélt 
alapelvünk, hogy a gyermekeket 
kivigyük a természetbe. A digitali-

zált világunkban ez 
a cél még vonzóbb 
és egyben lehető-
ség, hogy egy ke-
resztény közösség-
nek tagjai legyenek. 
Az aktív cserkésze-
ink létszáma ma 35 
fő. Növekedésünk 
korlátja a képzett 
vezetők létszáma, 
de a programok 
szervezése mellett 
dolgozunk új ve-
zetők felkészítésén 
is. Növekedésünk 
igazi csapatmunka 
gyümölcse; hálás 
vagyok a vezetőtár-
saim elkötelezettsé-
géért.
– Mennyi program volt eddig?
– A kiscsoportok heti rendszeres-
séggel találkoznak, de vannak hét-
végi programjaink is. Kirner Zoltán 
atya jóvoltából télen a plébánián 
leltünk otthonra, tavasz óta egy 
felajánlásnak köszönhetően egy 
telken találkozunk a játszva tanulás 
szellemében. Az elmúlt héten a lá-
nyok hímzést tanultak, a fiúk a ha-
gyományos kaszálást próbálhatták 
ki, a kiscserkészek pedig sátorban 
aludtak. A szemek csillogásából 
látszik, mennyire élvezik. Néhányan 
vágytak a biztos tűzgyújtás ismere-
tére, mostanra szikravetővel, gyufa 
nélkül, esős időben is tudnak tüzet 
gyújtani. Ezt a túrákon gyakorol-
ták be a sütögetés előkészítésekor. 
Útközben pedig beszélgetünk a fi-
atalokat foglalkoztató kérdésekről, 
s észrevétlenül felkészítjük őket 
a cserkészpróbára is. Alkalmaink 
szólnak mind a szórakozásról, mind 
a szolgálatról, de minden mögött 
van egy evangelizációs célunk is.

–  Várják az érdeklődőket?
– Igen! A Facebookon a 353. 
Chernel István Cserkészcsapat 
oldalán lehet minket követni. Ké-
résünk is lenne, mert keressük a 
régi kőszegi cserkészcsapatokhoz 
kapcsolódó anyagokat, emlék-
tárgyakat, fotókat és eszközöket. 
Kérjük, vegyék fel velünk a kapcso-
latot! Érdekesség, hogy az ’átkos’ 
rendszer alatt Raposa Laci bácsi 
öregcserkész gondosan megőriz-
te a csapatzászlót, eldugta rejtett 
helyen a ’kommunista’ időszak 
indulásakor. A rendszerváltás után 
átadta az akkor alakult csapatnak, 
így ma is az eredeti, 1936-ból 
származó zászlónkkal jelenünk meg 
a nagyobb rendezvényeken.
Köszönjük, ha Ön is támogatja a 
353. Chernel István Cserkészcsa-
patot!

Kőszegi Cserkészetért Egyesület
Bankszámlaszám: 10300002-
13766883-00024905

Szombathely,
Zanati u. 48.SIPOS Autóház

A Hyundai jó úton halad, 
hogy 2045-re
karbonsemlegessé váljon.
A további részletekről érdeklődjön márkakereskedésünkben, 
vagy a www.hyundai.hu weboldalon.

Felülmúlja a képzeletet. 
Élj határok nélkül!
Vadonatúj KONA.
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Érvényes 2024.05.12-tól 2024.05.26-ig.

IMMERGRÜN  
fűtáp gyomírtóval
Fűápolás és gyomírtás egyszerre.  
Magas hatásfok, 3 hónapos 
lebomlási idő, regenerálja a füvet, 
30g/m²

7,5 kg, 250 m²  (1 kg = 5,99)  
49,99 44,99 
15 kg, 500 m²   (1 kg = 4,79) 
79,99 71,99

W. 787333 / K. 1515360

felkészülés
Tavaszi

HUSQVARNA 315 Mark II robotfűnyíró ajándék telepítőkészlettel
Vágásszélesség: 22 cm, vágásmagasság: 20-50 mm, max. emelkedés: 40 %, vágási
rendszer: 3 elforduló kés, PIN védelem, 1500 m2 területig. Telepítőkészlet: 3 db kábel-
csatlakozó, 5 db kábelvég a töltőállomáshoz, határolóhuzal külső átmérője 2,7 mm,
hossza 250 m, kábelrögzítő horog 400 db. GARANCIA 2 ÉV!

W. 42447108 / K. 3034723 

HUSQVARNA 214 TC fűnyírótraktor
Vágásszélesség: 94 cm, teljesítmény: 16 le, kéthengeres 432 cm3 Husqvarna HV
586AE motor, 3 késes vágóasztal, hidrosztatikus hajtás, mulcsfunkció, súly: 243 kg,
5.000 m2 területig. GARANCIA 2 ÉV!

W. 30881950 / K. 3006149

1.999,–*250€
különbség 2.249,–

  299*/db
25%

különbség 3,99

Napernyő beépített 
led világítással 
Alumínium váz, poliész-
ter napernyő, magas UV 
állóság, dönthető, led 
világítás, váz átmérő 
35/38 mm, ernyő 300 cm, 
antracit színben

W. 30292871 / K. 1322012

Hatalmas választék virágokból 
10 db/tálca

W. 30456819 / K. 1428112 
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Az összes ajánlatunk elérhető boltjainkban:
Horitschon Hauptstraße 59 7312 Horitschon tel.: +43-2610/42272
Lockenhaus Miniau 4 7442 Lockenhaus tel.: +43-2616/2298
Mattersburg Felixstraße 5-9 7210 Mattersburg tel.: +43-2626/62291 
Oberpullendorf  Günserstraße 40 7350 Oberpullendorf tel.: +43-2612/20830  www.lagerhaus-horitschon-mattersburg.at

Egy  
Lagerhaus 

mindig van a 
közelben

  9999*40€
különbség 139,99

BESTWAY framepool ötrészes medenceszett 
Szett tartalma: medence, 12 voltos vízszűrő, javítókészlet, kertislag méretű 
vízleeresztő, fém tartók, gyors és egyszerű összeépítés, 6500 literes,  
4,57 x 1,22 méter, ajándék  
létra és takarófólia.

W. 9380349 / K. 1156456

 -tól 449949,99

  4.599,–*700€
különbség 5.299,–

5.000 m2 területig. GARANCIA 2 ÉV!

 / K. 3006149

4.599,–*700€
különbség

  34999*199€
különbség 549,–



 

STEINBACH akkus medenceporszívó
Beépített szűrő, automatikus ki es bekapcsolás, led kijelző, egyenes
aljú medencekhez, 80 m területig, 12,6V/50W, 1000l/h kapacitas,
munkaidő 120 perc, teljes feltöltés 56 óra

W. 30400277 / K. 1387595

 

Érvényes 2024.05.12-tól 2024.05.26-ig.

AVANIA belső falfesték 
Jól takar, légáteresztő, 10 l  (1 l = 2,49)

W. 9419435 / K. 1193989

OKAY locsolótömlők 
többfajta méretben
Fémesen fénylő slag, extra 
könnyű, 20 bar nyomásig

25 m, átmérő 1/2"  
29,99 19,99
25 m, átmérő 3/4”  
49,99  29,99
50 m, átmérő 1/2” 
54,99  39,99
50 m, átmérő 3/4”  
74,99

W. 30403496 / K. 1390433

  6499*10€
különbség 74,99

STEINBACH  
klórtabletta,  
lassú oldódású 
Gombák, vírusok és szer-
ves szennyeződések ellen, 
PH semleges, bármilyen 
medencében használható, 
teljesen feloldódik,  
1 tabletta = 200g

1 kg  
13,99 10,99
5 kg  (1 kg = 7,99)   
49,99 39,99 

W. 30395746 / K. 1387730

STEINBACH  
PH mínusz  
granulátum
Tökéletes megoldás me-
dencevizek PH szintjének 
csökkentésére, teljesen 
feloldódik

1,5 kg (1 kg = 3,99) 
7,49 5,99
7,5 kg  (1 kg = 2,66)  
24,99 19,99

W. 30395748 / K. 1387735
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felkészülés
Tavaszi

Az összes ajánlatunk elérhető boltjainkban:
Horitschon Hauptstraße 59 7312 Horitschon tel.: +43-2610/42272
Lockenhaus Miniau 4 7442 Lockenhaus tel.: +43-2616/2298
Mattersburg Felixstraße 5-9 7210 Mattersburg tel.: +43-2626/62291 
Oberpullendorf  Günserstraße 40 7350 Oberpullendorf tel.: +43-2612/20830  www.lagerhaus-horitschon-mattersburg.at

Egy  
Lagerhaus 

mindig van a 
közelben

Rugalmas pázsit intenzív használathoz

IMMERGRÜN  
sportfűmag 
Ajánlott erőssen használt 
területre, 20 g/m²
10 kg, 500 m²  
(1 kg = 6,49) 

W. 30353636 / K. 1355234

 -tól 199910€
különbség 29,99

  29999*30€
különbség 329,99

 2499*12€
különbség 36,99  -tól 599*/db

20%
különbség 7,49

   -tól 1099*/db
21%

különbség 13,99
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Rendhagyó Esti mese
Rendhagyó módon, 
Kőszeg Város Ifjú-
sági Fúvószeneka-
ra nyitotta a Szent 
György-naphoz kap-
csolódó rendezvény-
sorozatot. „Téged is 
vár egy új élmény” – 
hirdették. Kitűnően 
felépített (kitalált), 
vetített képi világ-
gal illusztrált elő-
adást élvezhettünk. 
Az Esti meséből a 
mindenki által jól 

ismert TV maci „sze-
replése” keretezte a 
Tavasz hangversenyt. 
sSzámos kedvenc 
elevenedett meg 
zenével és képpel. 
Felnőttnek és gyer-
meknek egyaránt 
szórakoztató estével 
szolgáltak az ifjú 
muzsikusok. A siker 
borítékolható volt, 
hiszen nemcsak 
a kedvenc mese-
figurák, hanem a 
hangszertudásukat 
bemutató „fúvós-
palánták” is nagy 
hatást gyakoroltak a 

széksorokban csillogó szemekkel fi-
gyelő szülőkre, nagyszülőkre. (Mint 

a „nagyzenekarnál” megszokhat-
tuk, ez alkalommal köszöntötték 
az együttes sikeres tagjait és az 
új zenésztársakat, Barasits Bor-
bálát és ifj. Barasits Józsefet, va-
lamint Vaskó Rebekát.) 
Az est konferansziéja – az édes-
apja nyomdokaiban haladó – 
Bakos Márton volt. Magyar és 
külföldi mesezenék, mesehősök 
keltek életre a lovagterem szín-
padán. A talán legismertebb 
Oroszlánkirály című sikerszám 
mellett két produkciót szeretnék 
kiemelni: A többi mellett nagy si-
kert aratott Rápli Róbert magyar 
rajzfilmes zenei feldolgozása és a 

meglepetésdarab, Szilágyi Miklós 
Magyar mesék hősei című – kife-
jezetten gyermekzenekarra kompo-

nált – művének ősbemutatója.
Részletesebb műsorelemzésre nincs 
módunk, viszont nem lehet elfogu-
latlanul beszélni arról a hivatásról, 
amit a gyerekekkel végzett munka 
jelent. Szilágyiné Gasztonyi Eszter 
karnagy maradandót alkot, ami-
kor napról napra építget, gondoz 
egy közösséget, ami képes a hall-
gatóságot jó érzésekkel feltölteni. 
Az ilyen emberek – és szerencsére 
vannak még a városban hasonlóan 
elhivatottak – a kincseinket gyara-
pítják. Egész életünkben ott élnek 
a szívünkben, mert valami olyanra 
tanítottak, tanítanak bennünket, 
ami mindvégig hatással van ránk.
Mint hallottuk: ez a koncert volt 
a fúvósok tavaszának alfája, ami-
hez a felnőtt zenekar adja majd az 
„Ωmegát”, május végén.

TáF

Három kőszegi a Fiatal Zenészek Fesztiváljára megy
Április 20-án tartotta a Kőszeg 
Város Ifjúsági Fúvószenekara a 
tavaszköszöntő hangversenyét. 
Bakos Márton műsorvezető két ze-
nedarab között hosszasan sorolta 
az ifjú fúvósok tanulmányi, sport 
és zenész versenyeken elér ered-
ményeit. Az adatok azt mutatják: 
képzett csapat. Közülük kiemeljük 
Lamp Kornélt, aki a koncerten 
trombita hangszeren mutatta be 
zenei tudását. Kihívás lesz számá-
ra, amikor június 19 - 24. között 
Magyarországot, Kőszeget képviseli 
két társával – Dorner Ágnes (gor-
donka) és Lakihegyi Letícia (kla-
rinét) – Csehországban (Susice) 
a Fiatal Zenészek Fesztiválján. A 
rendezvény Douzelage városokban 
élő (14-18 éves) fiataloknak ad le-

hetőséget a közös zenélésre. A 28 
várost összekötő Douzelage célja 

a gazdasági, kulturális, turisztikai, 
oktatás területén adjon lehetőséget 

az Európában élő fiata-
loknak a barátság meg-
teremtésére. Kőszeg év-
tizedek óta a szervezet 
tagja a tanárok munká-
ja révén, és ebben biz-
tosan a legtöbbet tette 
dr. Mátrai István.   
Kornél a Kőszegi Evan-
gélikus Technikumban 
tanul vendéglátást és 
turizmust. Kilenc éve ze-
nél, ha szerepelni, ver-
senyezni hívják, tanárai 
mindig számíthatnak rá. 
Ezüstérmet szerzett pél-
dául a Sistrum Regio-
nális Trombita Versenyen 

2022-ben. Szülei és öccse, Olivér 
révén is ezer szállal kötődik a fú-
vószenéhez, két éve már a felnőtt 
„Nagyzenekarnak” is tagja. Folya-
matosan új kihívások várják, a ze-
nekar hónapok óta a nagyszabású 
Omega emlékkoncertre készül.
Kornél Susicében két zenész tár-
sával együtt képviseli Kőszeget. 
A városban többször is fellépnek, 
koncerteket adnak a fesztivál 
résztvevői. Az oda érkező fiatalok 
közös zenélésre is készülnek, eh-
hez a kottákat már megkapták. A 
fesztiválon a közös próbák után a 
zárókoncerten együtt zenél majd 
28 ország fiatal muzsikusa, ez min-
den bizonnyal szép emlék marad a 
három kőszegi fiatal számára.

KZ
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Pred kipom Krvave suze točeće 
Divice Marije

Német nemzetiségi hírek
Deutscher Nationalitäten-Tag im Schwa-
bendorfer Kindergarten
A Kőszeg Meseváros Óvoda és Bölcsőde 
kőszegfalvi és kőszegi német nemzetiségi cso-
portja által hagyományteremtő szándékkal 
került megrendezésre első alkalommal, április 
19-én a nemzetiségi nap. A programot az óvo-
dások műsora, kórusok, harmonikások fellépése, 
előadás, barkácsolás és táncház színesítette. A 
program megvalósításához a Kőszegi Német 
Nemzetiségi Önkormányzat nyújtott segítséget. 

Tracht-Tag in der Balog Schule
Április 26-án ismét a TrachtTag-ot ünnepeltük 
együtt – immár 6. alkalommal - a magyarorszá-
gi német népviselet napját. A Balog iskola ezen 
a napon német versmondó versenyt szervezett   
4-8. osztályos tanulók részére. 18 versenyző 
mondta el a kötelező verset, majd felolvasott 

egy német szöveget. A délelőttöt színesítette a 
két német kórus műsora, örömünkre a diákok is 
bekapcsolódtak az énekekbe. 

Gäste aus Grossdorf
A Kőszegfalvi Német Nemzetiségi kórus közös 
délutánra hívta meg a Vaskeresztesi énekkart, 

akikkel régóta szoros kapcsolatot ápol. A ven-
dégek megtekintették a templomot, a temető 
előtt álló kitelepítési emlékművet, helyi borok 
kóstolására is nyílt lehetőség, majd éneklés tette 
emlékezetessé ezt a napot. 

Maibäume …
Ebben az évben is folytattuk a hagyományt és a 
kőszegi májusfára színes szalagokat kötöttünk. 
Jó hangulatban találkoztunk ismerőseinkkel, és 
a táncházban is részt vettünk.
Kőszegfalván is a lelkes fiatalok és segítőik  fel-
állították a falu májusfáját, mely a városrész 
központjában magasodik. 

 Kőszegfalvi Ágnes
NNÖ 

Hrvatsko shodišće k Krvave suze točećoj  Divici Mariji
Oko pedeset vjernikov je napunilo kiseški au-
tobus 5. maja jutro da skupa hodočastu Krvave 
suze točećoj Divici Mariji u Juru. Moleći na putu, 
krunicu su ponudili svim majkam, jer na  prvu 
nedilju u maju se slavi Majkin dan. Povijest kipa 
Šandor Petković, predsjednik HS u Kisegu – je 
tumačio hodočasnikom. Prvi vlasnik kipa ba-
ron Valter Lynch, biškup u Irskoj zbog pro-
gonstva katoličanov 1649. pobigne u Beč 
ter zame Marijin kip sobom. U Beču spozna 
ondašnjega jurskoga biškupa Ivana Püskyja, 
ki ga pozove u Juru za svojega pomoćnika. 
Od 1655. do 1663. živi u Juri,a od svojega 
dohotka podupira siromahe. Po njegovoj 
smrti obisu kip u biškupskoj crikvi na stijenu.
Na dan sv. Patrika, apoštola Irske  17. mar-

ca 1697. u Irskoj opet proganjaju 
katoličane. Marijin kip os 6:00 
do:900 uri toči krvne suze. Kip 
pregledaju ali ne najdu naravni 
uzrok dogadjaja. Pri pregledanju 
utaru rupčićem suze, ki se kasnije 
vrže u srebrne rame,-ter se i de-
nas na svetke daje kušnuti ljudem 
na znak poštovanja. 1704. biškup 
Augustin Keresztély da čudotvorni 
kip postaviti na livoj strani  jurske 
katedrale na oltaru.
Glavni celebrant svetačne svete 
maše - željezanski biškup gosp. 
mons. dr. Egidije Živković je tri 
ključne riči istaknuo iz Evandjelja: 
ljubav, radost i prijateljstvo – zajed-
ničtvo, jer ove kažu put pravoga kr-
šćanstava u današnjoj dobi. Muzičko 
oblikovanje su nudili zbor Lastavica 
i TS Žgano iz Narde. Na orgula je dr. 
Ivan Maasz iz Čunova peljao vjersko 
jačenje. Kiseški hodočasniki po sla-
snom objedu posjetili su obnovljenu 
izložbu Szechenyijevoga nasljedstva 
u Velikoj Cenki.

A kőszegi Horvát 
Önkormányzat szer-
vezésében - Anyák 
napján -  autóbusz-
szal indultak hagyo-
mányos zarándok-
útjukra Győrbe a 
hívők, hogy leróják 
kegyeletüket a Vér-
rel Könnyező Szűz-
anyánál a Nagybol-
dogasszony székes-
egyházban. 

Marija Fülöp 
Huljev

Pred kipom Krvave suze točeće 

Huljev

Glavni celebrant i pomoćniki pri maši Spomen - kip  hodočasnikov po maši 
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Visszatekintés egy olvasói jelzés alapján
Az áprilisi lapszámban írtunk a 
Jézus Szíve-templom toronyke-
resztjéről, az akkor közzétett fotó 
április 3-án 57 méter magasság-
ban készült. A mostani fénykép a 
templom előtti munkaterületen 
lévő feszületet mutatja. Ficz Attila 
ácsmester arról tájékoztatott, hogy 
április 18-án 8.00 órakor kilenc  
munkatársával kezdték meg a ke-
reszt levételét. A tíz szinttel alatta 
lévő liftig csigarendszerrel vitték le, 
a művelet negyed óráig tartott. A 
levételét a kereszt teljeskörű res-
taurálása indokolta. Ennek módját 
április végén a szakemberek még 
elemezték, mert a vasváz is sérült. 
Az elmúlt lapszámban azt is írtuk, 
hogy 1984-ben kezdődött felújí-
tási munkálatok során ott fenn a 
magasban végezték el a kereszt 
javítását. Az újság megjelenésé-
nek napján telefonált Gyarmati 
Mihályné (Jutka), építésztervező, 
aki elmondta, hogy 1985 őszén le-
vették a keresztet, majd elvégezték 
az aranyozást is. A következő év 
tavaszán emelték újra a magasba. 
Pontos dátum nincs, mert az akkori 
munkafolyamatokról nem készült 
dokumentáció. 

Adathiány miatt
Nem volt információ a kereszt 
1985-ös levételéről. Ezért kértem 
április 25-én az építész-gépész há-
zaspárt, hogy tekintsünk vissza az 
akkori munkálatokra. Azért is, mert 
a férjével (Gyarmati Mihály) szak-
emberként 1990-ig végig követték 
a templom külső felújítását, keresz-
tény emberként dolgoztak a templo-
mért. Gyarmati Mihályné készítette 
el a szükséges tervdokumentációt. A 
templom nem volt műemlékvédett, 
de a város műemlékvédelem alatt 
álló területén áll, ezért vált szüksé-
gessé a hatósági engedély a mun-
kák megkezdéséhez. 
Jutka, ahogy a mindennapokban 
ismerik az emberek, arról beszélt, 
hogy Seregély István plébános 
1984-ben egy ünnepi szentmisén 
meghirdette a Jézus Szíve-temp-
lom felújításának tervét tízéves 
időszakra, a templom felszentelé-
sének 100. évfordulójára. Ennek 
idén, szeptember 23-án lesz a 130. 
évfordulója. (Egy másik évforduló: 

2024. július 4-én, 175. éve halt 
meg Győri János plébános, aki a 
nevét viselő templomépítő alapít-
ványra 4000 forintot hagyott.) 

Az építész-gépész házaspár
Április 25-én az építész-gépész há-
zaspárral hosszasan beszélgettünk 
a Jézus Szíve-templom 1984-ben 
elindított felújításáról.
Közismert, hogy a Jézus Szíve-
templom adományokból épült, az 
is igaz, hogy 1984-ben kezdő-
dött felújítás is adományokból és 
hihetetlen mennyiségű önkéntes 
munkával valósulhatott meg. „A 
hívek a sajátjukat építették.” A 
munkaelőkészítés első jele volt, 
amikor a templomban, a szószék 
alatti padsor mögött raklapon rak-
tározták a horganyzott lemezeket, 
amit a plébánia vásárolt. (Abban 
az időben egy-egy építőanyag be-
szerzését sikernek tekintették.) Ezt 
követte a keretes „sárga” állvány-
zat vásárlása, amely biztosította 
a homlokzat főpárkányig törté-
nő állványozását. A torony körüli 
csőállvány, és azon a fapadlókkal 
kialakított járószintek az Egyház-
megye segítségével valósult meg. 
A templomkülső felújítását három 
évre tervezték, a templombelsővel 
együtt 10 évre. (Talán örök igazság, 
hogy a műemléképületek felújítása 

tovább tart, mint, amikor építet-
ték.) Az első ütem terveiben szere-
pelt a főhomlokzat, a torony és az 
ide néző tetőfelület felújítása, má-
sodik ütemben a posta felőli, északi 

homlokzat és tetőfelület, harmadik 
ütemként az udvari, déli homlokzat 
és tetőfelület, valamint a sekrestye 
és a nyugati homlokzat.

Galambürülék eltávolítása
A felújítás megkezdése előtt sok 
feladatot kellett elvégezni, és a 
kivitelezés is alapos előkészítést 
igényelt. Ilyen feladat volt 1984-
ben a megdőlt toronysisak további 
dőlésének megállítása keményfa 

gerendacsonkok beépí-
tésével, és a károsodást 
erősen befolyásoló csa-
padékvíz elvezetése.   
Stampf Gyula statikus 
mérnök javaslata szerint 
Markovits József ácsmes-
ter és munkatársai vé-
gezték a kivitelezést. Ezt 
a munkát egy veszélyes 
és kellemetlen feladat 
előzte meg, az évtizedek 
alatt összegyűlt galamb-
ürülék, és elpusztult ga-
lambok maradványának 
a takarítása. Mindkét 
munkát elvégezték, azt 
követően a toronysisak-
ról lefolyó csapadékvíz 
nem lett átvezetve a 
toronysisak alatti pad-
lástéren, hanem a torony 
négy sarkán lévő üstből 
kifolyt a tetőfelületre.

Az előkészület része volt a torony-
sisak sérült vagy hiányzó mázas 
cserepeinek legyártatása Pécsett, 
a Zsolnai Kerámiagyárban. A szab-
ványmérettől és színben is eltérő te-
tőpala beszerzése sok időt igényelt. 
A mai „zsákos” vakolat az 1980-as 
években ismeretlen volt. A templom 

melletti udvaron ásott gödörben 
tárolták a helyszínen oltott meszet, 
a habarcsot Hegyeshalomból szállí-
tott, folyami homokból a helyszínen 
keverték a kőműves csapat tagjai. 
Az első ütemhez felállított állvány-
zat lehetőséget adott a harangok 
javítására. Az anyagok mozgatását 
motoros csörlővel végezték a főpár-
kányig, majd onnét kézi csigával.

Adományok gyűjtése
1985-ben az első ütem állvány-
zatának megépítésével látványo-
san megkezdődtek a munkák. (Az 
akkori tetőt két régi fotón mu-
tatjuk.) Seregély István plébános 
rendelkezett a templomfelújítások 
tapasztalatával, rendszeresen je-
len volt a munkavégzéseknél is, és 
szervezte az adományok gyűjtését. 
Ennek egyik, osztrák forrása volt 
az Europätischer Hilfsfonds, amely 
segítette a keleti országokban mű-
ködő egyházakat.

A közösség érdekében
A kivitelezés irányításában, a mun-
káskezek szervezésében fáradhatat-
lan volt Grossmann József és Váradi 
János. Amint Jutka megfogalmazta, 
„Jóska bácsinak az egyház volt a 
családja, életében mindenféle fi-
zikai munkát elvégzett önként a 
közösség érdekében”. Az állvány-
zat építéséről készült csoportkép, de 

A levett kereszt 2024-ben

A felállványozott torony 2024-ben
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az is elkallódott az eltelt időben. A 
fizetett vállalkozó (maszek) szak-
munkások mellett erős összefogás-
sal, sok önkéntes munkával történt 
a kivitelezés. A kőműves feladato-
kat három vállalkozó, Neisz Gergely, 
Nagy József és Kogler Antal egy-egy 
állandó segédmunkással végezte. A 
vakolatot nem verték le mindenütt, 
ahol megtartható volt, ott a felület 
tisztítását, simítását végezték el. 
Nem történhetett meg minden épü-
letdísz felújítása, a nagyon sérülte-
ket műkőből újra öntötték. Az azon-
nal szükséges villanyszerelésekhez 
is Tarr Kálmán mindig készen állt. 
A Huszár-torony felújítását az akkor 
több, mint 70 éves Noszek János bá-
csi, tetőfedő végezte el. Grossmann 
József vezette az ács, állványozó 
munkákat, amelyhez sok és erős 
kézre volt szükség, ebben nem volt 
hiány. Sok-sok kőszegi vállalta az 
önkéntes munkát, közülük sosem 
hiányzott Stefanich Mátyás. Ebben 
kitartóan vettek részt a felső tago-
zatos, ministráns fiúk a kőszegi és 
kőszegfalvi férfiak mellett.
A bádogos és tetőfedő munkákat 
Schätzl Ferenc és Kondics Sándor 
segítőkkel végezték. Nem kellett 
távoli szakembereket keresni, mert 
minden feladatra volt Kőszegen 
vagy Kőszegfalván élő mester. 1985 
után kinyílt az ausztriai munkavál-
lalás lehetősége, a külső munkák 
vége felé érződött a szakemberek 

hiánya. Azért a becsület és az el-
szántság okán a hétvégeken vál-
lalták a munkát. Az önkéntesek 
sorából mostanra sok név hiányzik, 
Jutka és Mihály emlékezetében nem 
maradhatott meg mindenki, de az 
összefogás élményét nem felejthe-
tik, ugyanígy a különleges és egyedi 
munkákat sem. 

Csavarodott az állvány
Ezek egyike a több ívet tartalmazó 
főpárkány vakolatának javítása. A 
helyreállításhoz szükséges szakmai 
tudással rendelkeztek a kőművesek.  
Gipszből mintát vettek az ép pár-
kányról, majd az asztalos készített 
fából sablont, amivel megformázták 

vakolatból a párkány ívét. A kőmű-
vesek festették le az oldalfalakat az 
osztrák segítségből származó, léleg-
ző (Stollogen) homlokzatfestékkel. 
A nútokban ecsettel dolgoztak, de 
a síkfelületeken teddy hengerrel, 
amelyet 1985-86-ban itthon még 
nem használtak. A fióktetőn lévő 
gömböket, amelyen kis kereszt áll, a 
Lukácsházán működött Keripar cég-
nél gyártották le saválló anyagból. A 
toronysisakon lévő keresztet 1985 
őszén csiga felhasználásával enged-
ték lefelé. Fémfeketére tisztította a 
kőszegi Preisz Antal lakatos, majd 
Szombathelyen a Herendi képke-
retező és aranyozó cégnél (jelenleg 

Herendi Kft.) végezték el az aranyo-
zást. A tavaszi kellemes időjárásban 
húzták fel az 57 méter magas to-
ronysisak tetejére. A kereszt súlya 
miatt a felvitel rendkívüli feladatot 
jelentett. Nagyobb magasságban ki-
lengett, jól láthatóan csavarodott a 
torony körül az állvány, az ott lévők 
kritikus perceket éltek át, de akkor is 
megvalósították a kereszt felvitelét, 
elhelyezését. Baleset nélkül elvé-
gezték a munkát. A három évig tar-
tó felújítás alatt egy kéztörés történt.
A költségekre a pénz biztosítása a 
plébánosokra hárult. A helyi közös-
ség nem csak munkával, hanem 
pénzügyi támogatással is példát 
mutatott. Seregély István 1987-
ben történt érseki kinevezése után 
Kálmán Dezső atya gondoskodott a 
homlokzati munkák folytatásáról és 
befejezéséről.

Az áldás
A templombelső festése Horváth 
Lajos plébános irányításával va-
lósult meg 1990-től. A felújított 
Jézus Szíve-templomot megáldotta 
dr. Konkoly István megyéspüspök 
1994. szeptember 25-én, vasár-
nap, szentbeszédet mondott dr. Se-
regély István érsek. Jézus Szívének 
felajánló imát elmondta Básthy 
Tamás polgármester.

Az összeállítást készítette: 
Kámán Zoltán  

  

A templom állványzata 1985-ben
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Várszínház
A színfalak mögött már nagyüzem 
van a várszínházban. Május 6-án 
Dunaújvárosban, a Bartók Kamara-
színházban elkezdődtek a Hyppolit, 
a lakáj, két nappal később Buda-
pesten, a Gózon Gyula Kamara-
színházban a Kulcskeresők (Örkény 
István) című darab olvasópróbái.
Ebben az évben is odaítélték a 
Gedeon József Anfiteátrum-díjat. 
Lapunk megjelenésekor már nyil-
vános a hír: A megtisztelő elisme-
rést a kőszegi színpad sztárja, Kálid 
Artúr kapta. 
Pócza Zoltán színházigazgató el-
mondta, hogy a működési pályázat 
elbírálása folyamatban van, ezt 
követően kötnek szerződéseket, s 
hogy a harmadik közös bemutató 
a KözJáték Színházi Fesztivál ré-
szeként egy felnőtteknek szóló elő-
adással (Én, a vámpír – rémtörténet 
Baka István: A kisfiú és a vámpírok 
című kisregénye nyomán), a Mese-
bolt Bábszínházzal együttműködve 
születik. Május közepére nyilvános 
lesz a teljes programkínálat. Ebben 
az évadban is több helyszín fogad-
ja az előadásokat. A nagyszínpad, 
a külső várudvar és a lovagterem 

mellett az Öregtorony és a Festetics 
Palota nézőterein is tapsolhatunk.
A várszínház szezonnyitó nagyren-
dezvényére június 1-jére invitálja a 
közönséget. A már hazatérő Mikló-
sa Erika és a Savaria Szimfoniku-
sok Zenekar lesz Kőszeg vendége. 
Szintén hagyomány, hogy a kép-
ző- és fotóművészet is helyet kap 
a programkínálatban. Ezúttal Őze 
Lajos halálának évfordulójára, va-
lamint a Hány az óra, vekker úr? 

Ébren látott álmok
Kollográfia: „papírmetszet, egy 
sokszorosító magasnyomásos gra-
fikai technika, amelynek során 
a nyomóformát (dúcot) papírból 
készítjük el a formák kivágásával, 
ragasztásával”. A technika kitűnő 
mestere Kamper Lajos, aki a 75. 
születésnapja alkalmából harminc-
egy válogatott alkotásának kiál-
lításával lepte meg a közönséget. 
Kamper Lajos Szombathelyen él, 
de szoros kapcsolatban áll szülővá-
rosával, a Kőszegi Művészeti Egye-
sület alapító tagja.
A lovagteremben dr. Lőrincz Zol-
tán a KME elnöke köszöntötte az 
ünnepeltet és a megjelenteket. A 
kiállítást Salamon Júlia kurátor nyi-
totta meg. Szólt arról, hogy a vá-
roshoz ezer szállal kötődő művész 
első mestere Németh János volt. 
Felhívta a figyelmet, hogy nem egy 
visszatekintő kiállítást láthatunk, 
hanem egy szeletet a gazdag kí-
nálatból. 

Kamper Lajos a kollográfiát alkal-
mazó műveivel először 1997-ben 
jelentkezett, ezáltal – a rézkarc-
hoz viszonyítva – nagyobb méretű 
képeket készített – mint a kurátor 
fogalmazott –, a „tömörebb, redu-
káltabb formanyelv” felé fordult. 
A fő falon elhelyezett képek mére-
tükkel is magukra vonják a figyel-
met. Színeikben nem hivalkodóak, 
jó érzés rájuk tekinteni. Az alkotá-
sok címei (Repülő angyal, Préda, 
Lelkem létrája, Adria, srb.) segíte-
nek a Kamper-féle képi világ álma-
iba történő bepillantásra, utalnak a 
művész érzelmi világára – mint ő 
maga is megfogalmazta –, az éb-
ren látott álmok sokaságára.
A felsorakoztatott alkotások között 
találhatunk korábbról ismert képe-
ket, de olyan újabbakat is, mint a 
Kőszeg I. és II. című két alkotás. A 
születésnapi válogatás június 2-ig 
tekinthető meg a lovagteremben.

TáF.
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című filmszatíra negyven éves ju-
bileumára emlékezünk. A kiállítást 
a Kossuth-díjas színművész fia, Őze 
Áron nyitja meg júniusban.

TáF.
(Ónodi Zoltán fotója a Hyppolit, 
a lakáj című előadást bemutató 
csapatot mutatja. Középen Molnár 
Piroska, aki idén újra visszatér a kő-

szegi várszínházi színpadra. A mű-
vésznőt átkarolja Schneider Zoltán, 
aki az elmúlt évben érdemelte ki a 
Hollósi Frigyes-díjat. A MIÉRT PONT 
KIVI? produkció záró előadása után 
vette át a közönség díját. A művész-
nő másik oldalán a nyári bemutató 
rendezője, Őze Áron, és a várszínház 
igazgatója, Pócza Zoltán.)



 Színrevisszüka nyarat!
JÚNIUS 1. 19.00 /// Kőszegi Várszínház (esőnap: június 2.)

MIKLÓSA ERIKA – évadnyitó koncert

Közreműködik: SAVARIA SZIMFONIKUS ZENEKAR,  
vezényel: VAJDA GERGELY

JÚNIUS 5. 19.00 /// Kőszegi Várszínház 

KIZÁRÓLAG AZ UTÓKOR SZÁMÁRA
Janikovszky Éva Naplóm 1938-1944 című könyvéből KERESZTES 
TAMÁS rendezésében készült előadás a 6SZIN-ben, SODRÓ ELIZA 
és MARTINKOVICS MÁTÉ előadásában. 

JÚNIUS 8. 20.30 /// Kőszegi Várszínház (esőnap jún. 9.) 

MADE IN HUNGÁRIA – Magyarock Dalszínház 
MUSICAL KÉT RÉSZBEN

A hatvanas évek elején ki-, majd visszadisszidál egy tipikusan 
angyalföldi család: Fenyőék. A fiatal Mikibe (darabunkban Ricky) 
eddigre mélyen beleívódott mindaz, ami egy tizenévesnek 
Amerikát jelentheti: a rágó, a Marlboro, a hawaii ing, 
a Ballantine’s és mindenek előtt a rock and roll. A kinti élmények 
és egy megszállott lemezgyűjtő rádióműszerész hatására 
elhatározza: zenekart alapít. Cipős dobozból, éjjeli szekrényből 

erősítőt eszkábálnak, s már nem is kell más, csak néhány jó haver, 
hogy a Szent István parkban, a Fémmunkás próbatermében, 
a Tisza utcai utcabálon feldübörögjön a Viva Rock and roll. 
És létrejött a Hungária.

JÚNIUS 11. 10.00 és 13.30 /// Kőszegi Várszínház  

GRYLLUS VILMOS GYERMEKKONCERT 
Gyermekszínházi Bérlet

JÚNIUS 14. 20.30 /// Kőszegi Várszínház (esőnap június 15.)

ESZEVESZETT PRIMADONNÁK  
BOHÓZAT KÉT RÉSZBEN, a Pesti Művész Színház előadásában.

Szereplők: Fogarassy Bernadett, Egyházi Géza, Csengeri Attila,  
Fritz Éva, Várfi Sándor, Borbáth Ottília, Bodrogi Attila, Czető 
Roland. Rendezte: Márton András

JÚNIUS 20. és 22. 20.30 /// Kőszegi Várszínház (esőnap 23.) 

ÖRKÉNY ISTVÁN: KULCSKERESŐK 
TRAGIKOMÉDIA KÉT RÉSZBEN – A Kőszegi Várszínház és a  
Gózon Gyula Kamaraszínház bemutató előadása

Szereplők: Rékasi Károly, Nagyváradi Erzsébet, Mosolygó Sára,  
Sajgál Erika, Pusztaszeri Kornél, Kocsis Gábor, Benedek-Gieler 
Csaba

díszlettervező: Ondraschek Péter 
jelmeztervező: Veréb Dia 
zenei szerkesztő: Fehérváry Lilla 
producer: Szabó Ágnes 
rendező: Hajdú László

JÚNIUS 24. 20.30 /// Kőszegi Várszínház  

ROBIN HAWDON: SZERETŐBŐL EGY IS SOK 
Hangjegy Színház 

Szereplők: Trokán Anna, Suhajda Dániel, Gregor Bernadett, 
Baronits Gábor, Barabás Kiss Zoltán, Beleznay Endre

fordította: Danicska Mónika és Straub Dezső 
rendező: Beleznay Endre

Információ, jegyrendelés:
Jurisics-vár Művelődési Központ és Várszínház
Kőszeg, Rajnis u. 9.   |  +36 94/ 360-113
info@koszegivarszinhaz.hu  |  www.koszegivarszinhaz.hu
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Programajánló
Május 15.  17.00 KÖSZHÁZ Amikor a tudat számára beköszönt 

az ősz – kérdések és válaszok a demencia kapcsán – 
Németh Zoltán előadása

Május 16.  KÖSZHÁZ Írottkő Natúrpark közgyűlés
Május 18.  15.00 és 17.00 Jurisics vár lovagterem Dance Jam 

évadzáró műsor
Május 20.  Emlékezés a német kitelepítettekre
                  16.45 Kőszeg vasútállomás, 17.30 Kőszegfalva temető,
                 18.00 filmvetítés a közösségi házban
Május 22.  16.00 KÖSZHÁZ Bűnmegelőzési előadás a Nagycsa-

ládosok Egyesületével
Május 24. és 25. Jurisics vár Kőszeg Város Fúvószenekara – Omega 

koncert
Május 26.  Városi Gyereknap délelőtt horgászversennyel a Csó-

nakázó-tónál, 14.00 órától a várban kézműves foglal-
kozásokkal, kerékpáros versennyel, bábelőadással

Május 26.  18.00 Jurisics tér Hősök napi megemlékezés
Május 28.  18.00 Jurisics vár – A Szakkör-Kőszegi Mézeskalács 

Szakkör munkáiból nyílik kiállítás
Május 29.  14.30 lovagterem Zalaegerszegi Pedagógiai Oktatási 

Központ Vas vármegyei díjátadó ünnepsége
Május 31.  Fő tér Májusfa kitáncolás a Hajnalcsillag Néptánc-

együttessel
Június 1.  19.00 Kőszegi Várszínház (esőnap: június 2.) – Mik-

lósa Erika évadnyitó koncert, közreműködik: Savaria 
Szimfonikus Zenekar, vezényel: Vajda Gergely

Június 4.  11.00 Országzászló Nemzeti Összetartozás napi 
megemlékezés

Június 9.  választás
Június 15.  Evangélikus Középiskola - Öregdiák Találkozó 

A Kőszegi Városi Múzeum, 
Könyvtár és Levéltár hírei
11 vers, 11 arc - a Költészet Napja alkalmából Intézményünk hagyo-
mányteremtő szándékkal 11 Kőszeghez kötődő személyt kért fel arra, hogy 
szavalják el kedvenc versüket. Ezúton szeretnénk megköszönni szavaló-
inknak: Kissné Rentkó Zsuzsannának, dr. Bariska Istvánnak, legfiatalabb 
versmondónknak Szigeti Zoénak, Cserkutiné Stipsics Edinának, Lőcsei 
Péternek, Marton Annarózának, Kondics Petrának, Virág Zsuzsannának, 
Szekerka Larának, Lakihegyi Ibolyának, és  végül, de nem utolsó sorban 
Básthy Bélának, Kőszeg város polgármesterének, hogy elfogadták felkéré-
sünket! Hálásak vagyunk nézőinknek az egész napos kitartó figyelmükért, 
mellyel a Költészet Napi versfolyamunkat követték! Youtube csatornánkon 
az összes szavalatot bármikor visszanézhetik! Reméljük jövőre újabb 11 
személy kedvenc versét hallgathatjuk majd facebook oldalunkon!
Varró Dániel, egy „igazi, élő költő” is intézményünk vendége volt a Köl-
tészet Napja kapcsán. Hajnalban vonatra szállt, és elhozta magával Tur-
genyevet, a burgonyát, Lecsöppenő Kecsöp Benőt, Szösz nénét és a Bús, 
Piros Vödröt, hogy a kőszegi gyerekek  is megismerhessék őket.
„Ne azon keseredjünk el, ami elveszett, hanem annak örüljünk, ami meg-
maradt!” Megszívlelendő bölcsesség Solymos Endrétől, akinek különleges 
története olvasható a Teljes élet csonka végtagokkal című könyvben, 
melynek bemutatóján április 25-én Várnainé Balogh Beáta beszélgetett 
a szerzővel, Peltzer Gézával valamint Solymos Gáborral és Ferenccel. 
Endre mindkét kézfejét és lábfejét letépte egy hibás akna 1944-ben a 
fronton. Azonban a mélyen hívő fiatalember sosem veszítette el életked-

vét, családot alapított, csonka végtagokkal élni kényszerülő sorstársait 
felkereste, lelket öntött beléjük, sőt Vasakarat néven sportegyesületet is 
alapított számukra.  A rendezvényt Peltzer Géza saját életének történetei, 
valamint harmonikával kísért előadása színesítette.

Programajánló
Május 14. 17 órakor kezdődik az Olvass és írj Anne Frankkal! ván-

dorkiállítás megnyitója a Könyvtár rendezvénytermében.  Köszön-
tőt mond Básthy Béla Kőszeg város polgármestere és Révész József 
intézményvezető. A kiállítást megnyitja Sugár Judit a Szombathelyi 
Zsidó Hitközség elnöke. Közreműködnek: Hédi Fanni az amszterdami 
Anne Frank Háztól és Kelbert Krisztina történész. A kiállításhoz is-
kolai csoportoknak ingyenes interaktív foglalkozások igényelhetőek. 
Bejelentkezés: 0630/0197196 balogh.beata@kvmkl.hu

Május 29-én 10.00 órakor a Könyvtár gyermekrészlegében Baba-ma-
ma játszóház várja a legkisebbeket. A foglalkozást Kissné Rentkó 
Zsuzsanna, gyermekkönyvtáros tartja. Beiratkozott olvasóink szá-
mára a részvétel ingyenes, regisztráció:  Tel.: 94/360-259

Május végéig várjuk az 5-10. osztályos diákok jelentkezését a történelmi 
táborunkba! A tábor időpontja: 2024. augusztus 05.- 09. A tábor 
díja: 30000 Ft/fő Információ:balogh.beata@kvmkl.hu

Régészet Napi rendezvények:
Május 30. 9:00 - 16:00 „Régészeti játszóház”  óvodás és alsó tagoza-

tos iskolai csoportoknak, melynek során „mini ásatáson” vehetnek 
részt  az Arany Egyszarvú Patikában. 

Május 31. 9:00 - 16:00  „A kegyvesztett amazon” című múzeum-
pedagógiai foglalkozás felső tagozatos és középiskolás diákoknak. 
A Széchy Mária kőszegi éveiről szóló alkalmon a murányi Vénusz 
nyomába eredünk.

 Mindkét foglalkozáson a muzped@kvmkl.hu e-mail címen vagy a 
06 94 360 240 telefonszámon való előzetes regisztrációval és idő-
pont egyeztetéssel lehet részt venni. 

Május 31. 17:00 dr. Tóth Gábor előadása: Akik előttünk taposták Kő-
szeg utcáit - a Szent Jakab-, és Szent Imre-templom ásatásának 
antropológiai eredményei.

Június 06. 17:00 nyílik az Így írtak ők-így írnak ők kiállítás Fűzfa Ba-
lázs és Lőcsei Péter gondozásában, élő és holt költők írásképeiből, 
eredeti és másolt kéziratokkal, fényképekkel, dedikációkkal.

Június 13-án 17 órára várjuk kedves vendégeinket Csiffáry Gabriella 
főlevéltáros Akiktől más lett a világ című  könyvének bemutató-
jára a Feltalálók napján. A gyűjteményes kötet Szent-Györgyi Albert 
C-vitaminjától Pavlics Ferenc holdjáró autójáig 50 zseniális talál-
mányt és felfedezést mutat be.

Látogatható 
a Kálvária-templom
A felújított Kálvária-templom szeptember végéig minden szombaton 
14.00 és 16.00 között várja a látogatókat, érdeklődőket. Természe-
tesen mindazokat is, akik a templom csendjét, nyugalmát akarják 
befogadni a lelkükbe. Kirner Antal Zoltán plébános misén közzétett 
hirdetésben kérte az önkéntesek jelentkezését, akik két órában vállal-
ják a felügyeletet, illetve a a templomhoz kapcsolódó tájékoztatást. A 
meghirdetett találkozóra többen elmentek, így mindenki kiválasztotta 
a számára megfelelő időpontot. A önkéntesek létszáma miatt megva-
lósulhat az egyedi időpontban is a templom megtekintése, de kizáró-
lag csoportok számára. Amennyiben csoportok, közösségek, szeretnék 
külön időpontban megtekinteni a templomot, azt jelezzék a plébánia 
felé (koszeg@martinus.hu).
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Anyakönyvi hírek
HÁZASSÁG: Horváth Anita – Kiss Árpád, Bokányi Anna Nóra – 
Bancsó Ádám, Majerhoffer Nóra – Bognár Máté.

HALÁLESET: Bónya Lajosné szül. Drenovácz Mária, Vértes Ernő,                 
Sulyok Károlyné szül. Lóránt Irén Mária, Virág István Csaba.

Május 22.  18.00 Balogh Alexandra zongoraművész előadása és 
koncertje – Zsinagóga

Május 30.  18.00 Legyünk ismerősök! Aki kérdez: Verebes Ist-
ván Darvas Ferenc zongorista közreműködésével – 
Zsinagóga

Június 3. 18.00 Dóczi Virág festőművész Fregoli című kiállítá-
sa – Festetics Palota

Június 22. Múzeumok Éjszakája – Zwinger, Zsinagóga, Festetics 
Palota

Zsinagóga nyitva tartása 
Kedd – Szerda:  zárva. 
Csütörtök, Péntek, Szombat, Vasárnap, Hétfő:  14.00 – 18.00 óra
Cím: 9730 Kőszeg, Várkör 38.
Csoportoknak bejelentkezés: +3694/200-550
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Kőszeg Város Fúvószenekara be-
mutatja Fúvós MetamΩrfózis című 
Omega emlékkoncertjét, melyet 
– a korábbi koncertek iránt mu-
tatkozó fokozott érdeklődés miatt 
– két egymást követő esten, május 
24-én és 25-én 19.30 órakor tar-
tanak Kőszegen, a Jurisics várban. 
Belépőjegyek elővételben 4000 
Ft-os áron korlátozott számban a 
zenekar tagjainál vásárolhatók!
Felhívják a tisztelt közönség figyel-
mét, hogy az időjárás bizonytalan-
sága miatt elővételben koncerten-

ként csak 250 darab jegyet tudnak 
értékesíteni az esőhelyszínként 
szolgáló Lovagterem befogadó-
képességét figyelembe véve. A 
szabadtéri helyszín által biztosított 
többi jegyet a helyszínen értékesítik 
várólista alapján, amelyre bejelent-
kezhet az alábbiak szerint:
Email: kvfjegyek@gmail.com
Tel: +36 30 290 0197-es
Az előzetesen, pénteki koncertre 
megváltott jegyek és várólistás 
regisztrációk a szombati koncertre 
NEM érvényesek!

Információk a koncertről

Mary McDonald JESUS! című, mu-
sicalszerű oratóriumát a Concordia-
Barátság Énekegyesület, Kőszeg 
Város Koncertfúvószenekara és 
a Fidelissima Vegyeskar négyszer 
adta elő az évváltás időszakában. 
A feltámadás részét a Concordia 
énekesei, a soproniakkal kiegé-
szülve mutatták be Húsvétvasár-
nap a Jézus Szíve-templomban az 

Visszatekintés
esti szentmise után. A padok meg-
teltek érdeklődőkkel, az oratórium 
zenéje megtöltötte a teret. Szólót 
énekelt Sebestyén Krisztián Tamás, 
zongorán kísért Schárfyné Halmos 
Erika, narrátorként dr. Király Gab-
riella és dr. Király Péter működött 
közre. Vezényelt Szilányi Miklós. 
A záró hangok után a vastaps ne-
kik is szólt. 

Június 12-én 18.00 órakor az Árpád-házi iskola dísztermében  
Kondor Katalin újságíró beszélget GRÁF ZSUZSANNA Kőszeg 
Város Díszpolgárával. A kérdések átfogják Magyarország kiváló 
művésze életpályáját, egyedi történetekkel, zenei illetve filmbe-
tétekkel. Az Angelica Leánykar karnagya kőszegi, aki szívesen 
tér vissza szülővárosába. Az egyedi beszélgetés szervezője az 
önkormányzat.
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Tavaszi KV
A Kőszegi Vonósok idei tavaszi 
koncertje több különlegességgel is 
szolgált. 
Ahogy megszoktuk, a lovagte-
remben megteltek a széksorok. 
Ősbemutatónak, egyben a zene-
kar vezetője – Scheer Uwe – 50. 
születésnapjának, kőszegi mun-
kássága 15. évfordulójának gra-
tulálhattunk. Az ünnepi előadáson 
a KV-hoz csatlakozott a somorjai 
Harmonia Classica zenekar.
Elsőként a zeneszerző-karmester 
három „jelenetből” álló Ich, Paulus, 
Narr (Én, Pál, bolond) című operá-
jának a bemutatóját láthattuk, hall-
hattuk. A bibliai szövegrészleteket 
Rupert Bergmann (basszbariton) 
állította össze és ő is adta elő. Az 

első jelenet után, csak zongorakísé-
rettel, egy betét volt hallható, amit 
a somorjai Domsitz Erika játszott.  
A lovagteremben ritkán láthatunk 
hasonló előadást, és ritkán van 
egy operaelőadásnak ilyen népes 
hallgatósága, különösen, ha az 
német nyelvű. (A magyar szöveget 
megkapta a közönség.) A zene-
szerző így nyilatkozott művéről: „A 
»kiűzetés« az első kamaraoperám, 
a »Der Urg«-nak az alapja is, mely-
nek a főszerepét Rupert Bergmann 
énekelte volna. Ebben a témában 
állított össze egy monoopera libret-
tót a Biblia szövegeiből: Pál apostol 
életének fontos momentumairól. 
Örömmel zenésítettem meg.” 
A világpremiert a Kőszegi Vonósok-
kal tervezték.  
Az est második része, egy zenés 
mesére épült: „Egyszer volt, hol 

nem volt, Uwe királyfi egy szép 
napon némethonba utazott zene-
kart dirigálni…” Ott meglátta a 
királylányt, akinek „szépen szólt a 
hegedűje…” A mese aztán már itt-
hon folytatódott. A királyság a „KV-
birodalom” lett. Scheer Uwe zene-
szerzői munkássága szárnyra ka-
pott. Komoly és könnyedebb szer-
zemények sora született. Az elmúlt 
15 esztendő jeles állomásait egy-
egy zeneszám idézte fel. Édesapja 
szerzeményével színpadra lépett 
fia, Fédó is. Énekelt gyermekkórus, 
muzsikáltak hegedűs növendékek, 
és a közönség örömére ő maga is 
„rákényszerült” legújabb, brácsára 
írott szerzeményének előadására, 
majd felcsendült a zenekar egyik 
kedvence is. 
A jeles alkalommal Básthy Béla 
polgármester köszöntötte az ün-

nepeltet. „Van nekünk egy kiváló 
vonószenekarunk, ennek a zene-
karnak van egy nagyon-nagyon 
kísérletező kedvű, bátor, az újra 
mindig nyitott, és az ötleteit meg is 
valósító művészeti vezetője, Scheer 
Uwe” – mondta. Szavait lelkes, el-
ismerő taps nyugtázta.
A szokásoknak megfelelően az est 
kedves mozzanataként köszön-
tötték új zenésztársukat, Horeczki 
Emmát. A koncerten közreműkö-
dött Lamp Tamás (ütő) és Domsitz 
Erika (zongora). 
A koncert a Nemzeti Együttműködé-
si Alap támogatásával valósult meg. 
Az együttes nem tétlenkedik: május 
25-én Somorján, június 22-én a 
kőszegi Múzeumok Éjszakáján, jú-
nius 29-én pedig Mödlingben sze-
repel, öregbíti városunk hírnevét.

TáF.

BE-JÓ sikerek
A BE-JÓ lányok április 20-án 
Dabason a XXVIII. Klauzál Kupa 
Országos Amatőr Táncversenyről, 
három I. helyezést, egy II. helyet, 
egy III. helyezést és egy 4. helyet 
érdemeltek ki táncaikkal.
- A mini korcsoportos lányok (Gaz-
dag Gréta, Kondás Lara, Lengyák 
Leila, Málovits Zoé, Sarang No-
émi, Sebestyén Palmira, Tóth 
Csinszka és Vadász Zoé) a dobo-
gó legfelső fokára állhattak a „Tic-
Tac” c. majorett showtáncukkal, 
míg az Aloha c. színpadi táncukkal 
II. helyezést értek el. 
- Gyermek korcsoportban Kondás 
Lara  szóló tánccal is indult, ame-
lyet a III. helyre értékelt a zsűri. 
- Gyermek korcsoportban a ferge-
teges „Chocolate” c. pomponos 
majorette show táncával az első 
helyen végzett a Horváth Luca, 
Krály Zsófia, Lengyák Lara és 
Poór Gabriella alkotta négyes. 
- A junioroknál már profi kategóri-
ában Baranyai Ramóna, Bencsics 
Regina, Preiner Kiara, Schönfeld 
Mónika és Vadász Luca érdemel-
te ki az első helyet „Magyar tán-
cok” c. majorette show táncukkal. 
- Elkészült a nagylányok leg-
újabb ének és tánc produkciója is 
Bencsics Regina énekével. A „Mi 
corazón” a lányok egyik kedvenc 
tánca, a zsűri a 4. helyre értékelte.

 Május 4-5-én a 46. Zuglói Tánc-
fesztivál – Országos Amatőr Tánc-
versenyen az öt produkciójukkal a 
dobogó legfelső fokára állhattak.
- A mini korcsoportos lányoknak volt 
a legnehezebb a mezőnye, de Gaz-
dag Gréta, Kondás Lara, Lengyák 
Leila, Málovits Zoé, Sarang Noémi, 
Sebestyén Palmira, Tóth Csinszka 
és Vadász Zoé a dobogó legfelső 
fokára állhattak megosztott I. he-
lyezettként a legújabb „Vadnyugati 
lányok” c. színpadi táncukkal, sőt 
még egy Fórumház Bajnoka Kupát 
is kaptak vidám előadásukra. Kon-
dás Lara is aranyérmet vehetett 
át „Boom Boom Boom” c. szóló 
pomponos táncára. 
- Gyermek korcsoportban 
mutattták be a rene-
szánsz táncokat nép-
szerűsítő „Palota tán-
cok” c. koreográfiát, az 
aranyérem mellé még 
egy Fórumház Bajno-
ka Kupát is a magasba 
emelhettek.
– A junioroknál már 
profi kategóriában 
Baranyai Ramóna, 
Preiner Kiara és 
Schönfeld Mónika 
vehette át az aranyér-
met Baranyai Katalin 
„Masters of Tides” c. 
majorette show koreo-
gráfiájával, amellyel 
elhozták az aranyérem 

mellett a Különdíjas Kupát is.
– A junior színpadi tánc-kategóri-
ában megosztott első helyen vé-
geztek a lányok „Mi corazón” c. 
spanyolos hangvételű táncukkal. 
Köszönjük az önkormányzat, a 

szülői munkaközösség, apukák, 
anyukák segítségét. Táncsics Péter-
től kölcsön kért kisbuszt, Blaguss 
Reisen autóbuszát.

Horváth Márta 
művészeti vezető

Május 1-jén a Fő téren a Tánc világnapja – Örömtánc programot tartottak.
Egyik főszervezőként a BE-JÓ lányai is színpadra léptek

 A fotó több korcsoport közös táncát mutatja.
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Olaszul, angolul
Március 2-án két olasz diák, Leo 
és Simone érkezett az Árpád-házi 
iskolába öt hétre az olaszországi 
Biella városából. Ezúttal Valentina 
Vineis, a gimnázium egyik tanára 
is elkísérte őket, hogy pár napot itt 
töltsön és megismerje iskolánkat. 
Gárdos Balázs és Varga Tamás lát-
ták vendégül a diákokat.
A két diák nyitottságával, jó hu-
morával hamar beilleszkedett az 
iskola mindennapjaiba, részt vettek 
az olasz nyelvi tanórákon, a hang-
súly a szókincs bővítésén volt. A 9. 

évfolyam diákjai ebben a tanév-
ben kezdték meg második idegen 
nyelvként tanulni az olaszt, rendkí-
vül ügyesen, gyakran angol nyelvre 
váltva oldották meg a kommuniká-
ciós nehézségeket.
Az olasz mellett angol, matematika, 
média, testnevelés, valamint ma-
gyar, mint idegen nyelvórákon vet-
tek részt az olasz diákok. A tanár-
kollégák nyitottsága példaértékű.
Bőven voltak egyéb programok, 
ezek egyike a kőszegi városnézés.
A Zsinagóga, a Jurisics vár, a bel-

város lenyűgözték a diákokat, a 
sportprogramok is előtérbe kerül-
tek. Különleges volt a kollégiumi 
vacsora.
A nagyhéten Celldömölkön lelki 
napokon vettek részt, ahol Kirner 
Zoltán atyával is beszéltek olaszul. 
A tavaszi szünetben országot, or-
szágrészt látogatunk.  
Húsvéthétfőn meglepetésként ma-
gyar nyelven locsolóverssel és egy 
kanna vízzel köszöntöttek. Mond-
hatom, meglepetést, és örömet 
okozott.
Április végén Gárdos Balázs és 
Varga Tamás gimnazistánk utazott 
öt hétre a biella-i iskolába. Május 

6-tól látogattam meg az iskolát.
Örömteli számomra, hogy a diákok 
lelkesedése töretlen, februárban 
két 12. évfolyamos diák tett nyelv-
vizsgát olasz nyelvből, az iskola 
történetében első alkalommal – ez 
természetesen a cserekapcsolat 
gyümölcse is.
A mostani 10. évfolyamból már 
többen kérdezték, lesz-e jövőre is 
lehetőség diákokat fogadni és ki-
utazni. Reméljük, hiszen a vissza-
jelzések alapján pozitív vélemény-
nyel vannak a diákok, a tanárok, 
valamint a fogadó családok is. Kö-
szönet a lehetőségért mindenkinek!

Bangáné Somogyi Veronika

Újítások a Jurisics Miklós Bandériumban
Az elmúlt időszak számos változást 
hozott a kőszegi civil szervezet éle-
tében. A távozó és újonnan bekerü-
lő tagok mellett az egyesület létszá-
ma kis mértékben nőtt, jelenleg 14 
fővel vág neki az idénynek. A tör-
ténelmi életmódrekonstrukció és a 
régmúlt élményszerű megjelenítése 
után érdeklődőket szívesen látná 
köreiben az egyesület, a vállalko-
zó szelleműek bátran keressék fel 
a csapatot. A tagság és a felépítés 
terén bekövetkezett módosulások 
mellett egy új vonal, a középko-
ri hagyományőrzés is megjelent 
a csapatnál. Ezzel összefügésben 
május első szombatjára tervezték 

„A Foglaljuk vissza a Felső-várat” 
elnevezésű programot az Óház-ki-
látónál. Az előző napi eső miatt ha-
lasztották későbbre a gyermekbarát 

túrát, hagyományőrző eseményt.  
Az újítások mellett a régi és jól 
bevált programok is folytatódnak 
a csapat szervezésében a meg-

szokott 16. századi tematikával. 
A vitézekkel találkozhatnak a Vár-

mustra elnevezésű interaktív 
programon a Jurisics várban, 
ahol előzetes bejelentkezés 
után a hagyományőrzők 1,5-
2 óra alatt vezetik körbe a 
látogatókat, megvilágítva tör-
ténelmi események kevésbé 
ismert részeit is. Kötetlenebb 
formában a városnéző séták 
is folytatódnak a nyáron, amit 
az egyesület tagjai változatos 
felosztásban vezetnek. Az idei 
szezonban is több magyar és 
külföldi rendezvényen tervezi 

az egyesület a részvételt, ame-
lyek közül először Simontornyán 
találkozhatnak majd a kőszegi 
vitézekkel.

Sörözés zenével, színes szalagokkal
A szalagok felkötésével, májusfaál-
lítással kezdődött április utolsó nap-
ján az idei Kézműves-Sör-Majális 
Kőszegen. A kellemes napsütésben 
megteltek a Fő tér teraszai, a né-

zelődők elfoglalták a padokat, hogy 
lássák, amint sorra érkeznek az is-
kolák, a civil szervezetek képviselői, 
és elhelyezik szalagjaikat. „Feleme-
lő pillanat az is, hogy már magunk 

mögött hagytuk a pandémiás idő-
szakot, és szabadon találkozhatunk” 
– nyilatkozta Pócza Zoltán az ese-
mény szervezője. Örömteli volt az is, 
hogy nem kellett ösztönözni a helyi-

eket, van igény erre az eseményre, 
szívesen hozták a színes szalagokat.
A magas fa felállítása körültekintést 
igényelt. Ezúttal is a városüzemel-
tető munkatársai segédkeztek a 
különleges feladatban. Az esemény 
„zeneiségét” a Hajnalcsillag Nép-
táncegyüttes és a Boglya zenekar 
biztosította ugyanúgy, mint a vil-
lámcsődületté alakuló táncházi 
programhoz.
A könnyű műfaj kedvelői is „süt-
kérezhettek”: Meggie és Tomsa 
előadására szórakozhatott a söröző 
borozó közönség.
Elsején Kőszeg Város Fúvószene-
karának ébresztőjével folytatódott 
a majális, hogy aztán a Tánc világ-
napját ünnepelhessük. Ezt a – kissé 
borús – napot is a szórakoztató zene 
zárta Bujtás Ervin, valamint a Trio 
Picanto és Peltzer Géza műsoraival.

TáF.
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A nagy, országos évfordulók mellett 
ne feledkezzünk meg a helyi jubile-
umokról sem. (A múlt esztendőben 
a Petőfi 200 elnevezésű rendez-
vénysorozattal ünnepeltünk.) 
Szoborparkunkban a kőszegi szüle-
tésű Torkos László, a többiek mellett, 
mellszobrot (de legalább egy emlék-
táblát) is kaphatna. Ebben az esz-
tendőben ünnepeljük születésének 
185., halálának 85. évfordulóját.
A 20. század legelején, a Vasvár-

megye a magyar irodalomban 
című könyvben, így kezdik a róla 
szóló fejezetet: „Ki ne hallotta vol-
na nevét? Egyike legismertebb mo-
dern költőinknek.” Ma már kevesen 
tudják, ki is volt Torkos László. 
Édesapja itt, a városban ügyvéd, 
később ügyész. Fia – László – Kő-
szegen, Sopronban, Szombathelyen 
és Halléban végezte tanulmányait. 
A Soproni Magyar Társaság egyik 
legsikeresebb tagja, „valóságos 
őrtornya volt a magyarságnak”. A 
pesti evangélikus gimnázium taná-
ra, három évig igazgatója is volt.
Legelső publikációi például Arany 
János „Figyelő”-jében és „Koszo-
rú”-jában, a Borsszem Jankóban, 
a Magyar Szemlében jelentek meg. 
A Kisfaludy Társaság dicsérettel 
tüntette ki. Versei mellett színda-
rabokat, novellákat, nyelvtani és 
irodalomelméleti írásokat is köz-
zétett. Harmincnégy évvel túlélte 
fiát, Árpádot. 1939-ben a testület 
egyhangúan elfogadta díszpolgárrá 
választását, rá két hónapra „ka-
rosszékében elaludt”. A Farkasréti 
Temetőben nyugszik.

TáF.

Torkos László
(1839–1939)
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Diáksport+
Birkózás: Országos bajnokságok
A Kőszegi SE kadett versenyzői az abonyi országos döntőn szerepeltek.  
Pusztai Dominik 7. Tornai Ábel 8. Csiszár Tibor 13. helyezést értek el. Rá 
egy nappal rendezték az U13-as korosztály kötöttfogású döntőjét (Pest-
erzsébet) is volt KSE-s induló: Pusztai Dániel 4 győzelem után csak a 
döntőben kapott ki ,így ezüst éremmel tért haza. Németh Áron 58 kg-ban 
a 9. Rémai Csongor 69 kg-an 7.lett, Csánits Barnabás 59 kg-ban a 10 
helyen zárt. Ezen a döntőn 260 résztvevő lépett szőnyegre.

Tenisz Diákolimpia
Április 29-én, Kőszegen rendezték a Tenisz Diákolimpia megyei döntőjét iga-
zolt („A”) illetve nem igazolt („B”) kategóriákban. A versenyről az első két he-
lyezett szerzett indulási jogot a május végi, balatonboglári országos döntőre.

Kőszegi továbbjutók „A” kategória fiú 1. korcsoport (piros) 1. 
Kiss Patrik/BA, 3.kcs.(zöld) 1. Marton Zsombor/BA, 7. kcs. (U18) 1. 
Markovits Móricz/ÁH, lány 8.kcs. (U18+) 2. Tihanyi Luca/JMG. „B” ka-
tegória fiú 6.kcs. (U16) 1. Varga Marcell/JMG, lány 1. kcs. (piros) Vi-
da-Weisz Boróka/BA, 3.kcs. (zöld) 1. Öri Anna/ÁH, 2. Pados Léna/ÁH

Körzeti foci
Március végén és áprilisban rendezte meg a Városi Diáksport Bizottság a 
körzeti labdarúgó tornákat. Az Árpád-házi iskola két korcsoportban is élen 
végzett. A legnagyobbak tornáját a Dr. Tolnay nyerte.

Dobogós csapatok II. korcsoport 1. Árpád-házi, 2. Dr. Tolnay, 3. Ba-
log. III. kcs. 1. Árpád-házi, 2. Balog, 3. Bersek. IV. kcs. I. Dr. Tolnay, 2. 
Balog, 3. Árpád-házi
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Tihanyi Tibor a Halmay egyesület vendége
A Halmay Zoltán Olimpiai Hagyomány-
őrző Egyesület 2023-ban indította útjára 
„Köztünk élnek” rendezvényeit. A sorozat 
keretében, a címnek megfelelően, ismert 
sportemberek, sportolók, edzők, sportve-
zetők mutatkoznak be. Beszélnek indít-
tatásukról, (sport)pályafutásukról, életük 
fontos eseményeiről.
Április 11-én, az egyesület klubtermében 

a 75 éves Tihanyi Tibor (aki az egyesületnek is tagja) állt a pódiumra. Mesélt 
az asztaliteniszező kezdetekről a Szombathelyi Pamutban. A későbbiekben 
röplabdázott, majd Kőszegre kerülése után teniszezett is. Nemcsak verseny-
zőként, de versenybíróként is hamar tapasztalatokat szerzett. Dolgozott 
esztergályosként, minőségi ellenőrként, de útja szükségszerűen vezetett az 
oktatáshoz és az edzői, sportszervezői, sportvezetői feladatokhoz. Fontos 
céljai voltak a sportoktatói, edzői képzésben, címzetes főiskolai docensként 
a felsőoktatásban. Neves sportóknak volt tanára. Az asztalitenisz szövetség 
elnökeként az NB III-as bajnokság megszervezésében vállalt szerepet. 12 
éven át szerkesztette a Vas megyei Sportévkönyvet. 75 évesen is aktív edző. 
Sok örömét lelte, leli unokái – Levente és Luca – sportsikereiben.
Az élethosszig tartó tanulásban és a munkában hisz. Ahogy mondja: Annak 
az esélye, hogy megtaláljon a nagy lehetőség kőkemény munka nélkül zéró.
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Labdarúgás: Apró vigasz
A Lóránt FC-nek a merseváti részsiker után két újabb vereség jött a sor-
ban, ráadásul hazai pályán, Lukácsháza és Bozsok ellen. A listavezető 
Pecöl ellen idegenben kiharcolt döntetlen dicséretes, de csak egy pont 
jár érte. Uraiujfalu ellen végre újra sikerült nyerni. A kőszegiekkel együtt 
három csapat áll 25 ponttal a 12-14. helyen. Matematikai esély még van 
a felzárkózásra: a 9-11. helyezettnek 9-10 pont az előnye. Behozni öt 
forduló alatt nem lehetetlen, de embert próbáló küldetés.

Eredmény: 22. forduló Kőszegi LFC-Schott Lukácsháza 0:3 (0:1), 
23. forduló Kőszegi LFC-Bozsoki SE 2:5 (1:4), gólok Szolyák, Réti, 
24. forduló Pecöli SE-Kőszegi LFC 0:0 (0:0) 25. forduló Kőszegi LFC-
Uraiujfalu SE 3:1 (1:1), gólok: Szolyák (2) Réti Milán.

Úgy tűnt, a kőszegfalviak a Bucsu elleni vereség után két győzelemmel 
újra nagyobb célokért is harcban lehetnek, de úgy tűnik, mintha a csapat 
a bajnokság hajrájára elfáradt volna. Két súlyos vereség után a dobogóra 
még mindig jó esély maradt, de a kőszegfalviak sorsolása egyáltalán nem 
könnyű és két üldöző csapat még eggyel több mérkőzést játszik. 

Eredmény: 19. forduló Kőszegfalvi SE szabadnapos, 20. forduló Ne-
meskoltai KSK-Kőszegfalvi SE 1:3 (0:1) gólok: Debreceni, Juhász, 
Nagy, 21. forduló Kőszegfalvi SE-Perenye SE 0:4 (0:1), Guri Serház 
Söpte SE-Kőszegfalvi SE 5:1 (1.0), gól Schwarz.

Boksz: Lakotár EB érmes
Április 15-29. között Belgrádban (Szerbia) rendezték az ökölvívók felnőtt 
Európa bajnokságát. (EUBC European Boxing Championship). Kőszeget 
Lakotár Hanna (Alpokalja Küzdősport Alapítvány), Hámori Luca, Buza 
Rafael, és Buza Rómeó (Fitt-Boksz ÖE) képviselte. Lakotár az elődöntőig 
menetelt, Buza Rafael ötödikként zárt. Hámori rajtját a pontozók a kőszegi 
olimpikonnak adták, de a versenybíróság felülpontozta a mérkőzést és az 
ellenfél jutott tovább. Buza Rómeó helytállt.

Eredmények (vastagítva a győztes) női 54 kg Lakotár Hanna-Lilit 
Dallakian (örmény) döntő fölény, Lakotár-Wiktoria Beata Rogalinska 
(lengyel) 5:0, Lakotár-Sara Cirkovic (szerb) 0:5, női 66 kg Hámori 
Luca-Dohin Deriew (belga) 4:5 (3:2), férfi 67 kg Buza Rafael-Leon 
Maloic (horvát) döntő fölény, Buza Rafael- Vakhid Abbasov (szerb) 
0:5, férfi 71 kg Búza Rómeó-Gurgen Madoyan (örmény) 0:5.

Asztalitenisz: Horvátzsidányiak sikerei
Nagy mezőny gyűlt össze Vas Vármegye Egyéni és Páros Bajnokságán 
(2024. április 28.). évi Horvátzsidányi Sport Club négy versenyzővel neve-
zett. Scheck Dóra, Varga József, Tengelics Dominik és Alasz Marcell méltón 
képviselte a klubot. Alasz Marcell egyéni amatőr kategóriában harmadik, 
Scheck Dóra egyéniben második helyezést szerzett, Németh Máriával pá-
rosban is felállhattak a dobogó harmadik fokára.
A hagyományos Éljen május 1! asztalitenisz versenyen a fő kategóriát, a pá-
rost meglepetésre a horvátzsidányi Molnár Péter Alasz Marcell páros nyerte. 
Háromszor is ötödik játszmára kényszerültek, de mindig az övék volt „az utol-
só szó”. Egyéniben Molnár Péter második, Alasz Marcell harmadik helyen zárt.

Jurisich az országos döntőben
A McDonalds Fair Play Cup amatőr labdarúgó torna megyei döntőjében a 
Jurisich lány csapata nagy meglepetésre büntetőkkel legyőzte a bajnokság 
nagy esélyesét az Orlayt. Mivel másik két mérkőzésén is győzött, minden 
várakozást felülmúlva megnyerte a bajnokságot, s elnyerte a jogot, hogy 
Vas megyét képviselje a regionális döntőn. A Jurisich fiú csapatának nem 
volt szerencséje: első három mérkőzését egy-egy góllal elveszítette. Ebből 
kettőn fordított eredmény is születhetett volna, csak az Orlay játszott fölény-
ben ellenük. Az utolsó két mérkőzés megnyerése a 4. helyhez volt elegendő.

Eredmények lányok Jurisich gimnázium-Orlay 1:1 (büntetők: 2:1), 
-Turisztikai, Sárvár 2:0, III. Béla, Szentgotthárd 4:0. fiúk Jurisich 
gimnázium-Gépipari, Szombathely 2:3, -Horváth Boldizsár, Szom-
bathely 1:2, -Orlay, Szombathely 2:3, - III. Béla, Szentgotthárd 6:2, 
-Rázsó, Körmend 1:1 (büntetők: 2.1).

A Fair Play Cup regionális döntőjét Vas, Zala, Veszprém, Győr-Moson-Sop-
ron és Somogy megye bajnokainak részvételével április 29-én, Veszprém-
ben rendezték. A Jurisich gimnázium lány csapata a megyei döntő meg-
nyerését is nagy sikerként élte meg, ezúttal még nagyobb meglepetést 
okozott. Tóth Botond a csapat edzője a biztonságos védekezést tekintette 
fő célnak, s bízott az ellentámadások sikerében. Számítása bejött. Egy-
egy góllal legyőzték a Kaposvári és a Győri lányokat. A tavalyi győztes 
Padányi ellen ugyan nem sikerült a tervet megvalósítani, de a keszthelyiek 
ellen újabb sikerrel zárták a tornát. Mivel a Padányi kétszer is kikapott, a 
körbeverésből a Jurisich jött ki jól, s készülhet a május 25-dikei, Telkiben 
rendezett országos döntőre az ország nyolc legjobb csapata közé.

Eredmények Jurisich-Gépészes Csajok, Kaposvár 1:0, -Révai, Győr 
1:0, -Padányi, Veszprém 1:5, -Cserháti Amazonok, Keszthely 1:0. A 
csapat tagjai: Csapatkapitány: Nickl Anna Zsófia 12.d. Kapus: Fo-
rintos Jázmin 10.c. Mezőnyjátékosok: Márk Lujza, 9.kny, Knapik Nóra 
10.d, Hirsch Doroti 10.d, Kovács Henrietta 10.d, Pikács Antónia 11.a, 
Sárközi Tirza 11.d, Borsos Kata 12.c. Felkészítő: Tóth Botond

Kőszegi Atlétikai Club Egyesület
Május első hétvégén Győrben, az U14 és U16 területi ligájának versenyén 
szerepeltek, immár önálló egyesületük, a Kőszegi Atlétikai Club Sport-
egyesület színeiben.

Eredmények leány 80 m leány 36. Katona Nóra 11,89, 47. Karádi 
Réka 12,12, súlylökés 13. Halmágyi Letícia 6,63, 100 m 33. Toldi Kelli 
14,37, 600 m 14. Perger Léna 1:57,2, 16. Gerencsér Hanna 1:57,46, 
17. Kovács Emma 1:58,5, 25. László Csenge 2:04,0, 26. Káldy Luca 
2:07,2, távolugrás 34. Karádi Réka 3,75, 38. Katona Nóra 3,60, 60 m 
gát 7. Biczó Nóra 10,4, sípolórakéta-hajítás 6. Halmágyi Letícia 25,37, 
2000 m 13. László Csenge 8:47,79, 800 m 16. Kiricsi Fanni 2:51,65, 
300 m 13. Kovács Emma 48,86, 200 m gát 4. Gerencsér Hanna 34,42, 
11. Biczó Nóra 36,50, 13. Katona Nóra 36,96, 16. Karádi Réka 39,16. 
fiú gerelyhajítás 9. Kundák Péter 19,61, 600 m fiú 21. Ruisz Benedek 
2:04,60, diszkoszvetés 5. Mélykuti Zsombor 18,45, 6. Alasz Barnabás 
13,40, 3000 m 8. Fodor Botond 12:37,28, sípolórakéta-hajítás 13. 
Mélykuti Zsombor 30,54, 16. Alasz Barnabás 22,81,
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Diáksport
Asztalitenisz: Érem a Diákolimpiáról
Alasz Marcell a Bersek iskola tanulója bronzér-
mes lett az Asztalitenisz Diákolimpia kecskeméti 
országos döntőjén a III-IV. korcsoportos fiúk ver-
senyében. Marcell lakóhelyén, a Horvátzsidányi 
Sport Clubban készül a versenyekre. Ötfős selej-
tező csoportjából szettveszteség nélkül, elsőként 
jutott tovább. Ellenfele a negyeddöntőben csak 
a játszmákat tudta szorossá tenni. Az elődöntő-
ben kevésen múlt, hogy döntő szettben dőljön 
el, de végül ellenfele 3.1-gyel búcsúztatta. A 
bronzcsatában 3.1-es sikerrel harcolta ki a do-
bogós helyezést.

Röplabda: Jurisich a döntőben
A röplabda „B” kategória (nem igazoltak) or-
szágos döntőjére Debrecenbe kellett utaznia a 
jurisichos fiúknak. Csoportjukban ötven százalé-
kos mérleggel a 3. helyen végeztek, így a 9-12. 
helyért folytathatták. A helyosztókon nem sike-
rült győzniük, így 12. helyen végeztek.

Eredmények Csoportmérkőzések Jurisich 
gimnázium-Baja, Német ÁMK 2:1 (58:54), 
Jurisich gimnázium-Budapest, Toldy Ferenc 
gimnázium 0:2 (40:50), Jurisich gimnázium-
Kaposvári Nagyboldogasszony gimnázium 
2:0 (50:40), Jurisich gimnázium-Esztergom, 
Temesvári Pelbárt gimnázium 2:1 (51:49). 
Keresztjáték (9-12. hely) Jurisich gimná-
zium-Szarvas, Vajda Péter gimnázium 0:2 
42:51. Helyosztó: Nyírbátor, Báthory István 
gimnázium 0:2 (31:50). A csapat tagjai: 
Bertalan Levente Róbert, Czöndör Dániel, 
Erős Dorián, Garai Ádám, Gombás Botond, 
Juhász Botond, Kozma Gábor, Kovács József 
Bendegúz, Nyikos Balázs, Papp Zsigmond, 
Végh Ármin. Felkészítő: Terplán Gabriella.

Mezeifutás országos döntő

A Mezeifutó Diákolimpia országos döntőjének 
helyszíne hagyományosan a gödöllői repülőtér. 
Április 10-én idén is ott találkoztak a legállóképe-
sebb diákatléták. Kőszeget öt csapat és egy egyé-
ni versenyző képviselte. Valamennyien helytálltak. 
A II. korcsoportban a Balog iskola fiú futói mind-

össze öt helyezési számmal maradtak le a dobo-
góról. A Jurisich gimnázium VI. korcsoportos lány 
versenyzői, tartalékosan is 8. helyezést értek el.

Eredmények lányok II.kcs. (1,5 km) 21. 
Balog 474 helyezési szám (104. Szigeti Abi-
gél 6:47,1, 110. Gergye Anna Róza 6:49,8, 
126. Csoknyai Kata 6:53,6, 134. Kiss Noémi 
6:55,8, 164. Alapi Rebeka 7:04,6). IV. kcs. 
(2,5 km) 106. Horváth Amira Viktória 11:11,1. 
VI. kcs. (3 km) 8. Jurisich 144 hsz. (39. Bo-
zsó Fanni Blanka 13:51,2, 53. Tihanyi Luca 
14:16, 71. Molnár Mercédesz Dorina 14:58,1, 
72. Zaicz Réka 15:01,4). fiúk II. kcs. (2 km) 4. 
Balog 260 hsz. (26. Ruzsics Dominik 7:28,5, 
50. Ruzsics Bence 7:41,5, 81. Schrott Tamás 
7:57,5, 103. Csöglei Flórián 8:04,2, 138. Pap 
Bence 8:14,2). IV. kcs. (4 km) 9. Balog 349 
hsz. (21. Séfer Zétény 14:44,0, 61. Horváth 
Máté 15:10,0, 98. Egri Péter 15:55,2, 144. 
Becze Botond 16:39,7, 195. Pongrácz Mar-
cell Viktor 17:45,4). VI. kcs. (5 km) 19. Jurisich 
407 hsz. (6. Medvegy András 15:31,0, 132. 
Stampf Ruben 21:27,2, 133. Sándor Bar-
nabás 21:30,7, 136.. Szabó András János 
21:36,0, 149. Juhász Botond 22:47,7).

Atlétika megyei döntők
Az általános iskolá-
sok megyei Atléti-
ka Diákolimpiáján 
nyolc kőszegi érem 
született: egy a III. 
korcsoportban 7 a 
IV-dikben. Az indulók 
száma igencsak elté-
rő volt az egyes ver-
senyszámokban. Volt, 
ahol az éremhez elég 

volt célba érni, de olyan is, ahol 20 feletti indu-
lót regisztráltak. A Balog iskola 4x800 méteres 
váltója (IV. kcs.) aranyérmes lett. 

Kőszegi érmesek: III.kcs. fiú magasugrás 3. 
Kulcsár Milán/BA 135, IV. kcs. fiú távolugrás 
2- Ughy Barnabás/ÁH 498, kislabdahajítás 
2. Mersich Brendon/BA 59,15, 4x100 váltó 
2. Balog iskola 52,9, lány 100 m 2. Hor-
váth Amira Viktória/BA 13,8 (ief. 13,4), tá-
volugrás 2. Horváth Amira Viktória/BA 419, 
3. Gérnyi Zoé/BA 419, 4x800 váltó 1. Balog 
iskola (Gergye Liliána, Gérnyi Zoé, Horváth 
Amira Viktória, Szabó Tamara) 11:58,3.

A középiskolás Atlétika Diákolimpia megyei dön-
tőjén mindhárom kőszegi középiskola jelen volt. 
Legnagyobb csapattal idén is a Jurisich gimnázi-
um indult. 24 éremmel gazdagították az iskola 
éremgyűjteményét: 8 arany, 7 ezüst és 9 bronz-
érem a termésük. Gáspár József Gáspár egyma-
ga három arany és egy bronzérmet gyűjtött. Öt 
versenyszámban a május 30-31-dikei, győri or-
szágos döntő meghívási szintjét is sikerrel teljesí-
tették. (A legjobbak versenyére a nevezési szintet 

teljesítők és/vagy a legjobb 16 eredményt elérő 
atléta kap meghívást.) Medvegy András 3000, 
Nagy Bálint 100, Sándor Barnabás 200 m-en, a 
fiú és a leány 4x400 méteres váltó szintidőn be-
lül ért célba. Az Árpád-házi iskolát Horváth Anna 
képviselte. 800 m-en elért győzelme mellett, 
400 méteren a dobogó harmadik fokára állha-
tott. Az Evangélikus középiskolának 3000 m-en 
Hütter Nándor szerzett bronzérmet.

Kőszegi győztesek (Vastagítva a meghívási 
szintet teljesítők.) V. korcsoport fiú gerely-
hajítás Takács Márton 27,96. lány 400 m 
Pápai Nerina 59,1, 800 m Horváth Anna/
ÁH 2:26,3. VI. kcs. fiú gerelyhajítás 1. Gás-
pár József Gáspár 39,80, 3000 m 1. Med-
vegy András 8:45,4, 4x400 m 1. Jurisich 
gimnázium 3:44,8 (Juhász Botond, Gás-
pár József Gáspár, Szabó András János, 
Sándor Barnabás), lány 1500 Bozsó Fanni 
Blanka 6:14,1, gerelyhajítás Tóth Tícia 26,51. 

Nem győztek, de teljesítették az országos döntő 
meghívási szintjét: Nagy Bálint VI. kcs 100 m 4. 
hely 11,6, Sándor Barnabás VI. kcs. 200 m 3. 
hely 23,9 és a JMG leány 4x400 méteres váltó-
ja 2. hely 4:17,7. Horváth Anna az Árpád-házi 
iskola diákja, a többiek valamennyien a Jurisich 
gimnázium versenyzői.

Duatlon érmek
A Kőszegi Triatlon és Úszó Klub történetének 
legsikeresebb Duatlon OB-jét teljesítette a ba-
latonboglári versenyen (2024. április 27-28.). 
Egyéniben Kulcsár Amira Zsóka és Hóbor Zalán 
korosztályában Magyar Bajnok lett. Medvegy 
András ezüstérmet szerzett, mely diákolimpi-
ai érem is. Ezüstérmes lett az UP2 mix-váltó, 
bronzos a serdülő leány és az UP2 fiú csapat.

Eredmények UP duatlon Újonc 2 (1-4-0,5 
km) fiú 13. Gaján Péter 16:25, 3. Gurisatti 
Ádám 16:50, 32. Tischlerich Mihály 17:52, 
csapat 4. hely. Gyermek (2-8-1) fiú 4. Kovács 
Levente 25:36, 44. Vincze Márton 29:31, 47. 
Dán Ábel 30:04, csapatverseny 6. hely. Ser-
dülő (3-12-15) fiú 11. Gurisatti Péter 35:06, 
lány 9. Hóbor Enikő 35:06 24. Jelencsics Alíz 
38:59, 26. Ürmös Panka Éda 39:19, csapat-
verseny 3. hely. Sprint táv (5-20-2,5 km) 
Női junior 1. Kulcsár Amira Zsóka 1:03:14, 
Női felnőtt 5. Medvegy Nóra 1:09:14, 6. 
Pillisz Réka 1:11:54, Férfi ifjúsági 21. Hóbor 
Álmos 1:02:31, Férfi junior 2. Medvegy And-
rás 56:20, 7. Laki Barnabás 58:19, 9. Hóbor 
Lehel 58:35, csapat 3. hely, Férfi felnőtt 1. 
Hóbor Zalán 53:50. Mix-váltó Serdülő 5. 
Kőszeg (Gurisatti Péter, Hóbor Enikő, Kovács 
Levente, Jelencsics Alíz 1:02:57. UP2 2. Kő-
szeg (Medegy András, Kulcsár Amira Zsóka, 
Hóbor Lehel, Stumpf Anna) 1:32:55. Felnőtt 
7. Kőszeg (Hóbor Zalán, Medvegy Nóra, Laki 
Barnabás, Pillisz Réka) 1:35:04.
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KAPPEL  GYULA – FÜGGETLEN

Kappel Gyula vagyok, 49 éves, nős, 2 gyermek 
édesapja. Kőszegen a JMG-ben kémia-biológia, 
emelt angol-német speciális tantervű osztály-
ban végeztem kiváló eredménnyel. Fogtech-
nikus, gyógymasszőr, majd saját ház építése 
miatt kőműves és hidegburkoló szakmákat sa-
játítottam el. 17 évig, a Covid megjelenéséig 
fogtechnikus vállalkozóként dolgoztam, azóta 
Ausztriában dolgozom. Lelkes hobbi kertész és 
az Alpokdrones megalkotója vagyok. Egy telje-
sen új szemszögből, légifotókon keresztül nép-
szerűsítem Kőszeget. Többen ismernek úgy, mint 
akinek semmi nem tetszik a városban, mindent 
kritizál. Igen, mindent is észreveszek, de az ész-
revételeim nagy része érkezik olyan emberektől, 
akik nem kapnak segítséget a városvezetés-
től vagy nem merik nyilvánosan megosztani a 
problémájukat. Félnek. Én nem félek képviselni 
és szóvá tenni olyan kényes és fontos témákat, 
amikről beszélni kell. A leromló közállapotokról, 
a hiányzó vagy akadozó közszolgáltatásokról. 
Ha egy városvezetés csak a saját feje vagy a 
pártutasítások után megy és nem hallgatja meg 
a város polgárait, nem vonja be őket a fejlődés 
irányába, olyan utat választ, amit az emberek 
többsége nem is szeretne. Úgy gondolom, a 
bársonyszékből nem lehet ismerni a város és 
lakói mindennapi problémáit Polgármesterként 
célom több időt tölteni a városban, mint a hi-
vatalban. Az emberekhez, a problémákhoz oda 
kell menni, ott kell lenni. Nem elég ötévente a 
kampánykor este egy aláírásért becsengetni. Az 
önkormányzati hivatalban nagyon sok jó és el-
kötelezett szakember dolgozik. Számítok támo-
gatásukra, szakértelmükre, ötleteikre, hogyan 
legyen „polgárbarátibb” a Hivatal. Szerintem 
egy polgármester legyen nyitott, konstruktív, 
emberközelibb. Ne csak kifelé képviselje Kőszeg 
városát, hanem alázattal és felelősséggel legyen 
a város lakói iránt. Egy polgármester nem csak 

Kőszeg
Polgármesterjelöltek

BÁNYAI-NÉMETH GÁBOR – MOMENTUM
Nem élt a bemutatkozás lehetőségével.

BÁSTHY BÉLA – FIDESZ-KDNP

50 éves vagyok, házas, négy gyermek édesapja. 
13 év alpolgármesterség után 2019-ben vá-
lasztottak polgármesterré. Azóta Kőszeg napról 
napra új lehetőségekkel, feladatokkal és lelkesí-
tő erővel ad célt a munkámnak.
„ÉPÍTSÜK EGYÜTT KŐSZEGET!” kértem Önök-
től 2019-ben. Öt év múltán örömmel hirdetjük 
plakátjainkon: „KŐSZEG MEGÚJUL!” Azért újul-
hat meg, mert együtt építjük. Együtt a város 
lakóival, hivatalunkkal és intézményeinkkel, 
országgyűlési képviselőnkkel, Magyarország 
Kormányával, Vas vármegyével, a kőszegi vállal-
kozásokkal, egyházakkal, egyesületekkel és a jó 
szándékkal Kőszegre érkezőkkel. Az a város tud 
megújulni, ahol sokaknak van terve, álma, ame-
lyért dolgozik, és ezt a tervet sikerül beilleszteni 
a város sokszínű mozaikjába. Boldog vagyok, 
mert polgármesterként számos ilyen terv meg-
valósulásának lehettem részese, segítője. Köszö-
nöm Önöknek, a választóknak, munkatársaim-
nak és minden partnerünknek az elmúlt évek 
építő munkájának élményét!
Büszkék vagyunk elért eredményeinkre. Az új 
Pogányi út, a Szabó-hegy szerpentinje, a Felső-
körút, a Balog iskola parkolója, vagy a Hegyalja 
utca néhány fontos példa a több, mint 4 milliárd 
forintból felújított közel 40 utca és útszakasz 
és 500 parkoló közül. 18 utcában fejlesztettük 
a csapadékvíz elvezetését. 30 év után sikerült 
megépíteni az új temetőt és a mentőállomást. 
A megújulást látjuk a Városüzemeltető Kft. kül-
ső telephelyén, az új piacon a Városmajorban, a 

Önkormányzati választások 2024. június 9.

VÁLASZTÁS

Várkörön, az Országzászlónál. Bátran fogtunk 
kulturális, köznevelési és szociális intézményeink 
átszervezéséhez, ami a szolgáltatási színvonal 
megtartása mellett eredményez megtakarításo-
kat. A Sartoris, a Karitász és a Máltaiak a szoci-
ális területen, az iASK az oktatás és a tudomány 
vonatkozásában hoz új lendületet a városba. 
Fontos projekteket indítottunk el közös lobbi-
val: a Vízüggyel a Gyöngyös mederrendezése, a 
TÁVHŐ-vel a fűtőhálózat fejlesztése, a Wiener-
berger téglagyárral az új inert hulladéklerakó 
létesítése, a TELEKOM-mal az optikai kábelhá-
lózat fejlesztése, a GYESEV-vel és a Volánnal a 
vasúti vágányfelújítás és a csomópont fejleszté-
se érdekében működtünk együtt. A Szombathe-
lyi Egyházmegye, a Domonkos- illetve a Bencés 
rend, az Evangélikus Egyház és az iASK épület 
felújításaival folyamatosan újul meg a városkép.
Örömmel ajánlom bizalmukba jelölttársaimat. 
Köszönöm, hogy 2500-nál is több aláírással 
támogatták indulásunkat az önkormányzati vá-
lasztáson. Minden erőnkkel azon leszünk, hogy 
kiérdemeljük, megszolgáljuk ezt a bizalmat!
Kőszeg török ostromának 500. évfordulójáig 
(2032) a Kormány támogatásával szeretnénk 
megvalósítani városunk komplex megújítását 
a „Kőszeg 500” programot. A „Járásszékhely” 
alprogrammal a közszolgáltatások, az „Ékszer-
doboz” alprogram vonzerő fejlesztéseivel a bel-
város, a „Lóránt Gyula” alprogrammal a sport-
infrastruktúra, a „Munkát itthon!” alprogrammal 
a gazdaság, a „Tiszta zöld” alprogrammal a Kő-
szegi-hegység és a Gyöngyös-völgy fejlesztése, 
az „Otthon Kőszegen” alprogrammal a lakhatás 
területén fogalmazzuk meg céljainkat.
„Egynek minden nehéz, soknak semmi sem 
lehetetlen!” – mondta a legnagyobb magyar. 
Folytassuk együtt a munkát, újítsuk meg együtt 
Kőszeget! Ehhez kérem a támogatásukat 2024. 
június 9-én!

NEMZETISÉGI önkormányzati képvise-
lőjelöltek

HORVÁT:
Magyarországi Gradistyei Horvátok Egye-
sülete: Brezovich Julianna, Stefanich Mátyás, 
Petkovits Sándor, Petkovits Dusán, Riegler 
Márton, Mersich Károly, Harsányi Imre.

NÉMET:
Német Nemzetiségi Önkormányzatok 
Vas-Zala Megyei Szövetsége: Dominek 
Ágnes, Szántó Márta, Tompeck Sándorné, 
Rábai Ferenc László, Kőszegfalvi Ágnes.

ROMA:
Cigány Közösségek Szövetsége: Tapolczai 
Gábor, Hökkön Istvánné, Tapolczai Renáta.
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RÁBA KÁLMÁN – FÜGGETLEN

Az e lső szó a köszöneté kell, hogy legyen. Hálá-
san köszönöm azt a sok bíztatást és szeretetet, 
amit a polgármesterjelöltség bejelentése utáni 
napokban kaptam. 1974-ben születtem Kör-
menden, jelenleg Kőszegen élek feleségemmel 
és két gyermekemmel. Lányom 22, fiam 19, 
harmadik gyermekem 31 éves. Nyolc hónappal 
ezelőtt nagy öröm érte családunkat, hiszen meg-
született első unokánk is. Feleségem, gyermeke-
im és unokám evangélikusok, jómagam a római 
katolikus egyház tagja vagyok. A Premontrei 
Rendi Szent Norbert gimnáziumban érettsé-
giztem közel negyven évesen. Felsőfokú tanul-
mányaimat a Nyugat-Magyarországi Egyetem 
Mezőgazdasági és Élelmiszertudományi Karán 
folytattam. Közgazdaságtant és vidékfejlesztést 
tanultam, melynek keretében helyi gazdaságfej-
lesztéssel, területi- és regionális politikával, va-
lamint az Európai Unió finanszírozási rendszeré-
vel foglalkoztam. Kedves Kőszegiek! 34 évvel a 
rendszerváltás után végre a tükör elé kell állnunk 
Kőszegen is. Eljött az idő, hogy őszinte párbe-
szédet folytassunk szeretett városunk pénzügyi 

a város vezetője, hanem a szolgája is. Szolgálja 
a közösséget, a benne élő embereket és min-
denkinek az ügyes-bajos dolgát a szívén kell 
viselnie. Ezért szoros és rendszeres kapcsolatot 
kívánok tartani Kőszeg város polgáraival lakos-
sági fórumokon, közmeghallgatásokon és online 
felületen keresztül is. Vannak prioritást élvező 
feladatok, mint az orvos kérdés vagy az úszás-
oktatás megoldása, de ide sorolnám a játszóte-
rek karbantartását is. Legyen vége a gazdátlan 
város érzésének, mindennek legyen nevesített 
felelőse ellenőrzéssel és számonkéréssel. Szé-
pült és fejlődött a város az elmúlt években, ez 
tény, de ezt meg is kell őrizni. Meg kell oldani 
rendezetlen parkok problémáját és a „botlató” 
köveket végleg fel kell számolni. A város gazda-
sági problémáira is megoldást kell találni. A be-
vételeket növelni kell (a lakosság adóterheinek 
növelése nélkül) és a kiadásokat ésszerűsíteni, 
optimalizálni. A kőszegi vállalkozóknak, akik 
ide fizetik az adójukat, nagyobb szerepet kell 
biztosítani a város beruházásaiban, működési 
feladataiban. Röviden egy szebb, rendezettebb, 
élhetőbb Kőszegért szeretnék dolgozni. Egy igazi 
közösséget építeni együtt minden kőszegivel.

helyzetéről. Ki kell jelentenünk: ha Kőszeg  be-
vételeit legalább középtávon nem tudjuk növel-
ni, akkor nincs értelme beszélnünk új uszodá-
ról, útfelújításokról, épületek állagmegóvásáról 
vagy éppen a kőszegi strandról. Kőszeg önerőből 
szinte semmilyen beruházást nem tud megvaló-
sítani. Így városunk lakossága nem más, mint 
a mindenkori magyar Kormány kiszolgáltatott 
inasa. Az sajnos nem elég, ha évente elsoroljuk, 
milyen beruházások valósultak meg a közpon-
tilag Kőszegre leosztott pénzügyi forrásokból. 
Valljuk be őszintén, ez nem egy életbiztosítás, 
elég az elmúlt hetek közéleti történésit górcső 
alá venni és láthatjuk, hazánkban pillanatok 
alatt új politikai szelek fújnak. Kőszegnek a 
saját lábára kell állnia, de ezt nem adóemelé-
sekkel kell megvalósítanunk, hanem új, jól fizető 
munkahelyek megteremtésével. A működőtőke 
Kőszegre csábítása érdekében tárgyalásokat 
kezdeményezek Szombathely város vezetőivel, a 
német történeti és kulturális hagyományok tá-
mogatását célul tűző német alapítványokkal és 
egyesületekkel, illetve a régiónkban tevékeny-
kedő fontosabb gazdasági szereplőkkel. Szeret-
ném elérni, hogy Kőszegen a generációk közötti 
árkok fölé hidak épüljenek. Meg kell találnunk a 
közös nevezőt a szórakozásra vágyó fiatalok és 
a pihenést, nyugalmat kereső idősebb korosztály 
között. Kezdeményezni fogom a szépkorúak és 
a fiatalok rendszeres kerekasztal-beszélgetését 
a városunk életét befolyásoló témakörökben. 
Célom, hogy Kőszegen egy piaci alapon működő 
Ifjúsági és Rendezvényház épüljön, melyben a 
fiatal és az idős korosztály is színvonalas szóra-
kozási és kikapcsolódási lehetőségekhez juthat. 
Sajnos néhány sorban lehetetlen egy olyan gaz-
dasági akciótervet bemutatnom, amely Kőszeg 
városára eredményesen alkalmazható, annyit 
viszont megígérhetek, megválasztásom esetén 
a bizalmukkal élni és nem visszaélni fogok. 
Kérem, június 9-én szavazzanak Kőszegre és a 
fejlődésre, szavazzanak Rába Kálmánra! 
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Jelölő szervezetek
Kompenzációs listák
FIDESZ-MAGYAR POLGÁRI SZÖVETSÉG 
– KERESZTÉNYDEMOKRATA NÉPPÁRT

1.  Básthy Béla
2.  Terplán Zoltán
3.  Takácsné Varga Ágnes
4.  Gelencsér Attila
5.  Fekete-Pataki Edit
6. Csiki István
7. Klobetzné Debrei Hajnalka
8.  Kövesdi Andrea
9.  Németh Balázs

MI HAZÁNK
1.  Giczy József
2.  Dala Ferenc
3. Kupi Zsolt
4.  Ágfalvi Ferenc
5. Sipos Győző Attila
6. Tompeck Péter
7. Magyari Ákos
8.  Ács Dávid

MOMENTUM
1.  Bányai-Németh Gábor
2.  Galambos Bence
3.  Soós-Fekete Virág Anna
4.  Horváth Dániel Csaba
5.  Horváth Krisztián
6.  Nagy Bertalan
7. Wilkins András

Mandátumok
kompenzációs lista alapján
A választási törvény szerint Kőszegen nyolc 
egyéni választókerületi és három kompenzációs 
mandátum szerezhető meg. A választókerület-
ben az lesz a képviselő, aki a legtöbb érvényes 
szavazatot kapja. Egy db szavazattöbblet is 
mandátumot ad. 
Töredékszavazat az, amellyel nem szereztek 
mandátumot. Egy-egy párt-, vagy más típusú 
szervezet listáján szereplő egyéni képviselő je-
löltek töredékszavazatait összeadják, majd a ka-
pott számot elosztják hárommal, mert Kőszegen 
ennyi listás mandátum szerezhető. Így minden 
pártlistához tartozik átlagszám. Ezen átlag-
szám legnagyobb értéke alapján kapják meg 
a jelölő szervezetek az első mandátumot, és ez 

így folytatódik a három mandátum kiadásáig 
a részletes törvényi leírás szerint. Ha egy-egy 
jelölő párt vagy szervezet mandátumot kapott, 
akkor a kompenzációs listájukon szereplő 
első személy kapja meg a mandátumot. Ha 
több mandátumot is kaptak, akkor mindig a lis-
tán lévő következő személy lesz a képviselő.

Kedves Olvasó! A KéV áprilisi lapszá-
mában megjelent egy felhívás, misze-
rint a választásokon jelöltséget meg-
szerző minden személy lehetőséget kap 
a bemutatkozásra fotóval, és megha-
tározott maximális terjedelmmel. Akik 
éltek ezzel a lehetőséggel, közzétettük 
változtatás nélkül.

Kámán Zoltán
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1. választókörzet képviselőjelöltjei

DALA FERENC – MI HAZÁNK
Kőszegen minden választókerület-
ben indít jelöltet a Mi Hazánk Moz-
galom. Mindannyian a mozgalom 
tagjai vagyunk, nemzeti érzelmű 
emberek. Azért vállaltam a jelölést, 
mert Kőszegért szeretnék dolgozni. 
Antiglobalistaként elítélem a migrációt, a WHO szerződést, az LMBTQ pro-
pagandát, a pedofil bűnözést, és a politikusi bűnözést is. A békét pártolom, 
elítélem a terrorizmust, és ellene vagyok az Ukrajnában zajló háborúnak. 
Velünk van a parlamenti párt, így országosan is számíthatnak megfelelő 
támogatásra.
A kőszegi program az országos „virradat” program része, amely egy élhe-
tőbb várost szeretne munkahelyekkel, lakhatási, szórakozási lehetőségek-
kel, hogy fiataljaink ne vándoroljanak el, itthon találják meg boldogulásu-
kat, mert ez a Mi Hazánk!
Kérem a Kedves Olvasót, hogy szavazatával tiszteljen meg bizalmával a 
június 9-én tartandó választáson.

GELENCSÉR ATTILA – FIDESZ-KDNP
Kőszegen születtem, az akkori „Kos-
suth Zsuzsanna” általános iskolába 
jártam. Közgazdasági szakközépis-
kolát végeztem Zalaegerszegen, ezt 
leszámítva egész életemet Kőszegen 
töltöttem. Az építőiparban dolgoz-
tam, és dolgozom ma is, valamint az 
Önkormányzati Tűzoltóság vonulós 
tűzoltója vagyok. Két lányom van, 
három éve pedig egy kislány szerető 
nagypapája lettem.
Mindig közösségi embernek tartot-
tam magam. Az Árpád-házi Iskolában évekig vezettem a Szülői Munka-
közösséget. Tagja vagyok a Kőszegi Polgári Kaszinónak, valamint az Ost-
romnapok Egyesületnek is. 2019-ben választókörzetünk képviselőjévé 
választottak, előtte a Városfejlesztési Bizottság külsős tagja voltam. Fontos 
eredménynek tartom, hogy a választókörzet útjainak és csapadékvíz elve-
zető rendszereinek nagy része megújult, romjaiból újjászületett a Szegény-
ház, bővült a Bölcsőde és jelentős fejlesztések történtek a Csónakázó-tónál 
is. Városi szinten is kiemelkedő beruházás a MÁV Árvaház helyén megkez-
dett egyetemi kampusz építése.
A képviselő elsődleges feladata a lakossági vélemények, érdekek kép-
viselete. A mindennapi feladatok megoldására törekszem annak érde-
kében, hogy városrészünk gondozottabb, otthonosabb legyen. Ezután is 
folyamatosan elérhető leszek a körzet lakossága számára, és képviselem, 
hajtom az ügyeket a fűnyírástól az ároktisztításon keresztül az útjavítások 
folytatásáig. Kérem, támogassa munkámat, hogy továbbra is segíthessem 
a város megújulását, képviselhessem az itt lakók érdekeit Kőszeg Város 
Önkormányzatában!

HORVÁTH KRISZTIÁN – MOMENTUM 
Nem élt a bemutatkozás lehetőségével.

KONDICS BOTOND – FÜGGETLEN
Kondics Botond vagyok 51 éves, Kőszegen születtem és azóta is itt élek. 
Nős vagyok, 3 gyermek édesapja. Matematika-számítástechnika szakos 
tanár és termelési- és logisztikai menedzser képesítéssel, társalgási szintű 
német nyelvtudással már közel 25 éve vezetek üzemeket, cégeket, ame-
lyek árbevétele akkora, mint Kőszeg város költségvetése. Elérkezettnek 

láttam az időt, hogy az eddig meg-
szerzett üzleti, vezetői tapasztalata-
immal segítsem szülővárosom fejlő-
dését. Hiszem, hogy Kőszeg sorsát 
csakis a kőszegi polgárok érdekeit 
maximálisan szem előtt tartva kell 
irányítani. Mindezt országos pártpo-
litikai érdekek teljes mellőzésével. 
Az utóbbi időben jelentős beruhá-
zások és felújítások történtek, de 
látva a kivitelezések minőségét több 
kérdés is megfogalmazódik bennem. Kőszeg életét és fejlődését a turisz-
tika oltárán feláldozzuk, miközben az élhető város képe egyre messzebb 
kerül. Kőszeg bevételei alulmaradnak a hasonló nagyságú vasi városoké-
hoz képest. Az ipari park felélesztése, új vállalkozások betelepülésének 
támogatása és ebből az adóbevételek növelése elengedhetetlen. Fontos-
nak tartom a természeti és építészeti értékeink védelmét, parkjaink, zöld 
területeink élhetőbbé tételét. Céljaim közt van az úszásoktatás megoldása 
ideiglenesen majd véglegesen is, állandó gyerekorvos, helyi tömegköz-
lekedés, az óvodai dolgozók bérének rendezése, a kőszegi vállalkozók 
előnyben részesítése a helyi beruházásokban, a polgárok véleményének 
kikérése minden fontosabb, őket érintő döntés előtt.

2. választókörzet képviselőjelöltjei

CSIKI ISTVÁN – FIDESZ-KDNP
36 éves vagyok, házas, három fiú-
gyermek édesapja. Székelyudvar-
helyen születtem, Dunaújvárosban 
nőttem fel. Budapesten az ELTE 
történelem-néprajz szakán diplo-
máztam, itt ismertem meg kőszegi 
feleségemet az ELTE Néptáncegyüt-
tesben. 2016-ban Kőszegszerda-
helyre, 2017-ben Kőszegre, a Ki-
rályvölgybe költöztünk. Közel három 
évig a kőszegi Városházán dolgoztam, ahol programok szervezése és civil 
kapcsolattartás volt a fő feladatom. Jelenleg a Savaria Múzeum történész-
muzeológusa vagyok. Fontos számomra a közösségi élet, ezért 2017 óta 
a Kőszegi Ostromnapok egyik szervezője, majd 2020-ban a Kőszegi Ost-
romnapok Egyesület elnökségi tagja lettem. 2021 novemberében megvá-
lasztottak a Kőszegi Polgári Kaszinó elnökének.
Az Önök bizalmának köszönhetően 2022. júniusa óta Kőszeg 2. számú 
választókörzetének önkormányzati képviselőjeként tevékenykedem. Öröm 
számomra, hogy választókörzetünk Kőszeggel együtt sokat fejlődött, év-
tizedes problémákat sikerült megoldani. A Hegyalja, a Gyöngyös, a Schey 
Fülöp, a Hunyadi, a Festetich, a Gesztenyefa utcák felújítását most a Pék 
utca követheti. Az esővízzel a Hegyalja utca felől a Várkörre zúduló sár- és 
hordalékkupac már csak rossz emlék, de sok hasonló, megoldandó feladat 
vár még ránk a következő években, akár az Erdő, Arborétum, Fenyő vagy 
Hadik utcák állapotára gondolunk. 
A választókörzet lakójaként nyitott szemmel járva, az itt élők észrevételeit 
meghallgatva azon dolgozom, hogy a város és a körzet elmúlt években 
tapasztalt fejlődése folytatódjon.
Ehhez kérem ismét megtisztelő bizalmukat!

GICZY JÓZSEF – MI HAZÁNK
Kőszegen minden választókerületben indít jelöltet a Mi Hazánk Moz-
galom. Mindannyian a mozgalom tagjai vagyunk, nemzeti érzelmű 
emberek. Azért vállaltam a jelölést, mert Kőszegért szeretnék dolgozni. 
Antiglobalistaként elítélem a migrációt, a WHO szerződést, az LMBTQ 

VÁLASZTÁS
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propagandát, a pedofil bűnözést, 
és a politikusi bűnözést is. A békét 
pártolom, elítélem a terrorizmust, 
és ellene vagyok az Ukrajnában 
zajló háborúnak. Velünk van a par-
lamenti párt, így országosan is szá-
míthatnak megfelelő támogatásra.
A kőszegi program az országos 
„virradat” program része, amely 
egy élhetőbb várost szeretne mun-
kahelyekkel, lakhatási szórakozási 
lehetőségekkel, hogy fiataljaink ne vándoroljanak el, itthon találják meg 
boldogulásukat, mert ez a Mi Hazánk!
Kérem a Kedves Olvasót, hogy szavazatával tiszteljen meg bizalmával a 
június 9-én tartandó választáson.

WILKINS ANDRÁS – MOMENTUM
Nem élt a bemutatkozás lehetőségével.

BÁNYAI-NÉMETH GÁBOR – MOMENTUM
Nem élt a bemutatkozás lehetőségével.

KUPI ZSOLT – MI HAZÁNK
Kőszegen minden választókerület-
ben indít jelöltet a Mi Hazánk Moz-
galom. Mindannyian a mozgalom 
tagjai vagyunk, nemzeti érzelmű 
emberek. Azért vállaltam a jelölést, 
mert Kőszegért szeretnék dolgozni. 
Antiglobalistaként elítélem a migrációt, a WHO szerződést, az LMBTQ propa-
gandát, a pedofil bűnözést, és a politikusi bűnözést is. A békét pártolom, el-
ítélem a terrorizmust, és ellene vagyok az Ukrajnában zajló háborúnak. Velünk 
van a parlamenti párt, így országosan is számíthatnak megfelelő támogatásra.
A kőszegi program az országos „virradat” program része, amely egy élhe-
tőbb várost szeretne munkahelyekkel, lakhatási szórakozási lehetőségek-
kel, hogy fiataljaink ne vándoroljanak el, itthon találják meg boldogulásu-
kat, mert ez a Mi Hazánk!
Kérem a Kedves Olvasót, hogy szavazatával tiszteljen meg bizalmával a 
június 9-én tartandó választáson.

RÁBA LÁSZLÓ – FÜGGETLEN
Rába László vagyok 61 éves, 41 éve 
élek Kőszegen. Jelenleg ingatlan köz-
vetítéssel és járművezető képzéssel 
foglalkozom vállalkozóként. 2002-
2014 között voltam már képviselő 
városunkban. Tíz év szünet után úgy 
érzem, hogy van mit tenni Kőszegen. 
Ha bizalmat kapok a választóktól, 
szeretnék dolgozni azon, hogy az ön-
kormányzat ismerje el jobban és ke-
zelje partnerként a vállalkozókat, ha 
kell segítse, támogassa őket, nélkülük üres lenne városunk. Szeretnék tenni 
azért, hogy megszüntessük a (közlekedési jelzőtábla erdőt) legalább 100 db 
táblát kellene levenni, amely vagy jogszabály ellenesek vagy értelmetlenül 
lettek kihelyezve. Szeretnék tenni azért, hogy a körzetben lévő közparkok 
tisztábbak legyenek, és méltóbb állapotba kerüljenek, hogy a kőszegiek és 
az ide látogató vendégek rendeltetésszerűen tudják használni. A városunk 
fontos része a Fő tér, ha valaki leül egy teraszra vagy egy padra és körül-

3. választókörzet képviselőjelöltjei

néz, nem a legszebb látvány fogadja, látva a szürke, csúnya homlokzatokat. 
Erre kellene találni valamilyen megoldást, amiben a magántulajdonos és az 
önkormányzat is szerepet vállal. A műemlékvédelem szigorúsága ne csak 
a kőszegiekre vonatkozzon, hanem azokra is, akik műanyag fagyitölcsért 
tesznek a homlokzatra, és még sorolhatnám. Kőszeget a kőszegiekkel kell 
és lehet fejleszteni, fogjunk össze és mindenki tegye a dolgát! Hajrá Kőszeg!
Tisztelettel, Rába László 3. választókörzet képviselőjelöltje.

TAKÁCSNÉ VARGA ÁGNES – FIDESZ-KDNP
Kőszegen születtem, itt jártam isko-
lába, itt érettségiztem a Jurisich Mik-
lós Gimnáziumban. Közgazdászként 
a kőszegi Felsőbbfokú Tanulmányok 
Intézetében dolgozom, pályázatírás-
sal foglalkozom. Férjemmel négy 
fiúgyermeket nevelünk, ők Kősze-
gen járnak iskolába és a Kőszegi 
Lóránt Gyula FC-ben sportolnak. 
2019-ben a Fidesz-KDNP színeiben 
képviselővé választottak, a Belvá-
rost képviselhetem a testületben, melynek megújulása őszinte örömmel 
tölt el. Megszépült, kizöldült a Városmajor a piaccal, a Várkör Fő tér és 
Károly Róbert tér közti szakasza, új burkolatokat kapott a Kiss János utca, 
a Dózsa György utca és a Kossuth Lajos utca. Új Tourinform Irodát adtunk 
át a Fő téren, megújult a Városháza. Az időszalag és a zenélő városkút a 
helyieknek és a turistáknak is nagyon tetszik. Belvárosi intézményeink is 
megújultak: gyönyörű a felújított Árpádházi Iskola, megújult a Dr. Nagy 
László EGYMI logopédiai kollégiuma, fejlesztettük a Központi Óvodát. Zaj-
lik a belvárosi templomaink felújítása, a Kraft-programban pedig megújult 
a Bencés Rendház, a Festetich-Chernel palota, a Sgraffitós ház, a Szemző 
ház, a Sigray-palota, a Zwinger, illetve a Zsinagóga is. 
„Ékszerdoboz” program néven készül a Belváros további, örökség- és ren-
dezvényturisztikai megújításának terve, és nagyon fontosnak tartom a régi 
Balog iskola hasznosítását is. Szívügyem a kőszegi sport, így az uszoda és 
a műfüves focipálya megépítése, a szakosztályok megfelelő edzéslehető-
ségének biztosítása.
Ehhez kérem továbbra is megtisztelő támogatásukat!

4. választókörzet képviselőjelöltjei

ÁCS DÁVID – MI HAZÁNK
Kőszegen minden választókerület-
ben indít jelöltet a Mi Hazánk Moz-
galom. Mindannyian a mozgalom 
tagjai vagyunk, nemzeti érzelmű 
emberek. Azért vállaltam a jelölést, 
mert Kőszegért szeretnék dolgozni. 
Antiglobalistaként elítélem a migrációt, a WHO szerződést, az LMBTQ pro-
pagandát, a pedofil bűnözést, és a politikusi bűnözést is. A békét pártolom, 
elítélem a terrorizmust, és ellene vagyok az Ukrajnában zajló háborúnak. 
Velünk van a parlamenti párt, így országosan is számíthatnak megfelelő 
támogatásra.
A kőszegi program az országos „virradat” program része, amely egy élhe-
tőbb várost szeretne munkahelyekkel, lakhatási szórakozási lehetőségek-
kel, hogy fiataljaink ne vándoroljanak el, itthon találják meg boldogulásu-
kat, mert ez a Mi Hazánk!
Kérem a Kedves Olvasót, hogy szavazatával tiszteljen meg bizalmával a 
június 9-én tartandó választáson.

GALAMBOS BENCE – MOMENTUM
Nem élt a bemutatkozás lehetőségével.
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KISS ZOLTÁN MIKSA – FÜGGETLEN
Tisztelt Választópolgárok!
30 éve költöztem a Rákóczi utcába. 
3 gyermekem született, még ta-
nulnak. Elsősorban azért szeretnék 
változást, hogy maradjanak itthon, 
ne költözzenek külföldre. Ezért, és 
nem megélhetés, zsíros bújtatott 
állás, pozíció okán jelöltettem ma-
gam újra, hanem mert tényleg tenni 
akarok a városomért.
Az elmúlt időszakban Magyar Péter 
helyi aktivisájaként találkozhattak velem, napokon át gyűjtöttem az alá-
írásokat a Tisza párt jelölő listájára.
A 30 év alatt Ingatlanok kezelésével, fejlesztésével foglalkozó vállalkozá-
som, és értékbecslői tevékenységem révén jól megismertem a várost, az 
itt élők problémáit is. 
Én nem megélhetés, nem zsíros bújtatott állás, pozíció okán jelöltettem 
magam újra, hanem mert tényleg tenni akarok városomért. 
Választáskor általában ígérgetni szoktak. Általában ezt Önök nem hiszik el. 
Még akkor sem, ha a jelölt a többségben lévő kormánypárt tagja.
Hiszen tudják, hogy szinte minden pályázati pénzből történik, amelyeket 
elnyerni, megszerezni külön munkakör. Ezzel nem a képviselők, hanem 
egy teljes irodai apparátus foglalkozik a városházán. 
De a választáskor mégis ígérni kell a megújulást.
Úgy is, hogy időközben bezárt a szakrendelő, a posta, a mozi, az uszoda, 
nincsenek orvosaink, buszjárat, kitiltották az iskolák tornatermeiből a kis 
csoportos sport, tánc, egyéb mozgásra vágyó közösségeket, ellehetetlení-
tették a fiataloknak helyet adó zenés szórakozó helyeket. 
Volt ígérve megkerülő út, a csomópont a vasútállomásnál, lett belőle seho-
va nem vezető híd. Ezeket most milyen új ígéret fogja felváltani?
Addig ameddig egypárti többség van, független jelöltként nem ígérhetek 
mást, csak hogy megpróbálom meggyőzni a kormánypárti szavazógépe-
ket, hogy például ne hagyjuk ingyen államosítani a város 1.7 milliárdos 
vízművagyonát, vagy hogy ezután ne adjanak el olyan ingatlanokat párt 
társaiknak, amelyeket sorban többszörös áron vissza kelljen vásárolni a 
városnak. 
Bízom benne, hogy ha nem egypárti többséggel állna fel az új testület, 
valós megújulást is el lehetne érni. Ehhez kérem a támogatásukat!

TERPLÁN ZOLTÁN – FIDESZ-KDNP
Kőszegen születtem, 55 éves va-
gyok. Korábban tanárként, majd a 
hajléktalanellátásban dolgoztam, 
jelenleg a Karitász munkatársaként 
segítem a nehéz helyzetben élőket. 
Fontos feladatomnak tekintem a 
társasházak, egyesületek, idősek és 
rászorulók életének segítését. Szív-
ügyemnek érzem továbbá a nyug-
díjasoknak meghirdetett Gondosóra 
programot is, amely által már sok 
kőszegi nyugdíjas érezheti magát jóval nagyobb biztonságban.
Az elmúlt 10 évben a 4. körzet önkormányzati képviselőjeként, ebből a 
második 5 évben Kőszeg alpolgármestereként is szolgálhattam, képvisel-
hettem Önöket. Megépült a Pogányi út jelentősen csökkentve a Rákóczi 
Ferenc utca terheltségét. Megújult a Fekete-kert háromszöge a Munkácsy 
Mihály utcával és a Rákóczi Ferenc utca csatlakozó szakaszával, valamint 
a köztük lévő parkoló. Felújítottuk és a piac mellett a Kossuth utcáig ki-
vezettük a Táncsics Mihály utcát. Parkolókat építettünk a Petőfi téren és 
felújítottuk a tér útjainak többségét. Ugyanitt a fúvós próbaterem feltételei 
nagyban javultak az ablakcserének és a klíma telepítésének köszönhető-

en. Megújult a Bersek iskola sportpályája és elnyertük a forrást az iskola 
csarnokának felújítására. 
Most ismét bizalmukat kérem, hogy tovább dolgozhassak körzetünkért, 
városunkért! Céljaim a Rákóczi Ferenc és a Rohonci utca, valamint minél 
több további út és járdaszakasz felújítása. Az autóbuszpályaudvar kihelye-
zése, a Gyöngyös-Malomárok közötti zöld terület fejlesztése, a sporttelep 
felújítása bőven adnak feladatot a következő ciklusban is.

5. választókörzet képviselőjelöltjei

ÁGFALVI FERENC – MI HAZÁNK
Kőszegen minden választókerület-
ben indít jelöltet a Mi Hazánk Moz-
galom. Mindannyian a mozgalom 
tagjai vagyunk, nemzeti érzelmű 
emberek. Azért vállaltam a jelölést, 
mert Kőszegért szeretnék dolgozni. 
Antiglobalistaként elítélem a migrációt, a WHO szerződést, az LMBTQ pro-
pagandát, a pedofil bűnözést, és a politikusi bűnözést is. A békét pártolom, 
elítélem a terrorizmust, és ellene vagyok az Ukrajnában zajló háborúnak. 
Velünk van a parlamenti párt, így országosan is számíthatnak megfelelő 
támogatásra.
A kőszegi program az országos „virradat” program része, amely egy élhe-
tőbb várost szeretne munkahelyekkel, lakhatási szórakozási lehetőségek-
kel, hogy fiataljaink ne vándoroljanak el, itthon találják meg boldogulásu-
kat, mert ez a Mi Hazánk!
Kérem a Kedves Olvasót, hogy szavazatával tiszteljen meg bizalmával a 
június 9-én tartandó választáson.

HORVÁTH DÁNIEL CSABA – MOMENTUM
Nem élt a bemutatkozás lehetőségével.

FEKETE-PATAKI EDIT – FIDESZ-KDNP
Született kőszegi vagyok, házas, 3 
kisgyermek édesanyja. A TEKI ke-
reskedelem-marketing szakja után 
a Soproni Egyetemen szereztem 
közgazdász diplomát. Jelenleg a 
Széchenyi Programiroda pályázati 
tanácsadója vagyok. Alapító tagja 
vagyok a Hajnalcsillag Néptánc-
együttesnek, a csoport utánpótlá-
sáért végzett munkámat Kőszeg 
Város Önkormányzata kitüntető 
oklevéllel ismerte el 2014-ben. 
2003-ban a város borkirálynője, majd 2004-ben a Kőszegi Borbarát 
Hölgyek Egyesületének tagja lettem. Mindig is cselekvő, közösségi ember 
voltam. 2019-ben az 5. választási körzet képviselőjévé, majd a Kulturális, 
Oktatás, Szociális, Egészségügyi és Sport Bizottság elnökévé választottak. 
Nagy örömmel segítettem városom, körzetem fejlesztését. A nagy beru-
házások mellett, mint a Balog iskola parkoló építése, az Űrhajós, Velemi 
és Írottkő utcai parkolók létrehozása, útfelújítások, figyeltem a lakossági 
igényekre is, mint a közlekedési tükrök kihelyezése, kátyúk felszámolása, 
fásítási feladatok, csapadékvíz csatornatisztítás, további egyedi ügyek stb. 
Rendszeresen fogadóórát tartottam, hogy megismerjem a lakosság min-
dennapi gondjait. Az 5. számú körzet lakóinak támogatásával nagyobb 
hangsúlyt szeretnék fektetni a körzet játszótereinek (Velemi út-Faludi 
utca közötti, Sigray Jakab utcai) rendbetételére, a köztisztaságra, a járdák 
és utak fejlesztésére (pl. Velemi út-Írottkő utca kereszteződésénél zebra 
létesítése).
Ehhez kérem június 9-én az Ön megtisztelő támogatását!

VÁLASZTÁS
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6. választókörzet képviselőjelöltjei

SIPOS GYŐZÓ ATTILA – MI HAZÁNK
Kőszegen minden választókerület-
ben indít jelöltet a Mi Hazánk Moz-
galom. Mindannyian a mozgalom 
tagjai vagyunk, nemzeti érzelmű 
emberek. Azért vállaltam a jelölést, 
mert Kőszegért szeretnék dolgozni. 
Antiglobalistaként elítélem a migráci-
ót, a WHO szerződést, az LMBTQ propagandát, a pedofil bűnözést, és a poli-
tikusi bűnözést is. A békét pártolom, elítélem a terrorizmust, és ellene vagyok 
az Ukrajnában zajló háborúnak. Velünk van a parlamenti párt, így országosan 
is számíthatnak megfelelő támogatásra.
A kőszegi program az országos „virradat” program része, amely egy élhe-
tőbb várost szeretne munkahelyekkel, lakhatási szórakozási lehetőségek-
kel, hogy fiataljaink ne vándoroljanak el, itthon találják meg boldogulásu-
kat, mert ez a Mi Hazánk!
Kérem a Kedves Olvasót, hogy szavazatával tiszteljen meg bizalmával a 
június 9-én tartandó választáson.

KAPPEL GYULA – FÜGGETLEN
Civil, független, kőszegi, Azt gon-
dolom ebben benne van minden. 
Kőszegen a JMG-ben kémia-bio-
lógia, emelt angol-német speciá-
lis tantervű osztályban végeztem 
kiváló eredménnyel. Fogtechnikus, 
gyógymasszőr, majd saját ház épí-
tése miatt kőműves és hidegburkoló 
szakmákat sajátítottam el. 17 évig, 
a Covid megjelenéséig fogtechni-
kus vállalkozóként dolgoztam, azóta 
Ausztriában dolgozom. Lelkes hobbi 
kertész és az Alpokdrones megalkotója vagyok. Egy teljesen új szemszögből, 
légifotókon keresztül népszerűsítem Kőszeget. Sok éve követem a város és a 
városvezetés munkáját és a város „szemeként” mindent is észreveszek, a vé-
leményemet pedig nem szoktam elrejteni. 2018 óta vagyok „hegylakó” így 
jól ismerem az itt élők problémáit.  A körzetben élők a város peremén más 
gondokkal küzdenek, mint más körzetekben. Ezért is szeretnék nekik valós 
képviseletet adni a testületben. Olyan képviselő szeretnék lenni, aki elérhető 
és nem ötévente bukkan fel aláírásért kopogtatva. Célom, hogy kőszegiek 
egy élhetőbb városban élhessenek, megkapják a várostól azokat a szolgál-
tatásokat és környezetet, ami ma egy európai városban természetes. A vá-
rosnak nemcsak fizikai értelemben van szüksége megújulásra, legyen végre 
rend és felelősség. Pártsemlegesen, együtt kell építenünk Kőszeg jövőjét.

SÁRDY JÁNOS – MOMENTUM
Nem élt a bemutatkozás lehetőségével.

NÉMETH BALÁZS – FIDESZ-KDNP 
49 éves vagyok, házas, két leány-
gyermek büszke édesapja. Csa-
ládommal közel 20 éve lakunk a 
választókörzet hegylábi részén. Mű-
szaki végzettségem mellett az elmúlt 
években hosszabb időt töltöttem a 
média, illetve a pénzügyi szektorban, 
tapasztalataimat körzetünk fejlesz-
tése érdekében szeretném kama-
toztatni. Jelenleg az OTP Pénzügyi 

– FIDESZ-KDNP 

Pont területi vezetőjeként, illetve az OTP Ingatlanpont irodavezetőjeként 
dolgozom. A munka és a család mellett a közösség is fontos számomra, 
így az iskolai közösség és civil szervezetek életében is aktívan részt veszek.
Célom közös érdekeink aktív képviselete, hogy mielőbb megoldásokat 
találjunk a körzet problémáira. A hegylábi városrész beépülésével nem 
tudott lépést tartani a települési infrastruktúra kiépülése. Csapadék- és 
szennyvízproblémák, kiépítetlen utak és járdák, hiányos közvilágítás ne-
hezítik mindennapjainkat. Törekedni kell a Szabóhegyi út gépjármű for-
galmának lassítására és tehermentesítésére is, elsősorban a gyalogos túra 
útvonalak felé irányítva a hegyre, természetbe vágyókat. Bíztató ered-
mény, hogy a Károlyi Mihály utcát és a Szabó-hegyet feltáró utat sike-
rült felújítani, és elkészültek a csapadékvíz elvezetés következő ütemének 
tervei is, melynek megvalósítása után lehetőség nyílhat a hegylábi utak 
rendbetételére. A következő ciklusban fontos célom, hogy ezekhez a beru-
házásokhoz megfelelő források találjunk.
Amennyiben megbíznak körzetünk képviseletével, a feladatot a rám jel-
lemző maximalizmussal fogom végezni. Ehhez kérem bizalmukat és a 
támogatásukat!

BALAZSIN ZSOLT – FÜGGETLEN
Nem élt a bemutatkozás lehetőségével.

KÖVESDI ADNREA – FIDESZ-KDNP
Kőszegen születtem, a Kiss János 
Lakótelepen nőttem fel, ismerem 
minden szegletét. Édesanyám ré-
vén ma is napi kapcsolatban vagyok 
ezzel a városrésszel, figyelemmel 
kísérem változását, fejlődését. A 
városi projektiroda munkatársaként 
közreműködtem a lakótelep és a 
Balog iskola útjainak, parkolóinak 
felújításában.
Mérlegképes pénzügyi és diplomás 
fejlesztéspolitikai szakember vagyok, dolgoztam középiskolai gazdasági 
vezetőként, illetve pályázati projektek szakmai és pénzügyi vezetőjeként. 
A Kőszegi Ostromnapok Egyesület és a Kőszegi Polgári Kaszinó vezetőségi 
tagjaként szervezője lehetek a Kőszegi Ostromnapok rendezvénysorozat-
nak, és több másik, mára már hagyományossá vált történelmi-kulturális 
programnak is. Büszke vagyok arra, hogy szülővárosom és hazám hagyo-
mányainak ápolásában amatőr íjászként is részt vállalhatok. A közösség 
iránti elkötelezettségem indított arra, hogy a választókörzet lakóinak bizal-
mát kérve újabb területen dolgozhassak Kőszegért és az itt élőkért.
Elengedhetetlennek tartom a személyes kapcsolattartást a városrész ér-
dekeinek képviseletéhez, hogy mielőbb megoldásokat találjunk a problé-
mákra, különösen a parkolás, hulladéktárolás és szállítás, a zöldterületek 
gondozása, a területen található játszóterek karbantartása, a járdák és 
utak megújítása kapcsán. 
Szeretném az itt élő aktív közösségi emberek támogatását megnyerni a 
Kiss János Lakótelepért Egyesület megalapításához, hogy még szorosab-
ban és eredményesebben munkálkodhassunk együtt a településrészért. 

MAGYARI ÁKOS – MI HAZÁNK
Kőszegen minden választókerület-
ben indít jelöltet a Mi Hazánk Moz-
galom. Mindannyian a mozgalom 
tagjai vagyunk, nemzeti érzelmű 
emberek. Azért vállaltam a jelölést, 
mert Kőszegért szeretnék dolgozni. 

7. választókörzet képviselőjelöltjei
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8. választókörzet képviselőjelöltjei

KLOBETZNÉ DEBREI HAJNALKA – FIDESZ-KDNP
Kőszegfalván és Kőszegen sokak számára ismerős vagyok, hiszen törzsgyö-
keres kőszegi révén sokan ismerik a családunkat. A munkám során kerültem 
Kőszegfalvára 1980-ban, ahol azóta 
is élek. 1981-től egészen a 2018. 
évi nyugdíjazásomig a Kőszegfalvi 
Óvoda vezetőjeként dolgoztam. Ez 
idő alatt megismertem a lakosságot, 
szokásait, elvárásait, a német kultú-
rát és ezekkel azonosulni is tudok. 
Kezdetektől fogva bekapcsolódtam 
Kőszeg és Kőszegfalva kulturális 
életének szervezésébe, az ifjúság és 
a gyermekek nevelésébe. Több prog-

Antiglobalistaként elítélem a migrációt, a WHO szerződést, az LMBTQ pro-
pagandát, a pedofil bűnözést, és a politikusi bűnözést is. A békét pártolom, 
elítélem a terrorizmust, és ellene vagyok az Ukrajnában zajló háborúnak. 
Velünk van a parlamenti párt, így országosan is számíthatnak megfelelő 
támogatásra.
A kőszegi program az országos „virradat” program része, amely egy élhe-
tőbb várost szeretne munkahelyekkel, lakhatási szórakozási lehetőségek-
kel, hogy fiataljaink ne vándoroljanak el, itthon találják meg boldogulásu-
kat, mert ez a Mi Hazánk!
Kérem a Kedves Olvasót, hogy szavazatával tiszteljen meg bizalmával a 
június 9-én tartandó választáson.

RÁBA KÁLMÁN – FÜGGETLEN
Kedves Kőszegiek!
Öt esztendővel ezelőtt is az Önök 
választókörzetében indultam, sajnos 
minimális különbséggel lemaradva 
csak a második helyen végeztem. 
Azért vettem a bátorságot, hogy 
újra  bizalmukat kérjem, mert az 
elmúlt években folyamatos báto-
rítást és elismerő szavakat kaptam 
a lakótelepen élőktől. 2019-ben is 
leírtam, olyan szülői házból érkez-
tem Kőszegre, ahol hatalmas konyhakertet gondoztunk, háziállatok és 
kiskedvencek társaságában. Jelenleg egy 50m2-es társasházi lakásban 
élek a feleségemmel és két gyermekemmel, kert és udvar nélkül. A leg-
főbb motivációmat, -hogy Önöket képviselhessem a kőszegi képviselő-
testületben-, továbbra is ez az élethelyzet jelenti. Továbbra is azt vallom, 
hogy panelházban, négy fal között élni nem csak hátrány, viszont azt senki 
nem vitathatja el tőlünk, hogy komfortérzetünk több esetben is sérül. A 
lakótelepen élőkkel közösen egy olyan egyesületet szeretnék alapítani, 
melynek tagjai tanácskozási joggal részt vehetnek városunk bizottsági 
ülésein. Ennek köszönhetően a lakótelepen élők javaslatai, problémái, pa-
naszai azonnal az illetékes emberekhez juthatnak el. A gyerekeknek egy 
olyan élménypark megvalósítását vállalom, amely szórakozást és tanulást 
garantál a csöppségeknek. Kiemelt figyelmet fordítok majd a zöldterüle-
tek karbantartására, a tisztaságra és a rendezett életkörülmények meg-
teremtésére. A tiszteletdíjam terhére minden évben egy teljes hétvégén 
keresztül szórakozási és kikapcsolódási lehetőséget kapnak ajándékba a 
lakótelepen élők, megszervezzük a Lakótelepi Napokat.

SOÓS-FEKETE VIRÁG ANNA – MOMENTUM 
Nem élt a bemutatkozás lehetőségével.

ram megvalósult a szervezésemben, ami előre vitte közösségünket. Jó kap-
csolatot ápolok kicsikkel és nagyokkal, idősekkel és fiatalokkal egyaránt.
Jelenleg is aktívan élem a mindennapjaimat, vezetem a Kőszegfalvi Nem-
zetiségi Kórust. Természetes számomra, hogy másokért dolgozzam és cse-
lekedjek. Hitvallásom, hogy szorgalmasan tevékenykedve segítsem elő a 
fejlődést városunkban, amire Kőszegfalván éppúgy bőven látok lehetősé-
get, mint Kőszeg keleti és déli városrészében. Az önkormányzatban gyer-
mekeink, unokáink jövőjéért szeretnék dolgozni, miközben városrészünk, 
a németség és a korosztályom képviseletére is készülök.
Kampánykörutam során sok tapasztalatot, kérést gyűjtöttem, melyeket 
megválasztásom esetén lelkiismeretesen szeretnék megvalósítani. Külö-
nösen indokoltnak látom a még hiányzó út- és járdafejlesztések elindítá-
sát, melyeket minden eszközzel szorgalmazni fogok.
Ehhez kérem a támogatásukat!

TOMPECK PÉTER – MI HAZÁNK
Kőszegen minden választókerület-
ben indít jelöltet a Mi Hazánk Moz-
galom. Mindannyian a mozgalom 
tagjai vagyunk, nemzeti érzelmű 
emberek. Azért vállaltam a jelölést, 
mert Kőszegért szeretnék dolgozni. 
Antiglobalistaként elítélem a migrációt, a WHO szerződést, az LMBTQ pro-
pagandát, a pedofil bűnözést, és a politikusi bűnözést is. A békét pártolom, 
elítélem a terrorizmust, és ellene vagyok az Ukrajnában zajló háborúnak. 
Velünk van a parlamenti párt, így országosan is számíthatnak megfelelő 
támogatásra.
A kőszegi program az országos „virradat” program része, amely egy élhe-
tőbb várost szeretne munkahelyekkel, lakhatási szórakozási lehetőségek-
kel, hogy fiataljaink ne vándoroljanak el, itthon találják meg boldogulásu-
kat, mert ez a Mi Hazánk!
Kérem a Kedves Olvasót, hogy szavazatával tiszteljen meg bizalmával a 
június 9-én tartandó választáson.

NAGY BERTALAN – MOMENTUM
Nem élt a bemutatkozás lehetőségével.

VÁLASZTÁS

A Zsinagóga fényfestése



 

Pizzák Kicsi 22 cm Nagy 32 cm
1. Pizzakenyér (Tejföllel, fokhagymával) 1490 Ft 1590 Ft
2. Margherita (Paradicsomszósz, oregano, mozzarella) 2450 Ft 2550 Ft
3. Funghi (Paradicsomszósz, oregano, gomba, mozzarella) 2550 Ft 2650 Ft
4. Cornelius kedvence (Paradicsomszósz, oregano, kukorica, mozzarella) 2550 Ft 2650 Ft
5. Salame (Paradicsomszósz, oregano, csemege szalámi, mozzarella) 2550 Ft 2650 Ft
6. Salame Picante (Paradicsomszósz, oregano, csípős szalámi, mozzarella) 2550 Ft 2650 Ft
7. Prosciutto (Paradicsomszósz, oregano, sonka, mozzarella) 2550 Ft 2650 Ft
8. Capricciosa (Paradicsomszósz, oregano, sonka, gomba, mozzarella) 2600 Ft 2700 Ft
9. Corno (Paradicsomszósz, oregano, sonka, kukorica, mozzarella) 2600 Ft 2700 Ft

10. Diavola (Paradicsomszósz, oregano, szalámi, kukorica, mozzarella) 2600 Ft 2700 Ft
11. Azzura (Paradicsomszósz, oregano, sonka, articsóka, mozzarella) 2650 Ft 2750 Ft
12. Hawaii (Paradicsomszósz, oregano, sonka, ananász, mozzarella) 2650 Ft 2750 Ft
13. Casablanca (Tejfölös szósz, oregano, bacon, juhtúró, lilahagyma, mozzarella) 2700 Ft 2800 Ft
14. Songoku (Paradicsomszósz, oregano, sonka, gomba, kukorica, mozzarella) 2700 Ft 2800 Ft
15. Riccotta di Pecora (Paradicsomszósz, oregano, sonka, juhtúró, mozzarella, snidling) 2700 Ft 2800 Ft
16. Garden (Paradicsomszósz, oregano, sonka, olivabogyó, fokhagyma, mozzarella, petrezselyem) 2700 Ft 2800 Ft
17. Fuvio (Paradicsomszósz, oregano, sonka, gomba, brokkoli, mozzarella, tejföl, fokhagyma) 2750 Ft 2850 Ft
18. Rusticana (Paradicsomszósz, oregano, sonka, bacon, tojás, mozzarella, pfefferoni) 2750 Ft 2850 Ft
19. Pizza a’la Kékfény (Paradicsomszósz, oregano, sonka, szalámi, bacon, gomba, kukorica, pfefferoni, mozzarella, olivabogyó) 2750 Ft 2850 Ft
20. Pizza a’la Facundia (Kapros tejfölös szósz, oregano, csípős szalámi, lilahagyma, kukorica, mozzarella, olivabogyó) 2750 Ft 2850 Ft
21. Quattro Stagioni (Paradicsomszósz, oregano, sonka, gomba, szalámi, articsóka, mozzarella) 2750 Ft 2850 Ft
22. Quattro Formaggi (Paradicsomszósz, oregano, vegyes sajt) 2750 Ft 2850 Ft
23. Bacon (Paradicsomszósz, oregano, bacon, snidling, mozzarella) 2750 Ft 2850 Ft
24. Vegetariana (Paradicsomszósz, oregano, brokkoli, gomba, kukorica, articsóka, olivabogyó, pfefferoni, mozarella) 2750 Ft 2850 Ft
25. Ungarese (Paradicsomszósz, oregano, csípős szalámi, bacon, kolbász, lilahagyma, mozzarella, tojás, csípős pfefferoni) 2790 Ft 2890 Ft
26. Bolognese (Paradicsomszósz, oregano, bolognai ragu, bacon, mozzarella) 2790 Ft 2890 Ft
27. Mexicana (Paradicsomszósz, oregano, bolognai ragu, mexikóibab, lilahagyma, tejföl, csípős pfefferoni, mozzarella) 2790 Ft 2890 Ft
28. Pizza a’la Rain (Paradicsomszósz, oregano, kolbász, paradicsom, paprika, lilahagyma, mozzarella) 2790 Ft 2890 Ft
29. Pizza a’la Roma (Paradicsomszósz, oregano, sonka, gomba, szalámi, kukorica, paprika, mozzarella) 2790 Ft 2890 Ft
30. Pizza Carlo (Paradicsomszósz, oregano, sonka, kukorica, lilahagyma, paradicsom, mozzarella) 2790 Ft 2890 Ft
31. Pizza Philippo (Paradicsomszósz, oregano, sonka, kukorica, tojás, kaliforniai paprika, mozzarella) 2790 Ft 2890 Ft
32. Pizza a’la Consigliere (Kapros tejfölös szósz, oregano, juhtúró, mozzarella) 2790 Ft 2890 Ft
33. Pizza a’la Tonno (Paradicsomszósz, oregano, tonhal, lilahagyma, mozzarella) 2850 Ft 2950 Ft
34. Pizza a’la Napoletana (Paradicsomszósz, oregano, szardínia, mozzarella) 2850 Ft 2950 Ft
35. Frutti di Mare (Paradicsomszósz, oregano, tenger gyümölcsei, mozzarella) 2850 Ft 2950 Ft
36. Salmone a’la Atlantico (Tejfölösszósz, oregano, lazacfilé, sonka, szalámi, mozzarella, pfefferoni) 2850 Ft 2950 Ft
37. Pizza e Prescot (Paradicsomszósz, oregano, roston csirkemellfilé, parmezán, paradicsom, mozzarella) 2850 Ft 2950 Ft
38. Pizza a’la Camorra (Tejfölös szósz, oregano, roston csirkemellfilé, bacon, lilahagyma, mozzarella) 2850 Ft 2950 Ft
39. Pizza Tramezzini (Paradicsomszósz, oregano, roston csirkemellfilé, sonka, bacon, szalámi, vegyessajt) 2850 Ft 2950 Ft
40. Corpus Delicti (Paradicsomszósz, oregano, roston csirkemellfilé, ananásszal egybesütve, mozzarella) 2850 Ft 2950 Ft
41. Pizza Popey  (Paradicsomszósz, oregano, spenót, tojás, juhtúró, mozzarella) 2850 Ft 2950 Ft
42. Pizza Italiano (Paradicsomszósz, oregano, pármai sonka, rukkola, mozarella) 2950 Ft 3050 Ft

Tekintse meg megújult étlapunkat és heti menüajánlatunkat
a www.kekfenyetterem.hu weboldalon.

Hamburgerek, saláták, tészták, napi menü házhozszállítás!
Heti, havi étkeztetés lehetséges éthordóban, ingyenes kiszállítással!     

KÉKFÉNY ÉTTEREM ÉS PIZZÉRIA
9730 KŐSZEG, Várkör 25.

      PIZZARENDELÉS  
         (0670)222-3132

Pizzaexpressz:
hétfő-csütörtök, vasárnap: 12.00 – 22.00-ig

péntek-szombat: 12.00 – 23.00-ig

DÍJTALAN HÁZHOZSZÁLLÍTÁS
KŐSZEGRE, KŐSZEGFALVÁRA!

De rendelhet akár Cákra, Horvátzsidányba, Kőszegdoroszlóba,
Lukácsházára, Kőszegszerdahelyre, Velembe és Bozsokra

1000 Ft/szállítás! 
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HORVÁTZSIDÁNY

POLGÁRMESTERJELÖLT

KRIZMANICH ISTVÁN
Független

Véleményem szerint az önkor-
mányzat legfontosabb feladata, 
hogy a közszolgáltatások minél 
szélesebb köre elérhető legyen, így 
ennek megvalósítására törekszünk. 
Úgy gondolom, hogy ez többé-ke-
vésbé sikerült is Horvátzsidányban, 

GYÖNGYÖSFALU

POLGÁRMESTERJELÖLT  

TÓTH  ÁRPÁD JÓZSEF
Független

Tisztelt Falubeliek!
Először is köszönöm a ciklusom 
alatt segítő, támogató lakosok kö-
zös munkáját, és a türelmet, mert 
sok esetben több nekifutás is kellett 
egy-egy feladat megoldásához.
A falu közéletébe 2014-ben kép-
viselőként kerültem be, az akkori 
elhatározásaimhoz ma is ragaszko-
dom, ami minden esetben a tele-
pülés fejlődése és biztonságos mű-
ködtetése. 2019-ben kezdtem meg 
a polgármesteri ciklusomat, akkor 
a testülettel közös célként szerepelt 
a pályázati lehetőségek maximális 
kihasználása, mert a költségveté-
sünk szerény eszközökkel rendel-
kezik. A helyi forrásból megvaló-
suló projekteknél igyekeztünk helyi 
vállalkozókkal együtt dolgozni. Első 
nagyobb munka a Széchenyi utca 
megvalósítása, összefogva az in-

gatlanok tulajdonosaival. Ered-
mény, 21 telket sikerült kialakítani, 
mostanra három ingatlant beépí-
tettek. Mindez bizonyíték a jó dön-
tésre, a helyi fiatalok megtartása 
érdekében. A Magyar Falu Program 
keretein belül több pályázat segít-
ségével sikerült utakat, járdát, és 
az eszközparkot is megújítani. A 
TOP Plus pályázat segítségével idén 
elkészül a tornacsarnok energetikai 
felújítása. A közel 35 éves épület-
szerkezet már rég megérdemelte a 
felújítást. Polgármesterként célom 
a következő ciklusra több járda 
kiépítése, a közvilágítás korszerű-
sítésének, illetve a Kertalatti utcá-
nak a befejezése. Fontos, hogy még 
vonzóbb legyen a településünk a 
vállalkozások számára, működésük 
számunkra adóbevételt jelent.
Tisztelt Falubeliek! Kérem támo-
gassanak szavazataikkal!

KÉPVISELŐJELÖLTEK:
Bokorné Varga Nóra, 
Iski Gergő, 
Kovács György, 
Kóbor Zsolt, 
Molnár Zoltán Tihamér, 
Oravecz Gábor, 
Tóth Árpád József, 
Vargáné Németh Andrea Mária.

Cák

POLGÁRMESTERJELÖLT

TÓTH SZABOLCS
Független 

Tisztelt Cákiak, Kedves Barátaim!
Ahogyan az előző ciklus ele-
jén ígértem, a község korábban 
megindított fejlődését a képvise-
lő-testület támogatásával tovább 
folytattam. Számos beruházással 
javítottuk a helyben élők minden-
napjait, de igyekeztünk az idelá-
togatók számára is vonzóvá tenni 
településünket.
Megújult a műemlék pincesorunk, 
megszépült és energetikailag kor-
szerűsödött a közösségi házunk, 
fejlesztettük útjaink egy részét, 
javítottunk a csapadékvíz elveze-
tésének helyzetén, új kommunális 
eszközöket vásároltunk.
Bár ezek fontos és látványos fej-
lesztések voltak, mégis a legbüsz-
kébb arra vagyok, hogy sikerült egy 
olyan aktív közösséget felépíteni, 
akikre minden körülmények között 
támaszkodni lehet.
De itt még korántsem lehet hát-
radőlni. A következő ciklusban is 
azon fogunk munkálkodni a kép-
viselő-testülettel, hogy megfontolt 
gazdálkodás mellett a fejlődés tö-
retlen legyen. Kiemelt feladatunk 
lesz az utak állapotának javítása, 
a játszótér és temető fejlesztése 
és olyan turisztikai beruházások, 

attrakciók megvalósítása, amelyek 
a település anyagi helyzetét még 
stabilabbá teszik.
Továbbra is hiszek a közösség ere-
jében és abban, hogy közös össze-
fogással bármit képesek vagyunk 
elérni. Együtt többet érünk, együtt 
többet elérünk! Hajrá Cák!

KÉPVISELŐJELÖLTEK:
Hock-Sirson Richárd Tihamér,
Hock-Sirson Szilárd,
Kolarich Ernő,
Nemes Gergőné, 
Pontyos György, 
Sulyok Enikő Andrea, 
Zarka László.

Települések jelöltjei
BOZSOK

POLGÁRMESTERJELÖLT

DOMA BÁLINT
Független

hiszen minden fontos közszolgálta-
tás megtalálható a településen, az 
utóbbi években pedig nagyon fon-
tos, és sikeres fejlesztéseket sikerült 
végrehajtanunk.
A legtöbb épületünket energiaha-
tékonyabbá tettük. Megépült a böl-
csőde, felújítottuk az idősek klubját, 
az iskolát, óvodát.  A falugondnoki 
szolgálatot, a házi segítségnyújtást, 
a szociális étkeztetést is új alapokra 
helyeztük. A Magyar Falu program 
keretében új eszközöket, szerez-
tünk be. A szükségleteknek meg-
felelően felújítottuk az önkormány-
zati hivatalt, a közösségi tereket, 
folyamatban van a belterületi utak 
javítása is. Igyekszünk olyan hely-
zetet teremteni, amivel vonzóbbá 
tehetjük a települést. 
Természetesen a jövőben is bőven 
akad feladat, az egész képviselő-
testületnek az a célja, hogy a városi 
és falusi lét közötti választás nem 
életminőség és életminőség közöt-
ti, hanem életstílus és életstílus kö-
zötti választás legyen. Ezért dolgoz-
tunk, és a következő időszakban is 
ennek megvalósítására törekszünk.
Kérem. folytassuk tovább együtt a 
falu fejlesztését! 

KÉPVISELŐJELÖLTEK:
Csizmazia Gábor, 
Horváth Levente, 
Ipkovich Dávid, 
Keresztes Zoltán, 
Vlasich-Fehér Júlia.

KISZSIDÁNY

POLGÁRMESTERJELÖLT

BÁNÓ ZOLTÁN
Független

Bánó Zoltán vagyok, 1954-ben 
születtem a család hatodik gyer-
mekeként Szombathelyen. Ta-

VÁLASZTÁS
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bútoripari technikusként végeztem. 
Jelenleg is asztalosként dolgozom. 
Szerencsés vagyok, hiszen a szak-
mám az egyik hobbim is. Szeretek 
kint lenni az udvaron, azt szépítget-
ni, gondozni a kertet. Ez mindig ki-
kapcsol. Kis megszakítással 10 éve 
élek Kőszegszerdahelyen, most már 
feleségemmel és két gyermekünk-
kel közösen. Fiam Bozsokra jár óvo-
dába, kislányommal még feleségem 
van otthon. Szeretünk itt élni, a fa-
luban az emberek nyitottak és gyor-
san befogadtak bennünket. Lendü-
letes, energikus ember vagyok, akit 
mindig hajt a tenniakarás. Már 
többektől kaptam biztatást, hogy 
vállaljak a falu életében nagyobb 
szerepet, így nagy örömmel és iz-
galommal tölt el, hogy indulhatok 
ezen a polgármester  választáson.
Kedves lakótársak, kérem a támo-
gatást a jövőbeni közös munka ér-
dekében! 

KÉPVISELŐJELÖLTEK:
Jagodics Erika Erzsébet, 
Mersich Attila, 
Mersich István, 
Nemes Bálint, 
Polgár Szilárd Ferenc, 
Szlávich János, 
Takács Tamás, 
Vass Annamária.
 

KŐSZEGSZERDAHELY

POLGÁRMESTERJELÖLTEK:

NAGY ANDRÁS
Független

Családommal négy éve költöztem 
Kőszegszerdahelyre. Szombathely-
ről származom, így már ismerős 
volt számomra Kőszeghegyalja, 
ahol igazi otthonra és a kezdetek-
től befogadó, támogató közösségre 
találtunk. Hamar bekapcsolódtam 
a falu kulturális életébe is a férfi 
énekkaron, valamint a színjátszó 
körön keresztül. Az elmúlt években 
számtalan új embert ismerhettem 
meg, számtalan jó ötletet hallottam, 
és látom az igényt a megújulásra, 
amihez megtaláltam a megfele-
lő embereket is a tettre kész helyi 
képviselőjelöltek személyében.
Közgazdász diplomával rendelke-
zem, gazdasági szakfordítóként 
dolgozom 15 éve. Munkaidőm kö-
tetlen, így megválasztásom esetén 
társadalmi megbízatásban tudom 
ellátni a polgármesteri feladatokat, 
rugalmasan igazítva a munkát a 
kötelezettségeimhez.
Feladatomnak érzem, hogy a valódi 
képviselet jegyében nyitott legyek 
a helyiek ötleteire és problémáira, 
erősítsem a közösségi életet, és ak-
tívan keressem az új lehetőségeket 
a falu fejlesztésére. Bízom benne, 
hogy az új képviselő-testülettel 
együtt új lendületet tudunk adni 
Kőszegszerdahelynek. Kedves Kő-
szegszerdahelyiek, Kérem, a szava-
zatukkal megerősített bizalmat! 

SZLÁVICH JÁNOS
Független
Szlávich Jánosnak hívnak, Tömör-
dön nőttem fel. Csepregen jártam 
általános iskolába, majd Szom-
bathelyre kerültem, ahol a Hefele 
Menyhért Építő- és Faipari Szki-ban 

KŐSZEGPATY

POLGÁRMESTERJELÖLT

MÁJERHOFFER ATTILA
Független

KÉPVISELŐJELÖLTEK:
Bakuczné Lőrincz Lilla, 
Kovács László, 
Milos László István, 
Moha Gyula, 
Szabó István. 

KŐSZEGDOROSZLÓ

POLGÁRMESTERJELÖLTEK

BARÁTH KLEMENTINA NOÉMI
Független

JOÓ TAMÁS IMRE
Független

Kedves Kőszegdoroszlóiak!
2010 óta töltöm be a településen 
a polgármesteri feladatkört. Vissza-
gondolva az akkori célkitűzéseimre 

szerencsére hálásak lehetünk, mert 
számtalan célt sikerült közösen el-
érnünk. Ennek ellenére rengeteg 
még a feladat, mert újabb és újabb 
tervek születnek.
Polgármesterként és itt élőként is 
missziómnak tartom azt, hogy a 
kicsi településünkön összefogással 
hatalmas dolgokat érhessünk el 
együtt. Büszkén mondhatom, hogy 
itt kedves, vendégszerető, segítő-
kész és önzetlen emberek élnek. A 
polgármesteri szolgálat során nem 
lehet mindig népszerű döntéseket 
hozni, önkormányzatunk lehetősé-
gei végesek, de mindig mérlegelve 
felelősen jártunk el a képviselő-
testület tagjaival.
A pályázati lehetőségeket többnyire 
sikeresen kiaknáztuk. Az elmúlt 14 
évben számos kapcsolati tőkét sze-
reztem, melyet szintén hasznosítani 
szeretnék. Köszönöm Kőszegdo-
roszló lakosságának a rengeteg 
segítséget, felajánlást, támoga-
tást, biztatást, útmutatást. Köszö-
nöm a Domino Trans Kft. Domino 
Logistic Kft. és a B&I Kft. anyagi 
támogatását, amely lehetővé tette 
több alkalommal kirándulás vagy 
más programok szervezését. Nagy 
köszönettel tartozom a munkatár-
saimnak a kitartó és támogató se-
gítségükért.
Kérem, folytassuk együtt, tovább!

KÉPVISELŐJELÖLTEK:
Baráth Klementina Noémi, 
Deák Gábor (DK), 
Hod Henrietta, 
Máté Csaba, 
Petrovics István, 
Torda-Haramia Anikó. 

nulmányaimat is Szombathelyen 
végeztem, 1978-ban szereztem 
matematika – testnevelés szakos 
tanári oklevelet a Berzsenyi Dániel 
Tanárképző Főiskolán.
Hevesi Ákos Szakközépiskola, Hor-
vátzsidányi ÁMK, Nádasdy Tamás 
Szakközépiskola voltak tanári pá-
lyám állomásai. 2013-14-ben Kő-
szegi Tankerület igazgatója.
Eddig öt ciklusban töltöttem be 
polgármesteri tisztséget Kiszsi-
dányban. (1990. 2002. 2006. 
2014. 2019.) Ebben az időszak-
ban épült ki a Forrás és környéke, 
bővült és megújult a faluház, volt 
útfelújítás, faültetés.
Kiszsidányi gondnokként 24 éve 
tagja vagyok a Kőszegi Evangélikus 
Egyházközség presbitériumának.  
Itt is sikeres volt az elmúlt néhány 
év, hiszen megújult a Kiszsidányi 
Imaház és Vendégház.
Az önkormányzat a közeljövőben 
két fejlesztést hajt végre elnyert 
pályázati forrásokból. Folytatódik a 
Fő utca aszfaltozása, illetve új kerí-
tést kap a temető.

KÉPVISELŐJELÖLTEK:
Eső Lajos, 
Horváth-Eső Ildikó, 
Lágler Hajnalka, 
Mühlhauser Ferencné.

LUKÁCSHÁZA

POLGÁRMESTERJELÖLTEK:

DREISZKER MÁTÉ
Független 

VIRÁG JÁNOS
Független
Lukácsházán 2019-2024-es idő-
szakban is számos fejlesztés va-
lósult meg. A képviselő-testület 
döntéseivel a pályázati és a saját 
erős beruházásokkal a település él-
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KÉPVISELŐJELÖLTEK:
Fehér Zita, 
Hábetler Imre, 
Marx Róbert, 
Orbán László. 

PERESZNYE

POLGÁRMESTERJELÖLTEK

KORNFEIND JÓZSEF
Független

Nevem Kornfeind József, tősgyöke-
res peresznyei lakos vagyok, felesé-
gemmel és két gyermekünkkel élek. 
45 évesen és 10 éves vállalkozói 
múltammal tervezek felelősséget 
vállalni Peresznye irányításában. Az 
indok nem más, mint a falu érde-
ke. Élelmiszeripari vállalkozásunk 
22 helyi és környékbeli kollégának 
ad munkát. Korábbi két ciklusban 
voltam egyházi, horvát és önkor-
mányzati képviselő. Sok rendez-
vényt, társadalmi munkát és egyéb 
programokat valósítottunk meg a 
helyi emberek összefogásával.
Tiszteletteljes elődeim munkáját 
szeretném folytatni a magam ví-
ziójával és terveivel. Szerencsére 
sok jelölt van, akik szintén tenni 
akarnak községünkért. Meggyőző-
désem, hogy csakis így lehet előre 
menni. Ehhez kérem a támogatást!  
Köszönöm a figyelmét! 

ÓLMOD

POLGÁRMESTERJELÖLT

HERGOVICH VINCE
Független 

Ólmod község polgármestere va-
gyok 18 éve, és a legnagyobb do-
log, amit elértünk, hogy a zsákfa-
luból több irányból megközelíthető, 
csendes, tiszta, élhető település 
lettünk.
Megépítettük Borsmonostor felé a 
régi történelmi utat, a Klastrom ut-
cában térköves járdát, és aszfaltoz-
tuk az utcát. Két éve megtörtént a 
Bellovich-kápolna felújítása, majd 
tavaly bernsteini kavicsos utat épí-
tettünk a kápolnáig. Felújítottuk a 
temető ravatalozó épületét, amely 
térburkolaton megközelíthető. Fel-
újítottuk a községházát. Új köntös-
be öltözött a Mersich Ház, amely-
ben megújult a Gyökerek múzeum 
és a galéria terem is. Napelemes 
rendszer építésével elláttuk hőszi-
vattyúkkal az épületet és folyamat-
ban van az energiatároló, valamint 
újabb hőszivattyú építése.
Új burkolatot kapott a Horvát-
zsidány-Ólmod összekötő út. Új 
buszvárót építettünk és a Mária-
szobrokat, kereszteket felújítot-
tuk, a Mária képnél pihenő parkot 
hoztunk létre „Csárda-malom” 
emlékoszloppal. A gyerekek új ját-
szóteret kaptak kétoldali kerítéssel. 
Folyamatban van a Fenyő utca 
aszfaltozása. Elkészült a Kőszeg 
felöli út folytatásának építési ter-
ve, amely a Bozsok-Kőszeg-Ólmod 
-Klastrom(Borsmonostor) útépítést 
tartalmazza.
Bízom benne, hogy a sok beruhá-
zás, fejlesztés, építés csúcsa lesz, ha 
néhány éven belül ez az út is meg-
épül, és akkor Ólmod négy irányból 
megközelíthető település lesz. A mi 
falunk mindig csendes marad, és a 
miénk. Induljunk tovább együtt!

Hergovich  Vince  polgármester.

NEMESCSÓ

POLGÁRMESTERJELÖLT

SZERDAHELYI-BÁNÓ IRÉN
Független
2014-ben kaptam Nemescsó lakó-
itól bizalmat képviselőként, majd 
2019-től polgármesterként, hogy 
szeretett településünkért dolgoz-
zak. Ezúton is köszönöm, hogy 
engem választottak, megtiszteltek 
bizalmukkal. Öt mozgalmas év van 
mögöttünk, több fejlesztés valósult 
meg, melyeknek köszönhetően 
fejlettebb település lett a mi kis 
falunk. Néhány nagyobb projekt, 
melyet kiemelnék: Új aszfalt bur-
kolatot kapott a Béke utca és a te-
metőhöz vezető járda, több eszközt 
szereztünk be, a szennyvízátemelő 
rendszert korszerűsítettük, támo-
gattuk az egyesületek fennmara-
dását, további fejlődését is. A közös 
családi kikapcsolódásra is számos 
rendezvény szolgált minden évben.
Számtalan tervünket sikerült meg-
valósítani, de van még feladat. 
Emiatt döntöttem úgy, hogy foly-
tatni szeretném a munkát, és ehhez 
kérem a falu lakóinak a szavaza-
tukkal történő támogatását. 
Rengeteg alkalom, egyesületi ösz-
szejövetel segített abban, hogy 
tovább erősödjön a falu – eddig 
is jól összekovácsolt – közössége. 
Ismerem településünk értékeit, 
és mindig szem előtt tartom azok 
megőrzését gyermekeink számára, 
hogy Nemescsó tovább fejlődhes-
sen, és a hiányosságok javításával 
még élhetőbb településünk legyen.
Ígérem, hogy a munkámat tovább-
ra is lelkiismeretesen, tiszta szívvel, 
a falu lakóinak érdekeit szem előtt 
tartva végzem. Közösen, együtt vi-
gyük még előbbre Nemescsót!

KÉPVISELŐJELÖLTEK:
Fatalin Martin Miklós, 
Hoch-Sirson András, 
Horváth János István, 
Horváthné Nagy Viktória,
Kendik Norbertné, 
Schrott Károly. 

hetőbbé tételét tartotta szem előtt. 
GYSEV beruházás lévén megújul-
tak a megállóhelyek, a vasúti pá-
lya. Befejeződött a Közösségi Ház 
felújítása, megépült a bölcsőde 2. 
csoportszobája a játszóudvarral, az 
egészségház is felújításra került. A 
település számos részén zárt csa-
padékvíz elvezetés és térköves jár-
daépítés valósult meg. A település 
külterületi útjai 6 km hosszban 
megújultak. Megépült a LED-es 
közvilágítás. A település üzemelte-
tését ellátó Gyöngyösmenti Non-
profit Kft. településüzemeltetési 
munkájával hozzájárul a település 
rendezettségéhez. A temető bővíté-
se mellett új kerítés, parkoló, járda 
épült, felújításra került a ravatalo-
zó, urnafal épült és megvalósult 
a temető komplex parkosítása. A 
templomok felújítását is támogatta 
az önkormányzat. Civil közössége-
ink a Közösségi Ház vezetőjének 
koordinálásával is sokat tettek a 
település közösségi életéért. Meg-
választásom esetén az elkövetke-
ző időszakban ezt a település- és 
közösségfejlesztési tevékenységet 
kívánom folytatni. A terveim között 
telekkialakítás, utak, járdák további 
felújítása, új hivatali épület és szol-
gálati lakás megépítése szerepel. 
A közösségépítés a civilekkel való 
együttműködés is fontos számomra. 
Hiszek abban, hogy közös munká-
val, akarattal Lukácsháza fejlődése 
a jövőben is a „Hagyomány és az 
innováció” jegyében folytatódik.

KÉPVISELŐJELÖLTEK:
Albert Mónika, 
Csejtei Péter, 
Dreiszker Máté, 
Gyarmati Ákos, 
Kocsis Attila, 
Kovács Dániel, 
Kovács Gábor, 
Kovács Ildikó, 
László Gyula, 
Dr. Vágó Attila

VÁLASZTÁS

A képviselőjelöltek 
nevei

a valasztas.hu oldalról
származnak

PERESZNYE
lakossága
tisztelettel
emlékezik

ORBÁN GYULA
2024. januárjában

elhunyt
polgármesterére. 
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KOÓSZ KRISZTIÁNNÉ
Független

2013 óta dolgozom Peresznye 
községben közművelődési szakem-
berként. Férjem peresznyei szár-
mazású, itt alapítottunk családot 
immáron 20 éve, három gyermeket 
nevelünk. Kezdettől fogva része va-
gyok a település közösségi életének. 
Eleinte önkéntes tűzoltóként, ké-
sőbb pedig a közösségi élet szerve-
zőjeként. Jelenleg is a község egyik 
fő mozgatórugója vagyok, mun-
kámat a települési és nemzetiségi 
önkormányzattal együtt végzem. A 
Horvátzsidányi Közös Önkormány-
zati Hivatal dolgozóival is napi 
kapcsolatban vagyok a mindennapi 
feladatok és felmerülő problémák 
gördülékeny megoldása érdekében. 
Elődeim nagy hangsúlyt fektettek 
a település infrastruktúrális fejlesz-
tésére. Ezt a munkát kívánom én 
is folytatni, hogy Peresznye a 21. 
századnak megfelelően élhető és 
vonzó legyen a már itt élőknek és a 
jövőben betelepülőknek. Mindezek 
mellett rendkívül fontos számomra 
a horvát kultúra megtartása és to-
vábbörökítése, melyben a Horvát 
Nemzetiségi Önkormányzat mellett 
a Zviranjak Egyesület nyújt nekem 
segítséget. 
Fontos számomra, hogy munkám-
hoz megfelelő szakmai tudással 
rendelkezzem, ezért folyamatosan 
képzem magam. Jelenleg is az 
ELTE-PPK Közösségszervező BA 
szakos hallgatója vagyok.

KÉPVISELŐJELÖLTEK:
Grüll Ádám, 
Grüll János, 
Koósz Krisztiánné, 
Kornfeind József, 
Nickl Pál, 
Schrott Gergely, 
Szentes Péter Pál, 
Varga Benjámin. 

VELEM

POLGÁRMESTERJELÖLTEK

BAKOS LÁSZLÓ
Független

CSEPREGI ANITA 
Független

Tisztelt Választópolgárok!
Kedves Barátaim!
Hét éve mondhatom otthonomnak 
az Alpokalja legszebb faluját. Velem 
közösségi életéhez 2020-ban ön-
kéntes munkámmal csatlakoztam. 
2021 óta közművelődési szakem-
berként tevékenykedem szeretett 
községünkben. A közösségi élet 
újjáépítésén dolgozom, oszlopos 
tagja vagyok a Velemi Néptánc-
együttesnek is. Együttműködésünk 
során két alkalommal szerveztünk 
tábort velemi és kőszeghegyaljai 
gyerekek számára.
Annak érdekében, hogy munká-
mat a közösség hasznára magas 
szakmai színvonalon végezzem, 
jelenleg közösségfejlesztést tanulok 
az ELTE-n. Térségi koordinátorként 
számos tapasztalatra és értékes 
kapcsolati tőkére teszek szert a 
Nemzeti Művelődési Intézet kollé-
gájaként. Fontos számomra kultú-
ránk, polgáraink védelme mellett 
gyönyörű környezetünk, értékeink 
megóvása. A polgármesteri tiszt-
séget társadalmi megbízatásban 
kívánom betölteni.
Célom, hogy a megkezdett utat 
magas minőségben, pozitív és élet-
igenlő szemlélettel folytassam. Úgy 
gondolom, hogy együtt, egymást 
támogatva, a „MI” tudatot erősítve 
tehetünk a szebb jövőért, gyerme-
keinkért, a jövő generációiért.
Tartsanak velem, őrizzük és fejlesz-
szük együtt közösségünket, környe-
zetünket, értékeinket!

KELEMEN TIBOR
Független

SZABÓ ZOLTÁN
Független
Tisztelt Velemi Választópolgárok!
Szabó Zoltán vagyok, 1975-ben 
születtem. 2014 óta alpolgármes-
terként tevékenykedem a faluban. 
Tisztségemben mindig a község ér-
dekét tartottam szem előtt. Lénye-
ges számomra, hogy a falu lakos-
ságával mindenkor élő kapcsolatot 
ápoljak. A község rendezvényeinek 
megszervezésében, lebonyolításá-
ban rendszeresen és aktívan részt 
vállaltam. Szívügyemnek éreztem, 
hogy a hagyományos gesztenye-
napok megvalósítása évről-évre 
magasabb színvonalon történjen a 
lakosság, a hozzánk látogatók és az 
árusok megelégedésére egyaránt. 
A község érdekében rendszeresen 
szerveztem társadalmi munkát, 
április hónapban a Nuschy-sétány 
rendbetételét kezdtük el. A falu ér-
dekében végzett munkát továbbra 
is folytatni akarom. Úgy gondolom, 
hogy születésemtől Velemben élő-
ként és tevékenykedő személyként 
jól át tudom érezni a községben 
élők gondjait, problémáit. Úgy ér-
zem, hogy tíz év tapasztalat után 
rendelkezem olyan gyakorlattal, 
hogy a polgármesteri feladatok 
ellátásának meg tudjak felelni. 
Köszönöm a sok megkeresést, fel-
kérést a feladatra. Remélem, lesz 
közös erő és lendület, amelyhez 
kérem, mint eddig is a segítséget, 
támogatást. Hiszek a közös gon-
dolkodásban, munkában, köszö-
nöm a lakosság eddigi bizalmát. 
Szeretném, hogy a falu összképe 
igényesen, tisztán, mindig a legjob-
ban nézzen ki. Velem mindig a kira-
katban volt, van, lesz! A felvetődő 
problémákban, mint eddig, ezután 
is számíthatnak rám. Ezért kérem, 
Kedves Velemiek, a szavazattal 
megerősített bizalmat! 

KÉPVISELŐJELÖLTEK:
Csepregi Anita, 
Kelemen Tibor, 
Kern István (KDNP), 
Kovács Barna, 
Kónya Péter, 
Molnár Nándor, 
Pálffy György Csaba, 
Simor Katalin Szilvia. 

PUSZTACSÓ

POLGÁRMESTERJELÖLT

KOLLARITS KORNÉL
Független

Kedves Pusztacsóiak!
2002-ben kaptam meg Önöktől 
a bizalmat. Lassan 22 éve vagyok 
Pusztacsó polgármestere, köszö-
nöm! Az elmúlt években nagyon 
sok minden megújult és megszé-
pült településünkön. Főleg pályá-
zatok útján tudunk fejlődni, ezeket 
a lehetőségeket kell kihasználni. 
Mindig csapatként gondolkodtam, 
a falu is egy csapat. Együtt, közö-
sen vagyunk erősek. Sokszor, sok 
helyen bebizonyítottuk, hogy hiába 
vagyunk kicsi település, de együtt 
mindenre képesek vagyunk.
Nagyon sok a tennivaló még a tele-
pülésünkön. Szeretném folytatni a 
megkezdett munkát, ehhez kérem 
a támogatásukat! 
Polgármesterként szeretném meg-
köszönni a képviselő-testületem 
támogatását és munkáját! Itt külön 
szeretném kiemelni Kovács László 
Úr munkáját, aki 22 év alpolgár-
mesterség után háttérbe vonul, és 
átadja a fiatalabbaknak a lehetősé-
get! Köszönöm, amit eddig megtett  
a faluért.! Kívánom, hogy minden 
településenek ilyen alpolgármeste-
re legyen!
Ígérem, ezentúl is Pusztacsó érde-
keit szolgálom! EGYÜTT, KÖZÖ-
SEN, VELETEK!

Kollarits Kornél polgármester

KÉPVISELŐJELÖLTEK:
Borhyné Horváth Adrienn, 
Kiss Milán József, 
Molnár-Maráz Anett, 
Szárnyas Ferenc Zoltán. 
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